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Skup złomu
Kruszywa
Drewno

Zapraszamy!
Nakło, tel. 77 464 45 82

Szymiszów, tel. 77 463 84 35
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DOSTAWA GRATIS przy 
zakupie min. 3 ton (do 15 km)

ewpol 
skład opału
ul. Dziewkowicka 4  
Strzelce Opolskie  

662 216 301, 606 793 393

Zawsze niskie ceny!
EKOGROSZEK
PL 630 zł/t luz 710 zł/t (work.)

PL kl. 30 710 zł/t luz 790 zł/t (work.)

CZ 410 zł/t luz 475 zł/t (work.)

KOSTKA 480 zł/t luz 
MIAŁ 430 zł/t luz

ORZECH
PL 630 zł/t luz

R
E

K
L

A
M

A

R
E

K
L

A
M

A

ZAPRASZAMY DO WSPÓŁPRACY W ZAKRESIE:
- ciągników rolniczych i leśnych - 533 138 406
- wózków widłowych
- sprzętu drogowego i komunalnego
- autokasacji pojazdów - 602 263 761

Zakład Naprawczy Mechanizacji Rolnictwa     Szymiszów ul. Ligonia 9
tel. 505 019 031, 602 263 761

e-mail: znmr@poczta.onet.pl    www.lechniak.pl

Serwisu:
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tel. 884 992 932, 600 176 304PHU KORA-TRANS

NOWO OTWARTY 
SKŁAD OPAŁU
SPRAWDZONY POLSKI WĘGIEL

Strzelce Opolskie ul. Ujazdowska 39
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Śmierć  na  Górze  św.  Anny str.  4

Burmistrz go uratował
str. 11

PERŁ A
R O K U

Miejsce 
na Twoją 
reklamę

77 463 04 40
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P owiatowy  Urząd  Pracy  oferuje  
różne  formy  wsparcia  zatrud-

nienia dla pracodawców. Wiele z nich 
jest  jednak  obostrzonych  różnymi  
terminami. 

Na bieżąco przyjmowane są wnio-
ski  o refundację  części  wynagrodze-
nia  oraz  składki  na  ubezpieczenie  
społeczne  za  zatrudnionego  bezro-
botnego  skierowanego  przez  urząd  
pracy. Jednak po zakończeniu refun-
dacji  pracodawca  musi  zatrudnić  
skierowaną osobę na określony okres. 
Podobnie, na bieżąco urząd przyjmuje 
wnioski  o dofinansowanie wynagro-
dzenia osób po 50. roku życia pozo-
stających bez pracy. Jeśli pracodawca 
przyjmie  taką  osobę,  to  po  upływie  
okresu przysługiwania dofinansowa-
nia będzie zobowiązany ją zatrudnić 
odpowiednio przez okres 6 miesięcy 
lub 12 miesięcy.

Od 27 lutego do 10 marca odbędzie 
się nabór wniosków o zwrot kosztów 

wyposażenia lub doposażenia stanowi-
ska pracy w wysokości nieprzekracza-
jącej 6-krotnej wysokości przeciętnego 
wynagrodzenia.  W  zamian  za  przy-
znane  środki  pracodawca  musi  się  
zobowiązać  do  zatrudnienia  na  tym 
stanowisku  skierowanego  bezrobot-
nego w pełnym wymiarze czasu pracy 
przez okres 24 miesięcy.

Od  1  marca  przyjmowane  będą  
wnioski  o  refundację  wynagrodzeń  
bezrobotnych  w  wieku  do  30  lat.  
Pracodawca lub przedsiębiorca będzie 
zobowiązany do utrzymania w zatrud-
nieniu  w  pełnym  wymiarze  czasu  
pracy  skierowanego  bezrobotnego  
przez okres kolejnych 12 miesięcy po 
zakończeniu refundacji.

Ponadto,  urząd pracy organizuje 
i finansuje szkolenia mające na celu 
dostosowanie kwalifikacji i umiejęt-
ności osób bezrobotnych do wyma-
gań  przyszłego  pracodawcy,  kieruje  
bezrobotnych  na  staże  czy  prace  

interwencyjne, przyznaje środki bez-
robotnym  na  otwarcie  działalności  
gospodarczej.
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Pomoc dla pracodawców i przedsiębiorców

Pilnuj  terminów!

Uwaga!
Podobnie jak w ubiegłym roku, 

również  w tym PUP dysponuje  
środkami  w  ramach  Krajowego  
Funduszu Szkoleniowego. Praco-
dawcy mogą ubiegać się o zwrot 
kosztów szkolenia pracowników: 
mikroprzedsiębiorcy  o  zwrot  
100% kosztów, pozostali (zatrud-
niający  powyżej  9  osób)  -  80%.  
Tegoroczna pula do rozdyspono-
wania to 272 tys. zł. 

Nabór  wniosków  o  środki  z  
KFS  prowadzony  będzie  tylko  
do 17 lutego! 

O  szczegóły  można  pytać  w  
Powiatowym  Urzędzie  Pracy  w  
Strzelcach Opolskich, w pokoju 7, 
tel. 77 462 18 14.

W ubiegły czwartek odby-
ła  się  konferencja  dla  
pracodawców  i  przed-

siębiorców w Powiatowym Centrum 
Kultury.  Jej  organizatorem  był  Po-
wiatowy  Urząd  Pracy  w  Strzelcach  
Opolskich. 

Zebrani  usłyszeli  o  sytuacji  na  
rynku pracy  w powiecie  strzeleckim,  
która  jest  jedną  z  lepszych  w  woje-
wództwie.  Na  koniec  grudnia  2016  
r.  zarejestrowanych było  1658  bezro-
botnych,  stopa  bezrobocia  wynosiła  
6,6%.  Dla  porównania  w  powiatach  

ościennych stopy bezrobocia to: 9,3% 
w  opolskim,  6,8%  w  krapkowickim,  
10,4%  w  kędzierzyńsko-kozielskim,  
6,6% w oleskim. Najniższe bezrobocie 
jest w mieście Opole - 4,9%, najwyż-

sze w powiatach prudnickim - 13,7% 
i głubczyckim - 13,4%.

Najmniej bezrobotnych w naszym 
powiecie jest wśród osób z wykształ-
ceniem  średnim  licealnym  -  8,56%.  
Z  wyższym  wykształceniem  jest  
10,49% bezrobotnych, z zasadniczym 

zawodowym - 29,49%, z gimnazjalnym 
i niższym - 33,96%.

Uczestnicy konferencji poznali nie 
tylko  ogólną  sytuację  na  lokalnym 
rynku  pracy.  Szczegółowo  przedsta-
wiono im formy wsparcia  oferowane  
przez  urząd  pracy.  Dowiedzieli  się  
też o możliwości zatrudniania cudzo-
ziemców  i  więźniów.  Sukcesywnie  
będziemy  poruszać  te  tematy  na  
łamach „Strzelca”.
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O pracy i zatrudnianiu

Uczestnicy spotkania

O  poczęstunek  po  konferencji  za-
dbał  zespół  Małgorzaty  Tacicy  z  
Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego

O polska  Izba  Gospodarcza  
w Opolu realizuje projekt, w ra-

mach którego 50 osób otrzyma dotacje 
w  wysokości  25  tysięcy  złotych  na  
założenie działalności gospodarczej. 

Z projektu może skorzystać osoba 
mieszkająca  na  terenie  województwa  
opolskiego, która rok wstecz nie pro-
wadziła własnej firmy, ma ukończone 
30 lat i pozostaje bez zatrudnienia (nie 
musi  być  zarejestrowana  w  urzędzie  
pracy). Szczególną grupą, która może 
ubiegać się o wsparcie, są rolnicy posia-
dający  gospodarstwo  o  powierzchni  
poniżej 2 ha przeliczeniowych.

W ramach projektu można uzy-
skać  nie  tylko  bezzwrotną  dota-
cję,  ale  też  wsparcie  pomostowe  

w  wysokości  1  tys.  zł  miesięcznie  
przez  okres  od  6  do  12  miesięcy  
oraz  bezpłatne  szkolenie  z  zakresu 
księgowości,  sporządzania  biznes  
planu i przepisów prawa.

Wnioski o dofinansowanie można 
składać w dniach od 27 lutego do 10 
marca  2017  roku  w  siedzibie  OIG  -  
Opole,  ul.  Krakowska  39.  Regulamin 
projektu oraz dokumenty rekrutacyjne 
są  dostępne  na  stronie  internetowej  
www.oig.opole.pl.

Chcesz  wiedzieć  więcej?  Dzwoń:  
774417668  lub  774417669,  swoje  
pytania  możesz  też  przesłać  mailem  
na  adres:  m.mrukot-koszycka@oig.
opole.pl.

BEA

Za  te  pieniądze  
założysz  firmę

W ciągu najbliższych kilku 
tygodni  komisariat  po-
licji w Zawadzkiem ma 

zostać wyposażony w nowy radiowóz. 
Auto zakupione zostanie dzięki środ-

kom  komendy  wojewódzkiej  policji  
oraz  gmin  Zawadzkie,  Kolonowskie  
i Jemielnica. 

Każda  z  gmin  objętych  zasięgiem 
komisariatu  zabezpieczyła  dla  policji  

po 10 tysięcy złotych na zakup ozna-
kowanej kii ceed, która ma kosztować 
w sumie 65 tysięcy. 

Funkcjonariusze  z  Zawadzkiego  
mają pod opieką naprawdę duży obszar. 
Na przykład ze skrajnych miejscowo-
ści  gmin  Zawadzkie  i  Kolonowskie  
-  z  Kielczy  do  Spóroka  jest  ponad  
20  kilometrów.  Zdarzały  się  sytu-
acje,  kiedy  policjanci  z  opóźnieniem  
przyjeżdżali  na  miejsce  zdarzenia,  
ponieważ właśnie interweniowali gdzie 
indziej.  Włodarze  wszystkich  trzech  
gmin  podkreślają,  że  zakup  nowego  
auta  zwiększy  mobilność  stróżów  
prawa, a co za tym idzie nasze bezpie-
czeństwo. Trzy gminy już raz zrzucały 
się na radiowóz dla zawadzkich stróży 
prawa, było to jeszcze w czasach, kiedy 
policjanci jeździli polonezami...
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Zrzutka  na  radiowóz

S zóstego  lutego  w  Olszowej  
odbyło się podsumowanie dzia-

łalności prowadzonej przez Opolski 
Ośrodek  Doradztwa  Rolniczego  
na  terenie  powiatu  strzeleckiego.  
Impreza  ta  odbywa  się  corocznie  
od około 20 lat. Zaczyna się uroczy-
stym obiadem, po którym następuje 
prezentacja  działalności  OODR  

i wręczenie nagród, a kończy zabawą 
taneczną. 

W  spotkaniu  wzięli  udział  przed-
stawiciele  samorządu,  członkinie  
kół  gospodyń  wiejskich  ze  Spóroka  
i Krośnicy oraz 40 par rolników, którzy 
zostali  wyróżnieni  za  współpracę  
z OODR. Nagrody dla poszczególnych 
gospodarzy ufundowały urzędy gmin.

MM

Podsumowanie 
roku  u  rolników
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W imieniu całej rodziny składamy serdeczne  
„Bóg zapłać” wszystkim, którzy byli  
z nami w najtrudniejszych chwilach.  
Dziękujemy za okazane współczucie  

oraz udział w ostatniej drodze

śp. Aleksandra Łukasiewicza
żona Maria oraz córki z rodzinami

Serdeczne podziękowania księdzu 
proboszczowi parafii pw.  

Św. Wawrzyńca w Strzelcach Opolskich, 
rodzinie, sąsiadom, znajomym oraz 

wszystkim, którzy uczestniczyli  
w ostatniej drodze naszej kochanej 

mamy, babci i prababci

śp. Feliksy Mierzwa
składa córka i syn z rodzinami

Zorganizuj swoje przyjęcie w Restauracji 
„Spichlerz” w Olszowej przy wspaniałej 

scenerii Parku Miniatur 
wesela, bankiety, komunie, chrzciny, 

jubileusze i inne...
tel. 607 706 202 

www.miniaturyolszowa.pl

Bawialnia “Bajkowy Sad”
- trzypoziomowa konstrukcja
- kącik dla maluchów
- kawiarenka dla rodziców

Urodziny dla dzieci
Oferta dla grup przedszkolnych i szkolnych 

tel. 798 520 842
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Spada bezrobocie!



Perły

Rozpoczynamy plebiscyt „Strzelca Opolskiego” o pre-
stiżowy  tytuł  Perły  Roku  2017.  Jest  to  już  jego  dzie-
wiąta edycja. Jak co roku zwieńczy go uroczysta gala 
w  Strzeleckim  Ośrodku  Kultury  zaplanowana  na  11  
marca. Zwyciężczyni plebiscytu otrzyma, prócz tytu-
łu,  perłę  w  złocie  ufundowaną  przez  Karola  Cebulę.  
Pozostałe nominowane - perły w srebrze. Zachęcamy 
Czytelników  do  głosowania  na  swoje  faworytki.  Dla  
osoby, która odda najwięcej głosów, przewidzieliśmy 
nagrodę.

Barbara Feluks

Barbara  Feluks  z  Grodziska.  
Szefowa grupy taneczno-kabaretowej  
„Zgrani Fojermani” działającej od 5 lat 
przy  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  
w Grodzisku. Od roku 2006 aktywnie 
działa w straży, jest kronikarzem OSP, 
członkiem zarządu OSP i sekretarzem, 
członkiem rady  sołeckiej  oraz  człon-
kiem  zarządu  TSKN  w  Grodzisku.  
Aktywnie bierze udział we wszystkich 
imprezach organizowanych w wiosce. 
Pisze  wiersze  na  różne  okazje.  Od  
pewnego  czasu  zajmuje  się  też  
Młodzieżową Drużyną Pożarniczą. Jest 
zaangażowana w charytatywną zbiórkę 
plastikowych  nakrętek  dla  chorych  
dzieci.  Laureatka  konkursu  „Ze  
Śląskiem na Ty” w Łubnianach.

Krystyna Kałużny

Krystyna Kałużny od ponad 20 lat 
związana jest z działalnością kulturalną 
na  rzecz  mieszkańców  gminy  Ujazd.  
Przez wiele lat zajmowała stanowisko 
instruktora  w  Miejsko-Gminnym 
Ośrodku  Działalności  Kulturalnej  
w Ujeździe, a obecnie jest dyrektorką 
tejże placówki. W swojej pracy za cel 
stawia sobie upowszechnianie kultury 
i czynienie jej dostępnej mieszkańcom 
miasta  i  pozostałych  miejscowości  
gminy.  Wspiera  młodych  artystów 
i utalentowanych muzyków, organizu-
jąc wystawy i koncerty, promuje trady-
cje i zwyczaje śląskie, dba o utrzymanie 
gwary wśród młodego pokolenia. Pod 
jej  kierownictwem,  po  raz  pierwszy  
w najnowszej historii miasta, odbył się 
sylwester  na  dziedzińcu  zamku  
w Ujeździe. Pomysł okazał się strzałem 
w  dziesiątkę.  Skutecznie  pozyskuje  
środki  unijne  na  działalność  kultu-
ralno-oświatową. W 2016 roku podjęła 
wyzwanie zorganizowania najważniej-
szej  dla  rolników  imprezy  w  woje-
wództwie  -  dożynek  wojewódzkich.  
Wydarzenie  to  zostało  uwieńczone  
sukcesem.

Barbara Koprek

Barbara Koprek  jest  matką dwóch  
chłopców w wieku szkolnym (11 i 15 lat). 
Od chwili rozpoczęcia edukacji swoich 
dzieci mocno związała się ze szkołami: 
PSP nr 1 oraz Publicznym Gimnazjum 
w Kolonowskiem. Od kilku lat jest prze-
wodniczącą  rady  rodziców.  Mocno  
angażuje się w życie szkół i całej gminy 
Kolonowskie.  Jest  „matką”  wszystkich  
uczniów. Gromadzi fundusze, poszuku-
jąc sponsorów imprez, wycieczek szkol-
nych, festynów. Była zaangażowana we 
wszystkie zbiórki publiczne, prowadzone 
na  rzecz  chorych  dzieci  i  młodzieży  
z  terenu  gminy  –  pozyskiwała  fanty,  
zapraszała  sławne osoby,  organizowała  
atrakcje. Włącza się w akcje kulturalne 
(dożynki, festyny, pchle targi, jarmarki) 
i akcje wakacyjne dla dzieci. Nie ma dla 
niej rzeczy niemożliwych. Jej aktywność 
i  zaangażowanie  wzbudzają  podziw,  
a wielkie  serce,  oddanie  i poświęcenie  
mogą być wzorem do naśladowania.

Dorota Matheja

Dorota Matheja  to przewodnicząca  
toszeckiego koła Towarzystwa Społeczno-
Kulturalnego Niemców. Inicjatorka licz-
nych przedsięwzięć na rzecz popularyzacji 
wielokulturowości i pielęgnowania trady-
cji i kultury niemieckiej. Wśród projek-
tów, realizowanych przez działające pod 
jej  przewodnictwem koło DFK,  warto  
wymienić:  rajd  rowerowy  „Szlakiem 
zabytków Ziemi Toszeckiej”, kursy sobot-
nie języka niemieckiego dla dzieci, warsz-
taty plastyczne oraz pilotażowy projekt  
Jugendbox.  Z  inicjatywy pani  Doroty  
powstała  także  młodzieżowa  grupa  
wokalna „Con Colore”. Pani Dorota popu-
laryzuje  również wybitne osobistości  -  
byłych  mieszkańców  Toszka,  którzy  
zaznaczyli  się  w dziedzinach literatury,  
medycyny i sportu - takie jak Joseph von 
Eichendorff -  wybitny poeta niemiecki  
pochodzący  z  Górnego  Śląska  oraz  
Ludwig  Guttman  -  twórca  ruchu  
paraolimpijskiego. 

Teresa Orłowska

Teresa  Orłowska  z  Leśnicy  jest  
przebojowa i żywiołowa niczym nasto-
latka, zawsze elegancka i niezawodna. 
Zaraża  uśmiechem  i  optymizmem.  
Przewodnicząca  Polskiego  Związku  
Emerytów Rencistów i Inwalidów Koło 
Leśnica. Zawsze aktywna i chętna do 
pomocy.  Dba  o  to,  by  seniorzy  nie  
nudzili  się  podczas  jesieni  życia.  
Organizuje wycieczki, spotkania przy 
kawie,  wieczorki  karnawałowe  oraz  
imprezy okolicznościowe. 

Ewelina Piosek

Ewelina  Piosek  z  Jemielnicy  od  
2008 r. do 31 stycznia 2017 r. pełniła 
funkcję  prezesa  Stowarzyszenia  
Odnowy  Wsi  Jemielnica.  W  ramach  
stowarzyszenia udało jej się pozyskać 
wiele  środków  pomocowych  na  
poprawę  infrastruktury  wioski  oraz  
podjąć działania promujące Jemielnicę 
np.  „Cysterskie co nieco na rowerze”.  
Aktywnie uczestniczyła we wszelkich 
inicjatywach  organizowanych  przez  
LGD „Kraina Świętej Anny” zarówno 
na  szczeblu  gminnym,  krajowym jak  
i zagranicznym. Zawsze angażowała się 
w  organizację  cyklicznych  imprez  
takich  jak:  Jarmark  Cysterski ,  
Powitanie  Lata  czy  Spartakiada.  Jako 
liderka  Stowarzyszenia  Odnowy  Wsi  
co  roku  organizowała  wycieczki  dla  
mieszkańców  gminy  do  dawnych  
opactw cysterskich. Od 2005 r. zachę-
cała mieszkanki Jemielnicy do wypla-
tania koron dożynkowych.

Lidia  Tarlińska  to  sołtys  wsi  
Dziewkowice,  od  26  lat  prowadzi  
Publiczną Bibliotekę w Dziewkowicach, 
współpracuje ze szkołą i przedszkolem 
w  Dziewkowicach  oraz  ze  świetlicą  

wiejską.  Jest  lokalną  działaczką  spo-
łeczną  i  inicjatorką  wielu  przedsię-
wzięć sołeckich, otwarta na problemy 
społeczności  wiejskiej,  umiejąca  jed-
noczyć  mieszkańców  i  zachęcać  ich  
do działania.

Eleonora  Tkotz  z  Siedlca  ponad  
trzydzieści lat działa na rzecz społecz-
ności lokalnej. Wszystko zaczęło się od 
objęcia stanowiska wiceprzewodniczą-
cej Koła Gospodyń Wiejskich w Siedlcu. 
Założyła  grupę  obrzędową  wodzenia  
niedźwiedzia  oraz  zespół  muzyczny  
„Rozśpiewane  Serce  Opolszczyzny”.  
Z jej inicjatywy przedstawicielki Siedlca 
biorą  udział  w  konkursach  na  naj-
piękniejszy  stół  wielkanocny,  bożo-
narodzeniowy,  koron  dożynkowych  
czy  startują  w wojewódzkim turnieju  
pieczenia  kołocza  śląskiego.  Promuje  
gminę Izbicko w gminach partnerskich 
(tj.  Florstadt,  Osoblacha),  a  także  we  
Francji i Belgii, biorąc udział w różnych 
konkursach  gastronomicznych.  Jest  
założycielką  Stowarzyszenia  Rozwoju  
Wsi  Siedlec  oraz  inicjatorką  nadania  
wsi  Siedlec  nazwy  „Orzechowa  wieś”  
(uroczystości  z  tym  związane  zapla-
nowano  na  marzec).  Pełna  nowych  
pomysłów martwi się, jak znaleźć czas, 
by je wszystkie zrealizować. 

Anna  Tokarz  to  osoba,  którą  
w  1969  roku  los  rzucił  jako  młodą  
nauczycielkę,  absolwentkę  liceum 
pedagogicznego  w  Starym  Sączu,  
do  szkoły  w  Rozmierce,  w  której  
została  aż  do  wieku  emerytalnego.  
Od  pierwszych  lat  pracy  zawodowej  
angażowała  się  do  pracy  społecznej.  
Początkowo  prowadziła  drużynę  
zuchową, której dzieci z czasem stały 
się  zespołem  muzycznym  Wesołe  
nutki. Z dziećmi klas starszych prowa-
dziła zajęcia sportowe, które dawały jej 
wiele satysfakcji. Pod koniec roku 2003 
pani Anna dołączyła do zespołu Sen, 
w którym powierzono jej  doskonale-
nie  muzyczne,  a  także  dyrygowanie  
podczas koncertów. Sen pod jej opieką 
zdobywał laury, wyróżnienia, pierwsze 
miejsca za udział w konkursach i prze-
glądach  zespołowych  wokalnych:  od  
roku 2011 na prośbę Augusta Koconia 
zaczęła udzielać się w zespole Viva la 
Musica. Z czasem objęła kierownictwo 
w  tym  zespole.  Pani  Anna  nigdy  nie  
odmawia pomocy. Kierując się swoją 
wiedzą  i  umiejętnościami  muzycz-
nymi, pomaga koleżankom z zespołu 
Centavia  przy  doborze  repertuaru,  
nauce nowych pieśni i piosenek (gra na 
mandolinie). Zawsze stara się pomagać 
dzieciom słabszym, opuszczonym.

Kandydatki do tytułu Perła Roku

PERŁ A
R O K U

Jak głosować?
Wypełniając kupon 

Należy zaznaczyć krzyżyk w okienku przy nazwisku swojej kandydatki. 
Wpisać  swoje  dane  i  dostarczyć  wycięty  kupon  do  naszej  redakcji 
(ul. Piłsudskiego 9, 47-100 Strzelce Opolskie)

ODDAJĘ GŁOS NA:

o Barbara Feluks (Grodzisko)   so.perla1

o Krystyna Kałużny (Ujazd)   so.perla2

o Barbara Koprek (Kolonowskie)  so.perla3

o Dorota Matheja (Toszek)   so.perla4

o Teresa Orłowska (Leśnica)   so.perla5

o Ewelina Piosek (Jemielnica)   so.perla6

o Lidia Tarlińska (Dziewkowice)  so.perla7

o Eleonora Tkotz (Siedlec)   so.perla8

o Anna Tokarz (Strzelce Opolskie)  so.perla9
SMS-em

Wystarczy wysłać wiadomość na numer 72601 (koszt 2,46 zł z VAT) o tre-
ści so.perla, dopisując bez spacji numer swojej kandydatki (patrz kupon 
powyżej), po przerwie podając swoje imię nazwisko i miejscowość.
Na kupony i  SMS-y czekamy do 9  marca 2017 roku do godz.  15:00 (o  
ważności głosu decyduje data jego wpływu do redakcji).
Biorący udział w plebiscycie może wypełnić i wysłać dowolną liczbę ku-
ponów drukowanych w „Strzelcu Opolskim”, z tym, że na jednym kupo-
nie powinno być zaznaczone nazwisko tylko jednej kandydatki.
Można także wysłać dowolną liczbę SMS-ów. Głosować mogą wyłącznie 
osoby pełnoletnie.

Głosuj! Masz szansę na atrakcyjną nagrodę!

Imię i nazwisko głosującego: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Adres: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
Nr telefonu: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Regulamin plebiscytu na www.strzelecopolski.pl.

IX Plebiscyt Strzelca Opolskiego

Perła Roku

Lidia Tarlińska

Eleonora Tkotz

Anna Tokarz
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P odczas II wojny światowej na 
Górze św. Anny usadowiony 
był  obóz  pracy,  w  którym  

warunki były nie lepsze niż w obozach 
zagłady. Dziś mało kto o tym pamięta.

Na kalwarii, od posiadłości Wilnera, 
powyżej kaplicy Płaczących Niewiast do 
kaplicy Drugiego Upadku Pana Jezusa, 
założono  jedną  z  wielu  filii  obozu  
w Oświęcimiu. Znajdowała się tam dość 
duża liczba baraków, w których umiesz-
czono Żydów. Budowali oni autostradę 
na  odcinku  Zimna  Wódka  –  Otmęt.  
Prowadzono ich codziennie na miejsca 
pracy.  Często  wracali  z  trupami  na  
taczce. Zmarłych grzebano na kalwarii 
między Domkiem Maryi i Drugą Stacją 
Pogrzebową.

Tak  w  swych  wspomnieniach  
z czasów II wojny pisał o. Feliks Koss, 
franciszkanin  z  Góry  św.  Anny.  To  
jedna z niewielu informacji, jaka został 

po miejscu kaźni i śmierci nieokreślo-
nej liczby żydowskich więźniów. 

Inną  wiadomość  dla  potom-
nych  pozostawił  o.  Alard  Fudalla.  
Przygotowywał  on  teren  kalwarii  do  
pierwszych powojennych uroczystości 
religijnych. W swych notatkach zapisał:

Przede wszystkim przeszkadzał obóz 
Żydów, który powstał  między Drugim 
Upadkiem a Płaczącymi Niewiastami, 
składający się z baraków mieszkalnych, 
rzemieślniczych i różnego rodzaju, zbu-
dowanych na terenie kalwaryjskim. Te 
zabudowania znikały jedno po drugim, 
ale pozostały fundamenty, rumowisko, 
które trzeba było usunąć. 

Poza  tym  w  czasie  ostatniej  fazy  
wojny,  po  likwidacji  obozu  Żydów,  
wspomniane  zabudowania  służyły  
wojsku  niemieckiemu  i  mieścił  się  
w nich sztab z łącznością kablową, stąd 
trzeba było usuwać plątaninę kabli bie-

gnących w każdą stronę. Cmentarzyska 
żydowskiego nie odważyliśmy się zrów-
nać z ziemią, chociaż ta masa grobów 
bardzo przeszkadzała.

Obóz składał  się  z około 15 bara-
ków  otoczonych  drutem  kolczastym  
położonych  po  obu  stronach  drogi  
w  okolicy  kaplicy  „Pałac  Kajfasza”.  
Od  mieszkańców  Góry  św.  Anny  
więźniów nie odgradzało tylko ogro-
dzenie. W jego otoczeniu obowiązywał 
kategoryczny  zakaz  zatrzymywania  
się  okolicznej  ludności.  Do  dzisiaj  
dostrzec można w tej okolicy pozosta-
łości - kamienne fundamenty baraków.

Był  to  jeden  z  większych  obozów 
Schmelta. Organizacja ta, prowadzona 
przez  SS-Brigadeführera  Albrechta  
Schmelta,  powstała  w  1941  roku.  
Miała  na  celu  budowę  na  Górnym  
Śląsku sieci obozów pracy przymuso-
wej.  Osadzonymi byli  głównie Żydzi.  

Organisation  Schmelt  zlikwidowano  
w 1943 roku. Nie z powodu traktowa-
nia więźniów, lecz malwersacji finan-
sowych.  Łącznie  w  sieci  177  obozów  
przebywało ok. 50 tysięcy więźniów.

Annogórski obóz mógł liczyć około 
400-500 więźniów, których pilnowało 
około  20  strażników  z  SS.  Być  może  
w pewnym okresie  w obozie  przeby-
wało znaczne więcej osadzonych. Od 
września 1943 roku przybyły trzy duże 
transporty Żydów ze wschodnich tere-
nów  Górnego  Śląska.  W  pierwszym 
przywieziono 150 osób, w drugim 250, 
a w ostatnim 480. Trafiali tu zarówno 
mężczyźni, jak i kobiety, a nawet dzieci. 
Wszyscy  pracowali  przy  budowie  
autostrady. Jako że była to filia obozu 
w  Auschwitz,  najsłabsi  w  końcu  byli  
do  niego  wywożeni,  a  z  kolejnych  
transportów wybierano najsilniejszych 
i  najzdrowszych,  by  pracowali  przy  
autostradzie.

Mało jest relacji mówiących o tym, 
co działo się w obozie. Po wojnie spi-
sano tylko relacje mieszkańców Góry 
św.  Anny.  W  1948  Józef  Kwoczała  
zeznawał,  że pracował w polu nieda-
leko  obozu.  Widział  bicie  więźniów 
przez innych więźniów gumową pałką 
i wywożenie zwłok zmarłych w trum-
nie  wielokrotnego  użytku.  Do  grobu  

trafiało już samo ciało, a trumna wra-
cała  i  czekała  na  następny  transport.  
Znany z okrucieństwa obozowy feldfe-
bel strzelał, bił i kazał bić funkcyjnym 
więźniom swych towarzyszy.  Inny  ze  
świadków wspomina, że starsi SS-mani 
byli dla więźniów o wiele mniej okrutni 
niż młodsi członkowie formacji.

CMENTARZ
O  dziejach  żydowskiego  cmenta-

rza  o.  Feliks  pisze:  Niedaleko  Domku  
Maryi,  w  kierunku  Drugiej  Stacji  
Pogrzebowej,  gdzie  kończy  się  zale-
sienie,  założono  na  terenie  kalwarii  
cmentarzysko żydowskie. Grzebano tam 
Żydów,  którzy  umarli  czy  to  w  bara-
kach, czy przy pracach na autostradzie. 
Nagrobki zawadzały, aż później kiedyś 
wygrzebano  resztki  zwłok  i  przewie-
ziono  po  ekshumacji  na  jakieś  inne  
centralne cmentarzysko, wtedy dopiero 
można  było  znowu  wyrównać  teren  
i obsiać go trawą.

Według  świadków,  na  grobach  
umieszczone  były  blaszane  tabliczki  
z nazwiskami zmarłych. Kiedy w stycz-
niu  1945  roku  ewakuowano  obóz,  
SS-mani zerwali tabliczki i zabrali je ze 
sobą. Nie wiadomo więc, kto dokładnie 
został pochowany.

ROMUALD KUBIK

Źródło: Atanazy Piotr Polanko OFM, Franciszkanie 
z  Góry św. Anny w czasie drugiej wojny światowej, 

Wrocław 2013.

Śmierć na Górze Anny

W miniony  piątek  pod  strze-
leckim ratuszem spotkali się 

przyjaciele,  znajomi,  a  także  miesz-
kańcy  Strzelec,  żeby  nakręcić  film 
z pozdrowieniami dla Wojtka Zbirka, 
który w wyniku wypadku stracił obie 
nogi - pisaliśmy o nim w poprzednim 
wydaniu „Strzelca”.  Pod ratusz przy-
było  ponad  pięćdziesiąt  osób,  które  
kierowały  do  kamery  słowa  otuchy,  
życzenia  powrotu  do  zdrowia.  Było  
wielkie  hasło  „Wojtek  trzymaj  się”,  
a także napisy: „Kochamy Cię, jeste-
śmy z Tobą”.

-  Ostatnio  dowiedziałam  się,  że  
mąż będzie mógł być protezowany - 
mówi  Patrycja  Zbirek.  -  Więc  teraz  
wszystkie pieniądze będziemy zbierać 
na ten cel. 

Obecnie  na  portalu  społecz-
nościowym  „Pomoc  dla  Ziutka”  
trwają  aukcje.  Jednak  na  nich  się  
nie kończy.

- W każdym miesiącu będziemy 
organizować  jakąś  akcję  -  mówi  
Aleksandra Kopij, która zaangażo-
wała się w pomoc strzelczaninowi. 
-  Na  marzec  mamy  zaplanowany  

maraton  zumby,  w  kwietniu  pla-
nujemy  koncer t ,  a   w  maju  ba l  
charytatywny, o wszystkich wyda-
rzeniach  będziemy  informować  
na bieżąco.

Na  dniach  w  mediach  społeczno-
ściowych pojawi się filmik nakręcony 
przez Radosława Dimitrowa z pozdro-
wieniami  dla  Wojtka.  Na  Facebooku  
„Strzelca  Opolskiego”  można  już  
zobaczyć  krótki  reportaż  z  akcji  pod  
strzeleckim ratuszem.  Zachęcamy do 
oglądania i udziału w wydarzeniach.

BB

Przekazywali  wsparcie  Wojtkowi

Wojtek, trzymaj się!

F
O

T
O

: M
S

K oło  stawu  w  Zawadzkiem,  na  
łuku  drogi  prowadzącej  do  

sklepu  Netto  jest  przy  ulicy  zatoka.  
Parkują  tam  okoliczni  mieszkańcy,  
choć kilkadziesiąt metrów dalej jest 
duży  parking.  Wiadomo  -  każdy  
chce  mieć  auto  jak  najbliżej  domu.  
Zawadzczanie zapomnieli, że zatoka 
ta  powstała  z  myślą  o  ich  bezpie-
czeństwie  i  służyć  ma  do  celów  
pożarniczych. 

- Kiedyś w tym miejscu stał znak 
zakazu  zatrzymywania  i  postoju  
-  zwrócił  nam  uwagę  pan  Michał.  
-  Podczas  rozbiórki  dyskoteki  znak  

znikł i już nie wrócił, a ludzie zaczęli 
tu parkować. 

Pan  Michał  pamięta,  że  zatoka  
ta  miała  ułatwiać  manewr  skrętu  
dużym wozom strażackim na wąskiej 
ulicy Stawowej, przy której mieści się 
remiza OSP.  Miejsce to miało także 
służyć  jako  punkt  poboru  wody.  
Kiedy stoją tam auta, żadna z powyż-
szych  funkcji  nie  jest  możliwa  do  
realizacji. 

W  urzędzie  gminy  zapewniono  
nas,  że  znak  zostanie  zamówiony  
przy okazji wiosennego uzupełniania 
oznakowania.

MM

Tu  mają  parkować  
strażacy,  a  nie  mieszkańcy!

Ta zatoka powstała z myślą o kom-
forcie  strażaków,  a  bardzo  często 
stoją  tu  samochody  okolicznych 
mieszkańców

N a  skrzyżowaniu  w  Piotrówce  
leżą  kamienie,  które  uderzają  

o  karoserie  przejeżdżających  samo-
chodów  -  alarmowała  w  minionym  
tygodniu  Jolanta  Staś,  rada  z  gminy  
Jemielnica. - Przejazd w tym miejscu 
jest dość niebezpieczny. Nie wiadomo, 
czy  kamień  nie  odskoczy,  nie  zrobi  
komuś krzywdy...

Kamienie znajdowały się na drodze 
wojewódzkiej  426,  w  miejscu,  gdzie  
stary odcinek jezdni łączy się z nowo 
remontowanym.  Przypomnijmy,  że  
modernizacja  drogi  jeszcze  się  nie  
zakończyła,  jednak  zarządca  udo-
stępnił  już  przejazd,  by  kierowcy  nie  
musieli korzystać z objazdu.

-  To  zrozumiałe,  że  remont  jesz-
cze  trwa,  ale  kamienie  powinny  stąd  
zniknąć -  mówili  w ubiegły czwartek 
okoliczni mieszkańcy.

Zgłosiliśmy  problem  do  Zarządu  
Drów  Wojewódzkich  w  Opolu.  
W  poniedziałek  rzecznik  ZDW,  
Arkadiusz  Branicki,  poinformował,  
że w miejscu styku starej nawierzchni 
z nową zostanie wykonana na dniach 
nawierzchnia tymczasowa - aż do peł-
nego zakończenia prac remontowych.

JK

Kamienie  na  drodze!

Kamienie  na  skrzyżowaniu  mają  
zniknąć lada moment

Historia lokalna

W środę  około  godziny  szóstej  
rano  na  skrzyżowaniu  ulic  

Kościuszki z Opolską w Kolonowskiem 
powstał wielki korek. Osoby jadące do 
pracy na godzinę szóstą rano, a później 
także te wracające z nocnej zmiany nie 
mogły przejechać, ponieważ doszło w 
tym miejscu do kolizji drogowej.

Wyjeżdżający  z  ulicy  Kościuszki  
54-latek na skuterze nie ustąpił pierw-
szeństwa  jadącemu  ul.  Opolską  kie-
rowcy  suzuki.  Obydwaj  kierujący  
byli  trzeźwi.  Sprawca  wypadku  z  
urazem  głowy  został  zabrany  do  
Wojewódzkiego Centrum Medycznego 

w  Opolu.  Za  naruszenie  przepisów 
otrzymał mandat w wysokości 250 zł.

MM

Skuter  wjechał  
pod  samochód
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O d  10  lutego  wszedł  do  obiegu  
nowy banknot o nominale 500 

złotych.  Widnieje  na  nim  wizerunek  
króla  Jana  III  Sobieskiego  na  jednej  
stronie,  a na  drugiej  orzeł  w koronie  
oraz pałac w Wilanowie. 

Jak zapewnia NBP, banknot posiada 
jedne  z  najnowocześniejszych  zabez-
pieczeń na świecie. 

Na  razie  jego  udział  w  obiegu  
gotówkowym będzie niewielki i doce-
lowo ma zależeć od zapotrzebowania 
zgłaszanego przez banki.

BEA

500  zł  z  Sobieskim

Nowy nominał - 500 zł
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W ubiegłym  tygodniu  przez  
dwa dni strażacy z OSP usu-

wali lód, który skuł potok przepływa-
jący przez Kadłub.

-  Chcemy  uniknąć  podtopień,  
które  doskwierają  na  tym  terenie  
podczas  dużych  opadów  deszczu  
czy  gdy  topnieje  śnieg.  Ponadto  
kilkudziesięciocentymetrowa  kra  

tamowała  przepływ  wody,  zabloko-
wała też jeden z przepustów na ulicy 
Powstańców  Śląskich  -  mówi  Jan  
Ploch,  prezes  jednostki  kadłubskiej  
OSP.  

Strażakom  pomogli  miejscowi  
przedsiębiorcy  użyczający  ciężki  
sprzęt.

BB

Kuli  lód,  żeby  nie  
było  podtopień

Usuwali grube tafle lodu
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 Szukasz stabilnego zatrudnienia w oparciu o umowę o pracę.
  Nie masz doświadczenia, ale masz chęci do pracy.
 Masz wykształcenie zawodowe lub zawodowe techniczne?

Nie zwlekaj! 
Prześlij nam swoją aplikację na adres: rekrutacja.strzelce@kronospan.pl
Kronospan OSB Sp. z o.o., ul. 1 Maja 52, 47-100 Strzelce Opolskie. Dodatkowe informacje: tel. (77) 40 04 561

Praca w Kronospan Strzelce Opolskie

Kronospan producent wysokiej jakości  
płyt, produktów drewnopochodnych 
i komponentów do swojego zakładu  
w Strzelcach Opolskich poszukuje  
pracowników na stanowiska:

- Mistrz Produkcji
- Operator Produkcji
- Automatyk Utrzymania Ruchu
- Elektryk Utrzymania Ruchu
- Mechanik Utrzymania Ruchu
- Operator Wózka Widłowego
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Studniówki 2017

Liceum Ogólnokształcące im. Mieszka I w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Zawadzkiem - IIIa 
Wychowawca Anna Staś

Zespół Szkół Ogólnokształcących w Strzelcach Opolskich - III A 
Wychowawca Joanna Orzeł, obecnie Małgorzata Szecel

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Strzelcach Opolskich
Technik handlowiec i cyfrowych procesów graficznych - 4THC
Wychowawca Grzegorz Łukasiewicz

Zespół Szkół Ogólnokształcących w Strzelcach Opolskich - III C
Wychowawca Joanna Polańska

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Strzelcach Opolskich
Technik mechatronik i cyfrowych procesów graficznych - 4TMTC
Wychowawca Stanisław Gulba

Zespół Szkół Ogólnokształcących w Strzelcach Opolskich - III B
Wychowawca Katarzyna Kozłowska

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Strzelcach Opolskich
Technik żywienia i usług gastronomicznych - IV TG
Wychowawca Beata Klama

Zespół Szkół Ogólnokształcących w Strzelcach Opolskich - III D
Wychowawca Anna Zmuda 

W naszym powiecie zakończył się właśnie okres 
bali  studniówkowych.  Jak  co  roku prezentu-
jemy  zdjęcia  maturzystów  ze  szkół  powiatu  

strzeleckiego. Pierwszy bal w tym roku odbył się 14 stycznia, 
uczniowie Liceum Ogólnokształcącego w Zawadzkiem bawili 

się na sali w Świbiu. Maturzyści z CKZiU poloneza zatańczyli 
na sali w Łaziskach (ich studniówki odbyły się 28 stycznia i 
11  lutego).  Uczniowie  strzeleckiego ogólniaka  bawili  się  w  
sobotę, 11 lutego, na sali w Opolu. „Strzelec” życzy wszystkim 
maturzystom połamania piór na egzaminie dojrzałości!



Zespół Szkół Ogólnokształcących w Strzelcach Opolskich - III E
Wychowawca Urszula Łukaszczyk

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Strzelcach Opolskich 
Technik mechanik/ technik gastronomii - IV TMG
Wychowawca Agnieszka Filipczak

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Strzelcach Opolskich 
Technik ekonomista - IV TEK
Wychowawca Krzysztof Kalisz

Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Strzelcach Opolskich 
Technik spedytor/ technik obsługi turystycznej - IV TSOT
Wychowawca Ewa Puda

G łówna arteria Zawadzkiego - ul. 
Opolska mniej więcej w poło-

wie  miasta  przecięta  jest  przez  tory  
kolejowe prowadzące z terenu huty do 
linii kolejowej relacji Opole-Tarnow-
skie  Góry.  Przejazd  kolejowy  od  lat  
wymaga remontu, na jego fatalny stan 
skarżą się kierowcy i swoje uwagi kie-
rują do Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
który jest właścicielem ul. Opolskiej. 
ZDW  nie  ma  w  sprawie  przejazdu  
nic  do  powiedzenia,  ponieważ  tory  
należą  do  wielkiej  spółki  hutniczej  
Alchemia SA. 

Zima  w  pełni,  a  na  opisywanym 
przejeździe znów urosły dziury! Żeby 
bezpiecznie przejechać przez to miej-
sce, trzeba maksymalnie zredukować 
prędkość.  Mieszkańcy zgłosili  nam, 
że tematem tym trzeba się zająć.

-  Urzędy  nie  mogą  nic  zrobić,  
bo  przejazd  należy  do  prywatnej  

firmy,  ale  ten  przejazd  to  
miejsce  publiczne  -  mówi  
pan Marek. - Trzeba zwró-
c i ć  uw agę  sp ó ł k i  na  to  
miejsce. 

Zwróciliśmy  się  do  firmy  
Alchemia  z  pytaniami  doty-
czącymi  stanu  przejazdu  
i  dowiedzieliśmy,  że  w  tym 
roku  planowany  jest  jego  
remont. 

-  Inwestycja  ta  wymaga  
jednak  uzyskania  wszyst-
k ich  w y maganych  zgó d  
i  dokumentów  formalnych  
w  zakresie  ruchu  drogo-
wego  -  informuje  Janusz  
S iemieniec ,  Wiceprezes  
Zarządu  Alchemia  SA.  -  
Jesteśmy  obecnie  na  etapie  
procedowania i uzyskiwania 
niezbędnych pozwoleń.

Alchemia wyremontuje przejazd!

Do  końca  zimy  daleko,  a  na  przejeździe  
rosną dziury

ul. Armii Krajowej 11-13 A, 45-071 Opole
tel./fax: 77 442 51 08 www.hospicjum.opole.pl

FUNDACJA DOMOWE
HOSPICJUM
DLA DZIECI W OPOLU

Pomóż ochronić
ostatnią chwilę . . .

Fundacja Domowe Hospicjum 
dla Dzieci w Opolu

od stycznia 2006 roku zajmuje się 
domową opieką paliatywną nad 
nieuleczalnie chorymi dziećmi.

Opieką obejmuje dzieci  
zamieszkałe na terenie całego  

województwa opolskiego.

Fundacja istnieje dzięki hojności ludzi 
wielkiego serca, którym nieobojętny

jest los naszych małych podopiecznych.
W działalności tej bardzo liczymy  
na ludzi wrażliwych na potrzeby  

chorych dzieci.

DZIĘKUJEMY 
ZA DOTYCHCZASOWE

WSPARCIE.

KRS 0000245423
ORGANIZACJA POZYTKU PUBLICZNEGO

KRS 0000245423
ORGANIZACJA POZYTKU PUBLICZNEGO
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MMIIEESSZZKKAAŃŃCCYY  PPOOWWIIAATTUU  SSTTRRZZEELLEECCKKIIEEGGOO  ……  jjuużż  ppoo  rraazz  ddzziieewwiięęttnnaassttyy  
ooggłłoosszzoonnyy  zzoossttaałł  kkoonnkkuurrss  „„LLAAUURR  ZZIIEEMMII  SSTTRRZZEELLEECCKKIIEEJJ””..  

  

ZZAACCHHĘĘCCAAMMYY    DDOO    ZZGGŁŁAASSZZAANNIIAA    KKAANNDDYYDDAATTUURR    
((oossóóbb,,  ffiirrmm,,  iinnssttyyttuuccjjii))  

DDOO    NNAAGGRROODDYY    ZZAA    22001166    RROOKK,,  
ww  ppiięęcciiuu  rróóżżnnyycchh  kkaatteeggoorriiaacchh  ddzziiaałłaallnnoośśccii::  

SSPPOOŁŁEECCZZNNEEJJ,,  GGOOSSPPOODDAARRCCZZEEJJ,,  WWYYCCHHOOWWAAWWCCZZEEJJ,,  
KKUULLTTUURRAALLNNEEJJ  ii  SSPPOORRTTOOWWEEJJ..  

 
Wniosek powinien zawierać informację o wnioskodawcy i kandydacie wraz z uzasadnieniem kandydatury   

oraz jasno określoną kategorię działalności zgłaszanej osoby/firmy/instytucji. 
 

Zgłoszenia należy przekazać do 15 marca 2017 roku (godz.15:00), w zabezpieczonej kopercie  
z dopiskiem „Laur Ziemi Strzeleckiej”, na adres: 

 

STOWARZYSZENIE ZIEMIA STRZELECKA 
ul. Wałowa 5, 47 – 100 Strzelce Opolskie 

 
 

Zarząd Stowarzyszenia 
Ziemia Strzelecka 
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Dopóki  to  się  nie  stanie,  kie-
rowcy  będą  musieli  w  tym  miejscu  
zachować  szczególną  ostrożność.  
Przypominamy,  że  jeśli  ktoś  uszko-

dzi  w  tym miejscu  samochód,  może 
ubiegać  się  o  odszkodowanie  od  
właściciela przejazdu.

MM
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Izbicko

C hciałabym  ustosunkować  się  
do  artykułu  opublikowanego  

w poprzednim Strzelcu Opolskim pt. 
„Szkoła ma służyć dzieciom!” W treści 
tego  artykułu  przytoczone  są  słowa  
pani  wójt,  Brygidy  Pytel:  „Jeśli  do  
Krośnicy już od nadchodzącego roku 
szkolnego wprowadzimy siódmą klasę, 
to trzeba będzie zlikwidować dwa od-
działy przedszkolne lub zorganizować 
system zmianowy”. Jak ta groźba ma 
się do nowych zasad obowiązujących 
w systemie edukacji, według których: 
„. . .stopniowo  będzie  zwiększana  
liczba  miejsc  w placówkach,  tak  aby 
we  wrześniu  2017  roku  zapewnić  je  
wszystkim dzieciom,  których  rodzice 
będą chcieli zapisać je do przedszkola” 
(za portalem rodzina.gov.pl) oraz „Od 
1 września 2016 r. wychowanie przed-
szkolne  obejmie  dzieci  od  początku  
roku  szkolnego  w  roku  kalendarzo-
wym, w którym dziecko kończy 3 lata, 
do końca roku szkolnego w roku kalen-
darzowym, w którym dziecko kończy 7 
lat. Dodatkowo, od 1 września 2016 r. 
wszystkie dzieci 6-letnie oraz wszyst-
kie  chętne  dzieci  5-letnie  i  4-letnie  
mają  mieć  zapewnione  miejsce  re-
alizacji  wychowania  przedszkolnego. 
Natomiast dziecko w wieku 6 lat ma 
obowiązek odbycia rocznego przygoto-
wania przedszkolnego w przedszkolu, 
oddziale  przedszkolnym  przy  szkole  
podstawowej  lub w innej  formie wy-
chowania przedszkolnego”. 

( . . . )  C z y  p ani  w ó j t  b ę d z i e  
chciała  upchnąć  dzieci  przedszkolne  
z Boryczy i Krośnicy w przedszkolach 
w Otmicach i Izbicku? Od 2015 roku 
prawo do miejsca w przedszkolu mają 
już dzieci sześcio-, pięcio- i czterolet-
nie,  od  września  br.  zyskają  je  rów-
nież  trzylatki,  co  nakłada  na  gminę  

obowiązek  przygotowania  odpo-
wiedniej liczby miejsc dla wszystkich 
dzieci, których rodzice będą chcieli je 
w przedszkolu umieścić, w placówkach 
prowadzonych przez gminę lub przez 
gminę  „wykupionych”  w  placówkach  
niepublicznych,  w  drodze  konkursu  
ofert.  Chyba  że  się  mylę  i  samorząd  
gminny  inaczej  widzi  interpretację  
tego zapisu?

O  komentarz  w  sprawie  przy-
szłości  przedszkoli  i  liczby  miejsc  
dla  przedszkolaków  poprosiliśmy 
Brygidę Pytel:

- Na razie nie ma żadnych planów 
ani projektów jeśli chodzi o zmiany 
w  przedszkolach.  W  ubiegłym  
roku  zabiegałam  o  to,  by  w  szkole  
w  Krośnicy  powstał  trzeci  oddział  
przedszkolny.  Namawiam  radę,  
by  wyraziła  na  to  zgodę,  dodat-
kowe miejsca powstały też w innych 
miejscowościach.  Zgodnie  z  wolą  
rodziców  wydłużaliśmy  też  czas  
pracy niektórych przedszkoli. Od lat 
starałam się, by jak najwięcej dzieci 
z  terenu  gminy  mogło  korzystać  
z  opieki  przedszkolnej.  Uważam,  
że jest to bardzo ważne dla rozwoju 
każdego dziecka. Na ostatnim zebra-
niu  w  Krośnicy  powiedziałam,  że  
po  wprowadzeniu  siódmej  i  ósmej  
klasy  do  szkoły  w  tej  miejscowości  
będziemy zmuszeni zlikwidować dwa 
oddziały przedszkolne albo zorgani-
zujemy dwuzmianowy system nauki. 
I ten wariant - dwuzmianowy - został 
zaakceptowany przez rodziców dzieci 
z  Krośnicy  i  Boryczy.  Będę  dalej  
starać się o to, by przedszkola funk-
cjonowały w jak najszerszym zakre-
sie, z korzyścią dla dzieci i rodziców 
- oświadczyła wójt.

BEA

Rodzice  są  
zaniepokojeni

W minioną  środę  radni  
gminy Izbicko przegło-
sowali  uchwałę  inten-

cyjną  w  sprawie  dostosowania  sieci  
szkół  do  nowego  ustroju  szkolnego.  
W  gminie  funkcjonować  będą  trzy  
ośmioklasowe  szkoły  podstawowe:  
w Izbicku, Krośnicy i Otmicach, a gim-
nazjum  będzie  wygaszane  do  2019  
roku - czyli do momentu aż tę szkołę 
skończy obecna klasa pierwsza gimna-
zjalna. Wszystkie placówki oświatowe, 
tak jak do tej pory, funkcjonować mają 
w Zespole Szkół Gminy Izbicko.

Jak  już  kilkakrotnie  pisaliśmy  -  
temat nowej sieci szkół wywołał wiele 
dyskusji. Rodzice uczniów z Krośnicy 
i Boryczy oraz część nauczycieli  kro-
śnickiej  podstawówki  zabiegali  o  to,  
by  obecni  szóstoklasiści  z  tych  miej-
scowości  nie  dojeżdżali  do  szkoły  
w Izbicku. Za tym, by uczniowie przy-
szłych klas siódmych i ósmych uczyli 
się w budynku obecnego gimnazjum, 
są władze gminy i dyrekcja obecnego 
ZSGI.  Na  zebraniu,  które  odbyło  się  
dwa  tygodnie  temu,  krośniczanie  

i  boryczanie  stanowczo  opowiedzieli  
się  za  pozostaniem  swoich  dzieci  
w  podstawówce  w  Krośnicy.  Wójt  
zaakceptowała  ich  propozycję,  która  
jej zdaniem w pierwszych dwóch latach 
nie  będzie  łatwa  do  zrealizowania.  
Wydawało  się,  że  konflikt  jest  zaże-
gnany  i doszło  do  porozumienia.  Na  
sesji okazało się, że do tego jest jeszcze 
bardzo daleko.

Na  obrady  przybyli  również  
nauczyciele  szkoły  w  Krośnicy  oraz  
przedstawiciele środowiska rodziców. 
Tym  razem  wyrażali  swoje  niezado-
wolenie  z  obecnych  władz  zespołu  
szkół, zarzucali Jolancie Lamm, która 
od  7  lat  zarządza  zespołem,  że  nie-
dostatecznie  interesuje  się  sprawami  
krośnickiej szkoły, a kontakt z nią jest 
utrudniony...  Dziwili  się  też  temu,  że  
radni nie likwidują zespołu i nie tworzą 
na terenie gminy samodzielnych szkół. 
Skąd  to  zdziwienie?  Otóż  obecny  
(na  wspomnianym  wyżej)  spotkaniu  
w Krośnicy kurator oświaty przyznał, 
że  Zespół  Szkół  Gminy  Izbicko  nie  
powinien zostać w ogóle powołany, bo 

zgodnie z przepisami w skład zespołu 
nie mogą wchodzić szkoły tego samego 
stopnia.  W  gminie  zostały  włączone  
do  niego  trzy  szkoły  podstawowe.  
Gmina Izbicko nie jest jednak pod tym 
względem wyjątkiem w skali kraju. Co 
najważniejsze,  powołania  ZSGI  nie  
zakwestionowało  kilka  lat  temu  ani  
kuratorium  oświaty,  ani  wojewoda,  
a  coroczne  kontrole  prowadzone  
w  zespole  nie  wykazywały  żadnych  
uchybień.  Przeciwnie  -  gmina  otrzy-
mywała nagrody i honorowe tytuły za 
dobrą organizację systemu oświaty na 
swoim terenie.

-  O  co  państwu  chodzi?  -  zapytał  
w końcu gości jeden z radnych. - Czy 
o  to,  żeby  starsze  dzieci  chodziły  do  
Krośnicy? Będą chodzić! O co jeszcze? 
Bo już się gubię. 

Przewodniczący  rady  Henryk  
Zettelmann, na wniosek radnej Urszuli 
Koik,  przerwał  dyskusję  i  przepro-
wadził  głosowanie  nad  uchwałą.  
Większością głosów (przy dwóch gło-
sach wstrzymujących się) rada gminy 
zdecydowała, że ośmioklasowe szkoły 

Radni opowiedzieli się za zespołem

P rzedszkolaki z przedszkola w Kro-
śnicy  wiedzą  już,  jak  pomagać  

zwierzętom leśnym przetrwać zimę. 27 
stycznia  wybrały  się  na  wycieczkę  do  
paśnika  na  spotkanie  z  miłośnikiem 
lasu Hubertem Grabowskim. 

-  Pan Hubert  opowiadał  dzieciom 
o zwierzętach i  ich zwyczajach,  uczył,  

jak należy się zachować w lesie i dbać 
o przyrodę.  Dzieci  z dużym zaintere-
sowaniem  słuchały  i  zadawały  wiele  
pytań - relacjonuje nauczycielka Sylwia 
Passon.

Przedszkolaki  przyniosły  ze  sobą  
smakołyki  dla  zwierząt:  ziemniaki,  
marchewkę, buraki, nasiona, słoninkę, 

żołędzie, kukurydzę - specjałami tymi 
napełniły paśnik.

Po  rozmowach  i  nauce  przyszedł  
czas  na  pieczone  kiełbaski.  Ognisko,  
zgodnie  ze  wszystkimi  zasadami  
bezpieczeństwa,  rozpalił  Hubert  
Grabowski. 

-  B ardzo  dz iękuj emy  p anu  
Hubertowi  za  cierpliwość  i  pomoc  
w zorganizowaniu  tak  interesujących  
zajęć.  Z  niecierpliwością  czekamy 
na  kolejne  spotkanie  -  podkreśla  
nauczycielka.

BEA

Jak  pomagać  zwierzętom?

Przedszkolakom tajemnice lasu zdradzał Hubert Grabowski

Takie ognisko w środku zimy to nie 
lada atrakcja

T a ekipa, choć czasem psoci i za-
wsze hałasuje, wywołuje uśmiech 

na twarzy każdego. Korowód z misiem 

co  roku  w  karnawale  pojawia  się  
w  różnych  miejscowościach  naszego  
powiatu.  Wesoły  pochód przebierań-

ców  odwiedził  kilka  dni  temu  także  
najmniejszą  miejscowość  w  gminie  
Izbicko - Grabów.

-  Co  roku  goszczą  u  nas  bery  
z Nakła - mówi sołtys Grabowa Hubert 
Radziej.  -  Nasi  mieszkańcy  chętnie  
przyjmują  wesołych  gości,  tańczą  
z  misiem  i  radości  przy  tym  jest  co  
niemiara.  Dziękujemy,  że  sąsiedzi  
z  pobliskiej  wioski  nie  zapominają  
o nas. Zapraszamy ich znów za rok! - 
podkreśla sołtys.

Bera z fesztrem, Cyganką, lekarzem, 
księdzem,  policjantem,  etc.  spotkać  
będzie  można  w  najbliższych  dniach  
także w innych wioskach. Otwierajcie 
szeroko drzwi!

BEA

Tańcują  bery!

Bery z Nakła w odwiedzinach u sąsiadów

List do redakcji

podstawowe  nadal  będą  funkcjono-
wać w zespole.  Teraz opolski  kurator 
oświaty  musi  zaopiniować  uchwałę.  
Czy  będzie  ona  pozytywna,  czy  też  

władze  gminy  będą  uchylać  podjęte  
decyzje?  Przekonamy  się  wkrótce.  
A czy Krośnica zostanie samodzielną 
szkołą z własnym dyrektorem?

BEA

Będą  berać  
w  kwietniu

Z nana jest już data tegorocznego 
XXIV Wojewódzkiego Konkursu 

Gawędziarskiego  „Śląskie  Beranie”.  
Odbędzie się on 28 kwietnia. Konkurs 
adresowany  jest  do  uczniów  szkół  
podstawowych,  gimnazjalnych,  po-

nadgimnazjalnych  oraz  przedszkoli  
województwa opolskiego i zaintereso-
wanych szkół województw ościennych 
-  dolnośląskiego  i  śląskiego,  a  także  
dorosłych mieszkańców tych regionów.

BEA
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Jemielnica
Urząd Gminy  77 462 35 00
Stacja Opieki Caritas  77 463 22 99
NZOZ Med.-Jem  77 463 83 93

Izbicko Jemielnica

W roku 2017 Gąsiorowice rozpo-
częły nową tradycję - wodzenia 

bera.  W  minioną  sobotę,  11  lutego,  
impreza odbyła się tutaj po raz pierwszy. 
Chętnych do udziału w niej nie zabrakło.

- Spotkaliśmy się z wielką otwarto-
ścią i hojnością mieszkańców. Czekali 
na nas z kawą, kołoczem i poczęstun-
kiem. Wsparli cel, na który zbieraliśmy 
datki.  Bardzo im dziękujemy -  mówi 

Martyna  Ochmann-Maseli,  współor-
ganizatorka wodzenia.

Niedźwiednicy  zebrali  2766  zł  
i  25  euro.  Pieniądze  przeznaczą  
na nowy napęd do dzwonu w wiej-

skiej  kapliczce  stojącej  przy  ul.  
Wolności.

-  Dzwon  bije  trzy  razy  dziennie:  
o 6.00, o 18.00 i w południe na Anioł 
Pański  oraz  wtedy,  gdy  ktoś  umrze.  
Kiedyś  słyszany  był  w  całej  wsi,  dziś  
trudno go usłyszeć na tej samej ulicy. 
Chcemy  to  zmienić  -  mówi  pani  
Martyna. 

W  skład  wesołej  gromady  weszli:  
niedźwiedź  -  Mateusz  Stróżyk,  stra-
żak  -  Sebastian  Drewniok,  muzy-
kanci  -  Grzegorz  Broncel,  Armin  
Szymeczek,  Rafał  Bardenga,  Michał  
Kapuściński,  Rafał  Lamich,  Dawid  
Lamich, Sebastian Zuber, diabeł - Beata 
Mrochen, śmierć - Edyta Szymeczek, 
ksiądz  -  Kamil  Szłapa,  pani  młoda  -  

Jan  Ochmann,  pan  młody  -  Teresa  
Komander, myśliwy - Paweł Schlensag, 
policjanci - Aneta Drewniok, Justyna 
Lasończyk,  prostytutka  -  Rafał  
Drewniok, kucharka - Oliwia Mateja, 
pielęgniarka  -  Dawid  Biemer,  komi-
niarz - Martyna Ochmann-Maseli. 

Miś z towarzyszami zrobili w sobotę 
między 9.00 a 15.30 aż 30 000 kroków 
po wsi. 

W  n i e d z i e l ę  p o d  w i a t ą  
w Gąsiorowicach odbyło się uroczyste 
„zabicie  niedźwiedzia”  z  poczęstun-
kiem i grillem dla mieszkańców. 

-  Już  dziś  zapraszamy  na  drugie  
wodzenie niedźwiedzia za rok - mówią 
organizatorzy.

JK

Ber  zawitał   
po  raz  pierwszy

Wesoła gromada z Gąsiorowic

J akiś czas temu informowaliśmy, że 
Stowarzyszenie  Odnowy  Gminy  

Jemielnica uruchomiło stronę interne-
tową, na której publikuje m.in. dźwię-
kowe nagrania z sesji rady gminy. Po 
każdej sesji członkowie Stowarzyszenia 
zwracali się do gminy o udostępnienie 
informacji publicznej w postaci nagra-
nia z sesji.

-  Nigdy  nie  zdarzyło  się  tak,  
żeby  komuś  odmówiono  dostępu  
do  informacji  publicznej  -  przeko-
nuje  wicewójt  Piotr  Pyka.  -  Ustawa  
o  dostępie  do  informacji  publicznej  
stanowi,  że  informację,  której  nie  
udostępniono w Biuletynie Informacji 
Publicznej,  udostępnia  się  na  wnio-
sek.  Każdorazowo  udostępnialiśmy  
nagrania z sesji. Osoby, które je od nas 
otrzymywały, po jakimś czasie zaczęły 
wykorzystywać te nagrania ponownie - 
m.in. publikując je w internecie. Jednak 
nie  dopełniały  przy  tym  procedury  
przewidzianej  w  ustawie  z  dnia  25  
lutego 2016 r. o ponownym wykorzy-
stywaniu  informacji  sektora  publicz-
nego.  Powinny  były,  zgodnie  z  art.  
21  tej  ustawy,  zwrócić  się  do  gminy  
z wnioskiem o ponowne wykorzysta-
nie tych informacji, aby gmina mogła 
określić  warunki  ponownego  ich  
wykorzystania. Mówiąc o „warunkach”, 
mam  na  myśli  tylko  podanie  źródła  
udostępnionej  informacji  i  ewentu-
alne  podanie,  czy  nagranie  udostęp-
niono w całości  czy we fragmentach.  
Obecnie  internauci,  odwiedzając  
stronę Stowarzyszenia, którego jednym 

z celów regulaminowych jest ułatwie-
nie  dostępu  do  informacji  publicznej, 
mogą wnioskować, że gmina faktycz-
nie utrudnia dostęp do nagrań z sesji, 
a brak wskazanego źródła pochodzenia 
informacji może sugerować, że nagrań 
sesji  dokonali,  a  później  udostępnili  
członkowie  Stowarzyszenia  -  mówi  
wicewójt. 

W  miniony  czwartek  Piotr  Pyka  
zapytał radnych ponownie, czy zgodzą 
się na publikowanie nagrań z sesji na 
stronie internetowej gminy. 

- Pytam, ponieważ ustawa o samo-
rządzie  gminnym  kompetencje  do  
ustalania  zasad  udostępniania  infor-
macji  publicznej  o  pracy  organu  
stanowiącego  i  kontrolnego  gminy  
dała radzie gminy - mówił. - W dobie 
wszechobecnego  internetu,  portali  
społecznościowych, ale także nowych 
wymogów stawianych  przez  młodsze  
pokolenie  mieszkańców  wymaga  się  
od  nas  innego  spojrzenia  na  infor-
mację publiczną. Dlatego też lepszym 
rozwiązaniem  dla  wszystkich  będzie  
taka sytuacja, kiedy mieszkańcy gminy 
Jemielnica o pracy rady gminy dowia-
dywać się będą z naszych stron inter-
netowych - przekonywał. 

Radni jednogłośnie zgodzili się na 
publikację  nagrań.  Sesję  z  czwartku,  
9  lutego,  można  odsłuchać  na  www.
jemielnica.pl,  w  zakładce:  Gmina  
Jemielnica/Organy  Gminy/Rada  
Gminy  Jemielnica/Nagrania  z  sesji  
rady gminy.

JK

Sesja  dostępna  
na  stronie

P od  koniec  stycznia  gmina  
wyłoniła firmę, która w 2017 
roku będzie pomagać w reali-

zacji programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz  zapobieganiu bez-
domności  zwierząt  na  terenie  gminy  
Jemielnica. Chodzi przede wszystkim 
o  wyłapywanie  bezdomnych  psów 
i kotów.

W miniony czwartek na sesji rady 
gminy  wicewójt  Piotr  Pyka  poinfor-
mował radnych o szczegółach umowy, 
którą  gmina  podpisała  z  wyłonioną  
firmą.  Wyłapywaniem  bezdomnych  
zwierząt  zajmie  się  Przedsiębiorstwo  
Usług  Produkcyjno-Handlowych-
Wielobranżowych  „Gabi”  z  Żędowic.  
Firma ta była jedynym oferentem.

Za odbiór bezdomnego zwierzęcia 
(psa, kota) z miejsca przetrzymywania, 

za dojazd do gminy i transport zwie-
rzęcia  do  schroniska  gmina  zapłaci  
480 zł brutto.

Koszt szukania bezdomnego zwie-
rzęcia (psa, kota) w terenie, wyłapanie 
go,  dojazd  do  gminy  i  transport  do  
schroniska wyniesie 500 zł brutto.

Odbiór  bezdomnego  zwierzęcia  
(psa,  kota)  z  miejsca  przetrzymywa-
nia,  dojazd  do  gminy  i  oddanie  do  
tzw. adopcji  kosztować będzie gminę 
1 060 zł brutto.

Szukanie  bezdomnego  zwierzęcia  
(psa,  kota)  w  terenie,  wyłapanie  go,  
dojazd do gminy i oddanie do adopcji 
to koszt 1 080 zł brutto. 

Jeśli  rakarz  dojedzie  do  gminy  
i  podejmie  czynności  zmierzające  
do  wyłapania  bezdomnego  psa  lub  

kota, ale mu się to nie uda - wówczas 
gmina  będzie  musiała  zapłacić  620  
zł brutto.

Opieka  nad  bezdomnym  zwie-
rzęciem  przed  przekazaniem  go  do  
schroniska  kosztować  będzie  27  zł  
brutto na dobę.

Przyjęcie  jednego  bezdomnego  
zwierzęcia w schronisku albo fundacji 
kosztować będzie 1230 zł brutto.

Przedstawione wyżej  koszty  doty-
czą  różnych  sytuacji  i  pojedynczych  
zwierząt. Jednak łączne wynagrodzenie 
wykonawcy  w  2017  roku  nie  może  
przekroczyć  20  000  zł  -  tyle  gmina  
zabezpieczyła w tegorocznym budże-
cie na realizację programu opieki nad 
zwierzętami.

JK

Bezdomny pies  
na wagę złota

N a  ubiegłotygodniowej  se-
sji  radni  podejmowali  dwie  

uchwały,  które  dotyczyły  przekaza-
nia  środków finansowych  na  zakup 
samochodów. 

Jednogłośnie  przekazali  1800  zł  
powiatowi  strzeleckiemu  na  zakup  
busa, który będzie służył osobom nie-
pełnosprawnym. Pojazd ma dowozić 
dzieci do Zawadzkiego na warsztaty 

terapii zajęciowej prowadzone przez 
braci szkolnych.

W przypadku drugiej uchwały nie 
było  wśród  radnych  jednomyślności.  
Chodziło o przekazanie 10 000 zł poli-
cji na zakup radiowozu dla komisariatu 
w  Zawadzkiem.  Za  przekazaniem  
wsparcia  opowiedziało  się  8  głosują-
cych,  2  wstrzymało  się  od  głosu,  a  5  
było  przeciw.  Uchwała  przeszła,  ale  

w kuluarach mogliśmy usłyszeć takie 
komentarze niektórych rajców: 

- Dajemy policji 5000 zł na dodat-
kowe patrole. Mamy się jeszcze dokła-
dać do radiowozu? Przecież policja ma 
swój budżet! A co jeśli gminie braknie 
10  000  zł,  kto  jej  przekaże  dotację?  -  
mówili. - Pewnie, że trzeba pomagać, 
ale są jakieś granice.

JK

Jedni  za,  drudzy  przeciw

W czwartek  radni  jednogłośnie  
opowiedzieli  się  za  pozosta-

wieniem sieci szkół gminnych w nie-
zmienionej formie aż do 2019 roku.

Przyjęli  uchwałę,  która  zakłada,  
że  w  latach  szkolnych  2017/2018  
oraz  2018/2019 do Publicznej  Szkoły  
Podstawowej w Jemielnicy będą uczęsz-
czać  dzieci  z  obwodu:  Jemielnica,  
Gąsiorowice, Centawa. Do Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Piotrówce będą 

chodzić  dzieci  z  obwodu:  Piotrówka,  
Barut, Łaziska, Wierchlesie. 

Do  31  sierpnia  2019  roku  ma  
funkcjonować  Publiczne  Gimnazjum  
im.  Johannesa  Nuciusa  w Jemielnicy.  
Będzie do niego uczęszczać młodzież 
z całej gminy. Zgodnie z założeniami 
reformy  oświaty  -  nie  zostanie  prze-
prowadzona  rekrutacja  do  I  klasy  
gimnazjalnej, szkoła będzie stopniowo 
wygaszana.

JK

O  sieci  szkół
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 Kolonowskie

Miasto i gmina
Urząd gminy 77 461 11 40
NZOZ Medyk s.c.  77 461 11 60
KGK sp. z o.o.  77 461 16 55

Kolonowskie

G imnazjaliści  z  Kolonow-
skiego,  Zawadzkiego  i  Je-
mielnicy spotkali się 9 lute-

go w gimnazjum w Kolonowskiem na 
kolejnym konkursie poezji i piosenki 
o  tematyce  miłosnej.  Pomysłodawcą  
i głównym organizatorem imprezy jest 
nauczyciel języka polskiego, a zarazem 
autor wierszy, bajek, opowiadań i sztuk 
teatralnych  Jerzy  Kaufmann.  Na  po-
czątku konkurs był organizowany tylko 
dla  uczniów  kolonowskiej  placówki,  
z czasem do udziału zaproszono mło-
dzież z innych szkół. 

Na  scenie  zaprezentowało  się  22  
gimnazjalistów  recytujących  wier-
sze  i  śpiewających  piosenki.  Można  
było  usłyszeć  utwory  między  innymi  
Wisławy  Szymborskiej,  Konstantego  
Ildefonsa  Gałczyńskiego,  Edyty  
Geppert,  Anny  Jantar  czy  Justyny  
Steczkowskiej. Marta Konieczko z gim-
nazjum w Kolonowskiem zdecydowała 
się  zaprezentować  własny  utwór,  dla  
jednego  z  chłopaków  utwór  napisał  
Jerzy Kaufmann. 

-  Ideą  spotkań jest  nie  tylko  inte-
gracja czy pogłębianie wrażliwości na 
słowo poetyckie z „wysokiej półki”, ale 
również promowanie twórczości autor-
skiej  -  mówi  Kaufmann.  -  Uważam,  
że  poziom  artystyczny  konkursu  był  

wysoki.  Dzięki  specjalnemu  oświe-
tleniu  i  scenografii  impreza  miała  
wyjątkowy klimat. 

Uczestników  konkursu  oceniali  
nauczyciele  z  poszczególnych  szkół:  
Rafał  Pocześniok,  Victoria  Początek  
i Iwona Pabisz-Golonka, a z ramienia 
samorządu  uczniowskiego  Paulina  
Breguła. Na najlepszych wykonawców 
czekały  nagrody  -  vouchery  ufun-
dowane  przez  przystanie  kajakowe  
Granica  i  Amazonka  oraz  książki  
zakupione dzięki środkom rady rodzi-

ców  i  Biblioteki  i  Centrum  Kultury  
w Kolonowskiem. 

Niestety  idea  konkursu  wyczer-
puje  się  wraz  z  wygaszaniem  szkół  
gimnazjalnych. 

-  Planujemy  jeszcze  jedną  edycję:  
w przyszłym roku - mówi Kaufmann. 
- Za dwa lata w gimnazjum będą już 
tylko klasy trzecie - to za mała grupa, 
żeby nazbierać uczestników. Czy kon-
kurs będzie miał rację bytu w ośmio-
klasowej  podstawówce  -  zobaczymy  
- podsumowuje.

MM

Młodzież o miłości

W piątek i sobotę, 10 i 11 lutego, 
po  ulicach  Spóroka  prze-

chadzał  się  niedźwiedź  ze  swą  świtą  
i  zbierał  fundusze  na  remont  dachu  
kościoła  w  wiosce.  Zbiórki  podjęło  
się Stowarzyszenie Odnowy Wsi Spó-
rok.  W  rolę  niedźwiedzia  wcielił  się  
Mateusz Krupa, leśniczego - Mariusz 
Cebula,  policjanta  -  Roman  Cebula,  
a  lekarzem  był  Henryk  Golec.  Za  
śmierć  przebrał  się  Hubert  Klencz,  
za  Cygankę  -  Sylwia  Puzik,  diabła  -  
Agnieszka Ulman i Michał Król. Rolę 
kominiarza odegrała Weronika Golec, 
strażaka - Karol Golec, a księdza - Mi-
chał Szulc. Przebierańcom przygrywali 
na  bębnie  i  akordeonie  Jan  Hasterok  
i Marcin Jambor. 

-  Mieszkańcy  przyjęli  nas  bardzo  
dobrze  -  mówi  Anna  Golec,  liderka  
Odnowy  Wsi.  -  Nie  podliczyliśmy  
jeszcze dokładnie efektów zbiórki, ale 
na  remont  dachu  mamy  dodatkowo  

około  dwóch  tysięcy  złotych  -  mówi  
zadowolona. 

Jak zawsze wodzenie zakończyło się 
zabawą  z  misiem  w  centrum  aktyw-
ności  wiejskiej.  Dzieci  w  kółeczku  
bawiły się w „stary niedźwiedź mocno 
śpi”  i  „mam  chusteczkę  haftowaną”.  
Muzykanci zagrali też walczyka, pod-
czas którego gospodynie mogły zatań-
czyć  z  misiem,  aby  zagwarantować  
sobie powodzenie w przyszłym roku. 
Panie  wyrywały  sobie  niedźwiedzia  
z rąk! 

Po  uśpieniu  zwierza  zaproszona  
animatorka zorganizowała maluchom 
„misiową  olimpiadę”,  a  rodzice  czę-
stowali się ciastem upieczonym przez 
Małgorzatę  Chudy  i  Annę  Golec.  
Przygotowaniem sali do przyjęcia gości 
zajmowały się Urszula Klencz, Gizela 
Palus, Teresa Wyrwoł i Marzena Bujak.

MM

Stary  niedźwiedź  
mocno  śpi

Dzieci znakomicie bawiły się z przebierańcami

T rwa sezon zebrań sprawozdaw-
czych w jednostkach ochotniczej 

straży pożarnej. O zasługach strażaków 
dla bezpieczeństwa i nie tylko piszemy 
często  na  naszych  łamach.  Mało  kto  
wie,  że  jednostki  OSP  to  także  wzór  
dobrej organizacji i sprawnego działa-
nia na polu administracyjnym.

Jako przykład może posłużyć nam 
Ochotnicza  Straż  Pożarna  Staniszcze  
Wielkie.  5  lutego  w  zebraniu  OSP  
Staniszcze  Wielkie  wzięło  udział  55  
spośród  105  zapisanych  strażaków.  
Zebrania w tej  jednostce to świętość,  
a  regulamin  zebrań  realizowany  jest  
konsekwentnie punkt po punkcie. 

- Nauczył nas tego mój poprzednik, 
Krzysztof  Machnik  -  mówi  obecny  
prezes straży, Andrzej Czok. - On spo-
rządzał wszystkie protokoły na maszy-
nie, bo, jak mówił, pisma urzędowe nie 
mogą być pisane ręką. Chciał mi nawet 
dać tę maszynę, kiedy przekazywał mi 
obowiązki,  ale  ja  protokoły  piszę  na  
komputerze.  Prezes  Machnik  jeszcze  
długo po ustąpieniu ze stanowiska po 
zebraniach  przychodził  i  sprawdzał,  
czy wszystko zostało dobrze przepro-
wadzone  i  zaprotokołowane  -  wspo-
mina Czok.

P o d c z a s  w a l n y c h  z e b r a ń  
w Staniszczach Wielkich zawsze powo-
ływana jest komisja uchwał i wniosków 
oraz  komisja  mandatowa.  Nikomu 
nie  odbiera  się  głosu,  a  uwagi  są  
protokołowane. 

-  Je s te m  c z ł on k i e m  s t r a ż y  
w  Staniszczach  Wielkich  od  1963  
roku - mówi Jerzy Ziaja. - Pamiętam, 
że tu zawsze tak było, a nasza jednostka 
była  stawiana  za  wzór  w  prowadze-
niu  zebrań  i  dokumentacji.  Nawet  
obrady Sejmu nie są tak prowadzone, 
jak  posiedzenia  OSP  w  Staniszczach  
Wielkich - uważa.

Strażacy  są  otwarci  na  sugestie  
mieszkańców  i  bardzo  zaangażo-
wani.  Na  drzwiach  remizy  wiszą  
numery  telefonów  do  zarządu  jed-
nostki  -  można  zadzwonić,  umówić  
się,  zgłosić  swoje  uwagi.  Zebrania  

zarządu odbywają się co dwa miesiące 
są  otwarte  dla  gości  i  także  protoko-
łowane.  Prowadzone  są  na  bieżąco  
książki  naczelnika  i  gospodarza  oraz  
pracy OSP, a także rejestr odznaczeń. 
Ochotnicy mocno angażują się w życie 
jednostki. Co miesiąc społecznie zbie-
rają szkło, które następnie sprzedają, by 
zakupić dodatkowy sprzęt i materiały 
budowlane.  Prace  wykonują  sami,  
w wolnym czasie.

- Tutaj, jeśli strażak z jakichś powo-
dów nie może przyjść opłacić składki 
członkowskiej,  to  przychodzi  i  robi  
to za niego żona - takie jest poczucie 
obowiązku - mówi z dumą Ziaja. 

W  tym  roku  jednostka  OSP  ze  
Staniszcz Wielkich obchodzi  90-lecie  
istnienia,  festyn  z  tej  okazji  zaplano-
wano na 3 czerwca.

MM

Marszałek  Sejmu  tak  nie  potrafi

W nocy  z  niedzieli  na  ponie-
działek  z  5  na  6  lutego  po  

Fosowskiem i Staniszczach Wielkich 
przechadzał się człowiek bądź grupa 
ludzi z niespożytą energią. Efektem 
spaceru  były  poprzewracane  kosze  
na śmieci i kontenery na odzież na 
przystani kajakowej i wulgarny napis 
na budowanym w tej okolicy domu 
jednorodzinnym. 

Ani gmina Kolonowskie - właści-
ciel przystani, ani inwestor budujący 
dom nie zgłosili aktów wandalizmu 
na policję. 

-  Tak  naprawdę  nie  mamy  pew-
ności, czy śmietniki wywrócili ludzie, 
czy  wiatr  -  tłumaczył  wiceburmistrz,  
Konrad Wacławczyk.  -  Kontenery  na  
odzież  postawiono  przy  okazji  naj-
bliższej wywózki, która miała miejsce 
8 lutego. 

Budowany  dom  na  razie  jest  
w stanie surowym, więc napis wkrótce 
pokryje izolacja i tynk.

Akty wandalizmu zimą zdarzają się 
rzadko, jeszcze rzadziej  straty wyrzą-
dzane  są  na  prywatnych  posesjach.  
Czyżby  był  to  niechlubny  zwiastun  
zbliżającej się wiosny?

MM

Przemarsz  wandali

Pomalowany dom Przewrócone kontenery

J ednostka OSP ze Staniszcz Małych 
w  2015  roku  obchodziła  90-lecie  

istnienia.  Nie  przygotowano  jednak  
z  tej  okazji  żadnych obchodów.  Stra-
żacy  czekali  ze  świętowaniem,  po-
nieważ gmina obiecała im nowy wóz 
bojowy.  Auto  pojawiło  się  w  remizie  
w  grudniu  2016  roku,  rozpoczęto  

więc  przygotowania  do  oficjalnego  
przyjęcia wozu i uczczenia wieloletniej 
pracy strażaków-ochotników na rzecz 
bezpieczeństwa  w  wiosce  i  nie  tylko.  
Uroczystości mają odbyć się 13 maja. 

Dziś  ochotnicy  proszą  o  pomoc  
w  uzupełnieniu  strażackiej  kroniki.  
Jeśli ktoś z mieszkańców ma w swoich 

zbiorach zdjęcia, na których widać sta-
niszczańskich  strażaków,  ich  pojazdy  
bądź  poprzednie  siedziby  jednostki,  
proszeni są o ich udostępnienie i prze-
słanie  na  adres  mailowy  osp.stanisz-
czem@onet.pl.  Święto  strażaków  to  
święto  całej  wioski  -  włączmy  się  do  
przygotowań.

MM

Strażacy  szukają  wspomnień

W tym  roku  110-lecie  istnienia  
świętować  będzie  także  OSP  

Kolonowskie. 2017 rok będzie w naszej 
gminie wielkim strażackim świętem!

MM

Trzeci  jubileusz

Uczestnicy konkursu
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Burmistrz go uratował
O

d czterech lat Zajazd 
pod Górą Chełmską stał 
pusty i niszczał. Jakiś 
czas temu w tym miejscu pojawił 

się baner z napisem „zapraszamy 
wiosną 2017” oraz informacją, że 
poszukiwane są kucharki, kelnerki 
i recepcjonistki. Nowy właściciel

chce tam odtworzyć działalność 
hotelowo-restauracyjną.

Obiekt na stałe wpisał się w krajo
braz Góry św. Anny i wielu ubolewało 
nad tym, że zarasta i zaczyna straszyć. 
W znalezienie nowego właściciela 
bardzo mocno zaangażował się bur
mistrz Łukasz Jastrzembski.

* — -

— Jh -

Nowy właściciel planuje otwarcie obiektu na wiosnę 2017

- Mnie też bardzo zależało na 
tym, aby ten obiekt nie powielił losu 
innych, które popadły w ruinę - mówi 
burmistrz. - Dlatego w maju 2016 
postanowiłem skontaktować się ze 
współwłaścicielami Zajazdu i zapro
ponowałem pomoc w przygotowaniu 
oferty sprzedaży i jej rozpropago
waniu. Nie robiłem tego jako gmina 
czy burmistrz, bo nie byłem pewien, 
czy tak można, więc zrobiłem to jako 
Łukasz Jastrzembski. Moja propozy
cja została zaakceptowana. Zrobiłem 
zdjęcia obiektu i terenów sąsiednich, 
zredagowałem opis obiektu i całość 
umieściłem na portalu ogłoszeniowym 
olx.pl. Najważniejsza część „akcji” 
została wykonana przez ogromną 
liczbę moich facebookowych znajo
mych, dzięki zaangażowaniu których 
ogłoszenie zostało wyświetlone ponad 
6000 razy. Jestem przekonany, że 
nasze wspólne działanie zaowocowało 
pojawieniem się nowego właści
ciela tego obiektu. Mam nadzieję, że 
wyremontowany Zajazd przyciągnie 
nowych pielgrzymów-turystów na 
Górę św. Anny i na stałe uzupełni bazę 
restauracyjno-hotelową.

UJ

Wyciek paliwa na autostradzie
Szóstego lutego około godziny 21:23 

na autostradę A4 na 268 km w kie
runku Katowic, doszło do wypadku 

z udziałem ciągnika siodłowego z na
czepą. Samochód wypadł z drogi i wylą
dował na poboczu, a naczepa częściowo 
blokowała jeden z pasów. Kierującemu 
pojazdem nic się nie stało, jednak doszło 
do wycieku paliwa na jezdnię. Prze
pompowaniem paliwa zajęła się straż 
państwowa, która na miejsce zdarzenia 
zadysponowała samochód ze specjalnymi 
pompami. Druhowie z pobliskich OSP 
zabezpieczyli miejsce zdarzenia, w tym 
ciek biegnący wzdłuż A4, żeby paliwo nie 
poleciało gdzieś do zbiorników wodnych.

UJ

Kierowcy nic poważnego się nie stało, a strażacy zabezpieczyli miejsce 
wypadku

Trenują nawet w ferie

Zespół Entropia trenował przez dwa dni
dniach 10-11 lutego odbyły 
się feryjne warsztaty taneczne 

zespołu Entropia. Dziewczęta przez 
dwa dni przygotowywały nowe układy, 
które prezentować będą podczas kon
kursów, festiwali oraz występów pod
czas imprez kulturalnych. Wszystkie 
zajęcia taneczne oraz nocleg odbyły się 
w auli Publicznego Gimnazjum w Le
śnicy. Organizatorem warsztatów był 
Leśnicki Ośrodek Kultury i Rekreacji.

Pierwszego dnia dziewczęta uczestni
czyły w zajęciach hip hop i show dance. 
Wieczorem odbyły się zajęcia zumby 
z Eweliną Pankiewicz oraz wieczorek 
filmowy. Drugiego dnia uczestniczki 
wzięły udział w treningu karate, który 
prowadził Tobiasz Bekiesch. Na koniec 
dziewczęta wykonały pamiątkowe 
kolaże. Każda z uczestniczek warsztatów 
otrzymała pamiątkowy certyfikat.

UJ

Zapraszamy na kolejny wykład
Burmistrz Leśnicy Łukasz Ja- 

strzembski oraz Leśnicki Ośro
dek Kultury i Rekreacji zapraszają na 
wykład Tomasz Sitnika pt. „Ślązacy

i Kresowianie w Leśnicy - spotkanie po 
II wojnie światowej”. Odbędzie się on 
24 lutego (piątek) o godz. 19.00 w Ga
lerii Sztuki w Leśnicy. Wstęp wolny.

Soft®'
w wj GffiRfiitf fłilliow^iy proHU wfrpdfliniimiwany » 4ro<jk6w Uni! Ewvt»J&klłj 
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Podziel
eżeli mają państwo ciekawe stare 
fotografie, informacje na temat

Leśnicy z różnych czasów czy intere
sujące wycinki prasowe, zachęcamy 
do podzielenia się nimi na stronie 
internetowej gminy Leśnica. W tej 
sprawie można się też kontaktować

się informacjami
pod numerem tel. 77 463 98 58 lub 
napisać e-mail: kultura@lesnica.pl. Za
chęcamy także do odwiedzenia strony 
internetowej www.800lat.lesnica.pl. 
Znaleźć tam można aktualne informa
cje na temat obchodów 800-lecia Le
śnicy, Złotą Księgę Gminy Leśnica (lata

1973-1980), Kronikę Pracowniczych 
Ogrodów Działkowych w Leśnicy (od 
momentu powstania tj. od roku 1949), 
archiwalne artykuły o Leśnicy oraz 
informacje o sylwetkach leśniczan - 
patronach ulic w naszym mieście.

UJ

Bal przebierańców, kino 
i zajęcia sportowe

Leśnicki Ośrodek Kultury i Rekre
acji serdecznie zaprasza wszystkie 
dzieci na karnawałowy bal przebie

rańców, który odbędzie się w sobotę, 
18 lutego, w auli Publicznego Gimna
zjum w Leśnicy. Rozpoczęcie imprezy 
o godz. 15.00.

W niedzielę, 19 lutego, w godz. 
10.00-16.00 zapraszamy do galerii 
sztuki w Leśnicy na minikino z pro
jekcją najpiękniejszych bajek dla dzieci. 
Wstęp wolny!

Zapraszamy młodzież na zajęcia 
sportowe podczas ferii zimowych.

Odbędą się one w następujących 
terminach: 15 lutego (środa), 21 
lutego (wtorek), 23 lutego (czwartek) 
w godz. 17.00-19.00 w hali sportowej 
w Leśnicy. Zajęcia poprowadzi gminny 
animator sportu Katarzyna Kozołup. 
Należy mieć ubiór i obuwie sportowe.

UJ

32 415 27 08
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 Ujazd

Miasto i gmina Urząd Miasta i Gminy  77 404 87 50
M-G Ośrodek Kultury  77 404 87 15
Zakład Gosp. Komun. i Mieszk. 77 463 70 50
NZOZ Med.-Ujazd   77 463 70 89

Ujazd

Ó smego  października  
w  Starym  Ujeździe  za-

planowano  obchody  25-lecia  
konsekracji kościoła. Mieszkań-
cy wybudowali go własnymi rę-
koma. W ciągu lat świątynia była 
świadkiem  wielu  rodzinnych  
uroczystości:  ślubów,  chrzcin,  
pogrzebów, Pierwszych Komu-
nii Świętych. 

-  Zależy  nam,  by  zacho-
wać wspomnienia o minionym 
ćwierćwieczu - mówi sołtys wsi 
Sebastian  Golec.  -  W  piątek  
odbyło się zebranie wiejskie, na 
którym obecni mieszkańcy (ok. 
60  osób)  gremialnie  zadekla-
rowali  pomoc  przy  organizacji  
jubileuszu.

Przed  uroczystościami  
mieszkańcy mają zamiar wyre-
montować płot wokół kościoła. 
Zebrali na ten cel datki w czasie 
w o d z e n i a  n i e d ź w i e d z i a .  
Chcieliby też wydać okoliczno-
ściową publikację.

- Zawrzemy w niej historię budowy 
świątyni,  zdjęcia  z  tamtego  okresu  
-  przewiduje  sołtys.  -  Uzupełnimy  
o wydarzenia z kolejnych lat. 

Nie  wiadomo  jeszcze,  jaką  formę  
będzie miała publikacja, czy będzie to 
książka, czy broszura. 

- Wszystko zależy od ilości zebra-
nego materiału oraz dostępnych fun-
duszy - nie kryje sołtys. - Ważne, żeby 
historia kościoła, wokół którego toczy 
się  duża  część  lokalnego  życia,  nie  
poszła w zapomnienie.

17  kwietnia ,  w  drugi  dzień  
Wielkanocy,  tuż  po  mszy  św.  pod  
kościołem  zostanie  wykonane  zdję-
cie  wszystkich  mieszkańców  Starego  
Ujazdu.

-  Liczymy,  że  do wioski  na święta  
przyjedzie  dużo  osób  z  zagranicy.  
Będzie  to  okazja,  by  znaleźli  się  na  
zdjęciu, które potem trafi do publikacji 
- mówi Sebastian Golec. 

Na  październikowe  obchody  już  
został zaproszony abp. Alfons Nossol, 
który  ćwierć  wieku  temu  poświęcił  
kościół w Starym Ujeździe.

JK

Szykują  jubileusz

Kościółek  w  Starym  Ujeździe  istnieje  już  
25 lat

W minioną  sobotę  odbyło  się  
wodzenie niedźwiedzia w No-

gowczycach.  Imprezę  po  raz  piąty  
zorganizowali młodzi ludzie.

-  Zostaliśmy bardzo miło przyjęci 
przez  mieszkańców  wioski  -  chwali  
współorganizator  Hubert  Ibrom.  -  

Dziękujemy  wszystkim  za  hojność,  
zebraliśmy 890 zł.

Pieniądze - tradycyjnie już - zostaną 
przeznaczone  na  organizację  tur-
nieju  siatkówki  plażowej  im.  Tomka  
i Damiana. Zaplanowano go w ostatnią 
sobotę czerwca.

- Bera wodziło 25 osób, bardzo dzię-
kuję im za zaangażowanie. Fotorelację 
z  sobotniej  zabawy  można  zobaczyć  
na  stronie  internetowej  Nogowczyc  -  
dodaje Hubert Ibrom.

JK

Wodzili  bera   
po  Nogowczycach

Wesoła gromada wodziła bera
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J edenastego  lutego  w  ośrodku  
kultury w Ujeździe odbył się kon-

cert  noworoczny,  który  wysłuchali  
przedstawiciele  władz  gminy,  sołtysi  

oraz  przedsiębiorcy.  Zagrał  kwartet  
Subito.  Po  koncercie  goście  udali  się  
do sali inkubatora przedsiębiorczości, 
gdzie  burmistrz  Tadeusz  Kauch  wrę-

czył przedsiębiorcom i sołtysom listy 
gratulacyjne.

-  To  była  forma  wdzięczności  
dla  przedsiębiorców  za  ulokowanie  
swoich  firm na  terenie  gminy  Ujazd,  
a  dla  sołtysów  -  podziękowanie  za  
pracę  na  rzecz  sołectw  -  mówi  bur-
mistrz. - Dziękuję sponsorowi poczę-
stunku  przygotowanego  dla  gości  po  
koncercie. 

Sobotnia  gala  została  zorgani-
zowana  po  raz  pierwszy.  Burmistrz  
zamierza  jednak  rozszerzyć  formułę  
imprezy.

- W gminie Pakosław organizowany 
jest  plebiscyt  na  najlepszych  przed-
siębiorców,  sportowców czy  działaczy  
społecznych. Bardzo spodobała mi się ta 
idea. Chciałbym podobną imprezę wpro-
wadzić u nas - mówi Tadeusz Kauch.

JK

Koncert  z  gratulacjami

Burmistrz wręczył listy gratulacyjne przedsiębiorcom i sołtysom
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G mina  Ujazd  podpisała  
z  Wojewódzkim  Fundu-
szem Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Opolu poro-
zumienie, w którym zawarte zostały za-
sady współpracy w realizacji programu 
ograniczenia niskiej emisji. 

O  szczegółach  programu  wdraża-
nego z udziałem środków WFOŚiGW 
w   O p olu  i n for m ow a l i ś my  n a  
łamach  „Strzelca”  przed  tygodniem.  
Przypomnijmy,  że  mieszkańcy  mogą  
ubiegać  się  o  pożyczki  udzielane  na  
preferencyjnych warunkach na:

- wymianę źródeł ciepła w domach 
jednorodzinnych lub lokalach miesz-
kalnych (kotłowni,  palenisk  o niskiej  

sprawności  energetycznej,  opalanych  
paliwem  stałym)  na  nowoczesne  
o wyższej sprawności;

-  termoizolację  domów  jedno-
rodzinnych,  w  tym:  wymianę  okien  
i  drzwi  zewnętrznych,  ocieplenie  
ścian zewnętrznych, ocieplenie dachu, 
stropodachu,  podłogi  na  gruncie  lub  
stropu nad nieogrzewaną piwnicą;

-  termomodernizację domów jed-
norodzinnych, obejmującą termoizo-
lację  wraz  z  wymianą  źródła  ciepła  
na nowoczesne o wyższej sprawności;

- zakup i montaż urządzeń wyko-
rzystujących  energię  odnawialną  
w  domach  jednorodzinnych  istnieją-
cych lub będących w budowie.

Istnieje  możliwość  częściowego  
umorzenia spłaty pobranych pożyczek. 

Gmina  Ujazd  zobowiązała  się  
do:  informowania  mieszkańców  
o  możliwości  uzyskania  dofinanso-
wania  z  WFOŚiGW,  udostępniania  
materiałów informacyjno-promocyj-
nych  przekazanych  przez  Fundusz,  
udostępniania wzorów dokumentów 
osobom,  które  nie  mają  dostępu  do  
internetu.

Osoby zainteresowane programem 
mogą  pytać  o  szczegóły  programu  
w  referacie  inwestycji  urzędu  miej-
skiego w Ujeździe lub szukać danych 
na stronie www.wfosigw.opole.pl.

JK

Zamień stary piec na nowy
G mina  od  dawna  planowała  

wspomóc  powiat  strzelecki  
w  tegorocznych  inwestycjach.  Na  
styczniowej  sesji  radni  gminy  Ujazd  
wyrazili  zgodę  na  udzielenie  dotacji  
powiatowi strzeleckiemu w wysokości 
250 000 zł. Będzie to dofinansowanie 
następujących zadań:

-  budowa  chodnika  przy  drodze  
powiatowej w Sieroniowicach przy ul. 
Ujazdowskiej - etap V,

-  budowa  chodnika  przy  drodze  
powiatowej w Nogowczycach przy ul. 
Strzeleckiej na odcinku od skrzyżowa-
nia  z  drogą  powiatową  Nogowczyce-
Balcarzowice do ul. Lipowej,

- budowa ścieżki pieszo-rowerowej 
przy drodze powiatowej na odcinku od 
osiedla Piaski w Ujeździe do Sławięcic,

-  budowa  chodnika  przy  drodze  
powiatowej  w  Starym  Ujeździe  przy  
ul. Czterdziestolecia od skrzyżowania 
z drogą gminną ul. Krzywą do boiska.

- Chodniki, wybudowane wspólnie 
przez powiat strzelecki i gminę Ujazd, 
posłużą  społeczności  lokalnej  na  
terenie gminy. Wykonany zakres prac 
w kolejnych czterech miejscowościach 
naszej gminy poprawi przede wszyst-
kim bezpieczeństwo ruchu drogowego, 
ale również estetykę głównych dróg - 
przekonuje burmistrz Tadeusz Kauch.

JK

Radni  dali   
na  chodniki

W ostatki, czyli wtorek 28 lutego, 
w  Jaryszowie  odbędzie  się  

babski comber.
-  Zapraszamy  na  imprezę  wszyst-

kie  chętne  panie  -  mówi  Maria  
Krupa,  przewodnicząca  koła  DFK,  

które  jest  organizatorem  zabawy.  -  
Gwarantujemy  poczęstunek  i  mile  
spędzony czas. 

Babski comber odbędzie się w hali 
sportowej. Początek o godz. 19.00.

JK

Zapraszamy 
do  Jaryszowa
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^ojgiebitęjszy dzień
Ludziom gra się pod no
obra muzyka to gwarancja 
udanego wesela. Dlatego 
młode pary przykładają 

wielką wagę do tego, kto ma zadbać 
o oprawę muzyczną tego wyjątko
wego dnia. A mają z czego wybierać.

- Moda się zmienia, jednak 
zespoły muzyczne, mimo wzra
stającej konkurencji ze strony 
DJ-ów, wciąż jeszcze cieszą się sporą 
popularnością - mówi Sebastian 
Wacławczyk z zespołu Voyager. - 
Państwu młodym towarzyszymy 
praktycznie od samych „wykupin” 
czy - jak kto woli - „wywodzin”. 
Bardzo często nie tylko gramy, ale 
też prowadzimy tę część ceremonii.

I tu zabawna ciekawostka przy 
„wykupinach”:

- Zawsze wcześniej umawiamy się 
z panem młodym na pewien sygnał, 
z reguły jest to czerwona róża - konty
nuuje Sebastian Wacławczyk. - Kiedy 
przyszły małżonek, po zaoferowaniu 
pieniędzy, kart kredytowych czy klu
czyków do samochodu w zamian za 
narzeczoną, kładzie na tacy czerwoną 
różę, to znak, że nie ma już więcej 
„fantów” do zaoferowania. W tym 
momencie kończymy zabawę, bo 
może zapaść konsternacja - śmieje się.

Jeśli chodzi o wybór muzyki, jak 
i sposób prowadzenia wesela, uzgad
nia się go z zespołem przed weselem.

- Mamy w repertuarze ponad 
400 utworów (nie licząc tekstów 
biesiadnych) - opowiada Sebastian 
Wacławczyk. - W trakcie 12-godzin- 
nej imprezy, a tyle mniej więcej trwa 
pierwszy dzień wesela, gra się ich około 
100-120.

Nie mniej ważne w trakcie wesela 
są zabawy.

- W dzisiejszych czasach, kiedy 
wszyscy mają dostęp do internetu, 
trzeba się naprawdę postarać, żeby 
kogoś zaskoczyć - mówi Sebastian 
Wacławczyk. - O tym, czy będą zabawy 
i jakie one będą - decydują państwo 
młodzi.

Nieco inaczej rzecz ma się z DJ-ami.
- Jeśli chodzi o wybór oprawy 

muzycznej na wesele, województwo 
opolskie jest specyficzne - mówi DJ 
Tomsky, Tomasz Słupski, wodzirej 
i prezenter muzyczny, obecny na rynku 
od 1994 roku. - I chociaż obecnie DJ 
to niekoniecznie jedna osoba - może 
mu towarzyszyć wokalista albo instru
mentalista, może też zagrać właściwie 
wszystko - to i tak na weselach „prze
grywa” on z zespołem. Nieco inaczej 
rzecz się ma np. w województwie 
dolnośląskim czy śląskim - tam prym 
wiodą DJ-e.

Już od jakiegoś czasu bardzo modne 
są imprezy tematyczne, w określonym 
stylu.

- Przygotowuję się właśnie do 
wesela w stylu lat dwudziestych - kon
tynuuje DJ Tomsky. - Ale modne są 
także lata 70. czy 80.

Zmienia się „ślubne pokolenie”, 
zmienia się więc także moda.

- Teraz na rynek chodzi rocznik 90. 
- stwierdza Tomasz Słupski. - Dlatego 
coraz popularniejsze stają się tzw. 
urban wedding, czyli wesela miejskie. 
Są bardziej eleganckie, choć pozba
wione przepychu, bez muzyki disco 
polo. Bywają ekstrawaganckie, a miej
sce zabaw zajmują występy artystyczne.

Na nowoczesnych weselach poja
wiają się także niespodzianki.

- Pani młoda staje za konsoletą 
i prowadzi fragment imprezy - mówi 
DJ Tomsky. - Oczepiny także zmieniły 
charakter: bukiet bywa zrzucany z bal
konu albo zza wspomnianej konsolety.

Nieco inną formę muzyczną ofe
rują zespoły muzyczne.- Nasz składa 
się z pięciu osób - mówi Andrzej 
Eichhorn-Hindus, perkusista Fresz 
Band. - Gramy na gitarze, gitarze 
basowej, perkusji i klawiszach. Do 
tego damski wokal, choć gitarzysta 
również śpiewa.

Kto wybiera żywą muzykę, bez 
podkładów w formie mp3?

- Myślę, że przede wszystkim ci, 
którzy mają przesyt elektroniki. I ci, 
którzy wychowali się na „żywej”

muzyce - stwierdza Hindus. - Najwięcej 
imprez gramy w województwie 
łódzkim - i to takich dla 250. osób. 
Opolszczyzna w tej kwestii pozostaje 
daleko w tyle.

Żywe instrumenty mają jeszcze 
jedną zaletę.

- Popularna jest biesiada z zespo
łem - opowiada Andrzej Eichhorn. 
- Wtedy zamieniamy gitarę basową 
na saksofon, a klawisze na akordeon 
i wychodzimy „do ludzi”, a wokalistka 
zachęca do wspólnego śpiewania.

Co powoduje, że ludzie chwalą 
sobie imprezy z żywą muzyką?

- Wydaje mi się, że miło sobie przy
pomnieć swoje młode lata - śmieje się 
Hindus. - Na weselach często zdarza się 
nam usłyszeć, że takiej imprezy goście 
dawno nie przeżyli. Repertuar też nas 
nie ogranicza: każdy ma doświadcze
nie sceniczne i muzyczne, jesteśmy 
więc w stanie zagrać prawie wszystko, 
nawet bez większego przygotowania. 
Trzeba tylko pamiętać, żeby ludziom 
grać „pod nogę”.

Jak widać, rynek usług muzycznych 
jest bogaty i daje wiele możliwości. 
Warto jednak pamiętać o jednej, złotej 
zasadzie: przy wyborze oferty zawsze 
sprawdza się marketing szeptany. 
Zanim zamówisz zespół czy DJ-a - 
zapytaj znajomych, jak bawili się na 
weselu z ich towarzyszeniem.

ANNA SZATON

CJA

Modna 
Pani

r lanujesz wesele, komunię, urodziny lub inną imprezę oko
licznościową? Szukasz wyjątkowego miejsca na spotkanie 
biznesowe, szkolenia czy konferencje?

Skorzystaj z naszych usług i powierz swoją imprezę w ręce 
profesjonalistów. Nowoczesna gastronomia i doskonała obsługa. 
Uroczystości rodzinne i firmowe wraz z noclegami i atrakcjami 
dla dzieci!

Restauracja Spichlerz wraz z przepiękną salą bankietową Pod 
Złotym Rogiem wchodzą w skład kompleksu Parku Miniatur w 
Olszowej. Mieszczą się one w odrestaurowanych budynkach z 
przełomu XIX/XX wieku. Obecny wystrój to połączenie klasyki 
i nowoczesności.

Wesela do 160 osób, szkolenia, spotkania firmowe zasiada- 
ne do 250 osób, a w układzie teatralnym ponad 300 osób. Na 
uroczystości mniejszego formatu polecamy jeden z trzech po
ziomów restauracji Spichlerz. Serwujemy tradycyjną kuchnię 
polską, kuchnię regionalną, specjały szefa kuchni, a nasze menu 
opieramy na bazie swojskich wyrobów własnej produkcji i natu
ralnych składnikach. Jesteśmy otwarci na wszelkie rozszerzanie 
opcji menu według indywidualnych upodobań klientów.

Parze Młodej udostępniamy wyjątkowe miejsce na sesje zdję
ciowe, zaś gościom weselnym oferujemy szereg dodatkowych 
atrakcji w tym zwiedzanie Parku Miniatur, dla dzieci Park Lino
wy oraz salę zabaw Bajkowy Sad.

Umów się już dziś na niezobowiązujące spotkanie. Trwa ono 
około godziny czasu. Omawiamy wszystkie szczegóły dotyczące 
przygotowań Waszego szczególnego dnia. Odpowiadamy na 
każde pytanie, rozwiewamy wszelkie wątpliwości. Otwarcie 
mówimy o wszystkich kosztach związanych z tym szczególnym 
dniem jakim jest wesele.

Restauracja Spichlerz przy Parku Miniatur w Olszowej 
47-143 Olszowa, ul. Hodowlana 5 (gm. Ujazd) 

www.miniaturyolszowa.pl 
tel. 607 706 202

Trasa Strzelce Opolskie - Kędzierzyn - Koźle 
facebook.com/RestauracjaSpichlerzOlszowa
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G arnki,  komplet  pościeli,  
serwis obiadowy - jeszcze 
parę  lat  temu  takie  pre-

zenty były wręczane parom na nową 
drogę życia, dla niejednych młodych 
był to szczyt marzeń...

-  Do  dzisiaj  używam  swojego  
serwisu  obiadowego,  który  dosta-
łam trzydzieści lat temu - wspomina 
pani  Sybilla.  -  Teraz  takie  prezenty  
nie  są  w  modzie,  młodym  wręcza  
się  przeważnie  „kopertę”  i  kwiatki.  
Para  młoda  sama  zdecyduje,  na  co  
przeznaczy otrzymane pieniądze: na 
wycieczkę zagraniczną czy wyposa-
żenie mieszkania. 

Coraz  częściej  goście  przygoto-
wują  dla  młodej  pary  oryginalne  
prezenty  ślubne:  skok  spadochro-
nowy dla dwojga, lot paralotnią, eks-
tremalną  jazdę  Monster  Truckiem,  
degustację win, naukę salsy, roman-
tyczną  kolację  czy  pobyt  w  spa.  
W  rankingu  ślubnych  prezentów  
popularne  są  też  spersonalizowane  
gadżety, np. kufle z imionami, „zako-
chane” kubeczki, wałek na męża czy 
żonę, księgi małżeńskie, itp.

Ostatnio  nastała  moda  na  tzw.  
„Księgę marzeń” (może być umiesz-
czona w internecie), w której nowo-
żeńcy umieszczają listę wymarzonych 
prezentów.  Często  do  listy  tej  dołą-
czone są adresy sklepów, w których 
można dokonać zakupu.

- Jest to rozwiązania praktyczne. 
Można  uniknąć  powtarzania  się  
prezentów,  a  młodzi  małżonkowie  
dostaną  to,  co  jest  im  potrzebne.  
Rozwiązanie  to  jest  dobre  również  
dla  zaproszonych  gości,  gdyż  nie  
muszą  już  dopytywać,  co  kupić,  
„biegać”  po  sklepach,  szukać  nie-
zwykłych rzeczy, które mogą okazać 
się niepotrzebne - mówi Agnieszka, 
przyszła panna młoda. - Rozważam 
też taką księgę na naszym ślubie, ale 
obawiam się, że część gości może nie 

podejdzie  do  tego  z  entuzjazmem 
- dodaje. 

Co zamiast kwiatków?
„ N i e  k u p u j c i e  k w i a t k a  z e  

wstążką – obdarujcie jakąś książką”. 
„Kwiatuszki  bardzo  lubimy,  jednak  
o  butelkę  wina  prosimy”  -  takie  
wierszyki  coraz  częściej  pojawiają  
się  w  ślubnych  zaproszeniach  jako  
wskazówka  dla  gości.  Poza  książ-
kami,  winem,  a  także  maskotkami,  
popularne jest też wręczanie młodym 
losu na loterię lub totolotka.

BB

Prezenty z księgi marzeń,  
zamiast kwiatków - książka

Prezent czy koperta?
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Prośba
bądź przy mnie blisko

wtedy nie jest mi zimno
cztery wiatry wieją

z czterech stron świata
a ja sama

bądź przy mnie
zaklinam Cię

na siedem gwiazd
i dwa księżyce

bądź...
***

Chcę
by miłość twa

jak fala szalona
porwała mnie
w głąb oceanu

bym nigdy nie powróciła
na brzeg

***
Jesteś moim milczeniem

jesteś łąką mojego kochania
leżącą w ramionach nocy

jesteś pragnieniem ust moich
jesteś moją myślą

szybką jak w locie ptak
i moją radością
kwitnącą jak

mak

Wiersze  miłosne

Kolonowskie, ul. Krótka 8     tel. +48 502 579 625     www.restauracja-markus.pl
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Zorganizuj wesele w otoczeniu piękna Parku 
Krajobrazowego Góry św. Anny. Atrakcyjne 

ceny, elastyczna oferta, miła atmosfera

Ile kosztują 
ślub i wesele?

Oferujemy:
- sala balowa do 120 osób
- sala bankietowa do 30 osób
- bankiety, przyjęcia, chrzciny, komunie, 

spotkania firmowe
- imprezy tematyczne (paintball, degustacja 

alkoholi, pokaz sushi)
- noclegi (9 pokoi dwuosobowych)
- bezpieczny plac zabaw dla dzieci
Proponujemy:
- smaczną, regionalną kuchnię z 

nowoczesnymi akcentami
- indywidualny dobór menu stosownie do 

okazji i organizowanej imprezy
- profesjonalną i miłą atmosferę

Serdecznie zapraszamy

<s<

tel. 608 691 145, 664 753 403 
www.restauracjaharcowka.pl

Góra Św. Anny 
ul. Planetorza 2

Zjeżdżalnia grawitacyjna Alpine Coster 
Dla organizujących wesele bilety i karnety 

w promocyjnych cenach

iadomo, że wszystko zależy od 
tego, czego para młoda ocze
kuje. Ilu chce zaprosić gości 

i czy nastawia się na skromne przyjęcie, czy 
też imprezę z fajerwerkami, czekoladowymi 
fontannami, fotobudką, etc. Warto przed uro
czystością zaplanować wydatki, by dopasować 
je do budżetu, jaki chcemy przeznaczyć na ten
wymarzony dzień.

Wiadomo, że najwięcej pieniędzy pochło
nie przyjęcie weselne. Z poprawinami to 
koszt na osobę ok. 200 złotych. Do ślubnych 
wydatków wliczyć trzeba jeszcze wiele innych 
opłat, między innymi za: ceremonię w kościele 
(zwykle co łaska, ale są ustalone kwoty 
umowne), usługę organisty, wystrój kościoła, 
sali weselnej, wynajęcie i przybranie auta, 
bukiet, stroje dla panny młodej i pana 
młodego, usługi fryzjera, kosmetyczki, 
fotografa, wynajęcie zespołu muzycz
nego lub DJ-a.

Ponadto do kosztów należy też 
wliczyć zakup i rozesłanie zapro
szeń ślubnych, zakup kołocza 
weselnego, wódkę weselną (i 
inne alkohole - według gustów 
gości).

Jeśli zostanie nam jeszcze 
jakaś kwota, możemy ją 
przeznaczyć na atrakcje, 
takie jak wynajęcie gołębi, 
które para młoda wypuści 
po wyjściu z kościoła,

pokazy barmańskie czy występ magika na
przyjęciu.

Warto by para młoda przygotowała swoją 
listę kalkulacyjną i na niej wpisywała różne 
warianty: ile kosztuje suknia ślubna nowa 
lub używana, wynajęcie limuzyny czy starego 
samochodu, ślub z organistą czy skrzypaczką 
itp. Porównując i analizując ceny, łatwiej 
będzie się zdecydować na najlepszą i najbar
dziej korzystną opcję.

I najważniejsza rada: 
planując ten najpiękniej

szy dzień w życiu, nie 
przesadzajmy - dla 
jednego wieczoru 
nie wpędzajmy 

w długi siebie 
i rodziców.

BEA

Wesele dla dzieci
a tradycyjne wesele zapraszane są całe 
rodziny. O ile dorośli sami bawią się na 

parkiecie w rytm muzyki, o tyle dzieciom warto 
inaczej zorganizować czas... Szczególnie, gdy po
goda nie sprzyja zabawie w ogrodzie otaczającym 
dom weselny.

Oto kilka pomysłów na atrakcje dla 
najmłodszych:

DZWONY BIJĄ...
Dzieciom powierza się często zadania spe

cjalne. Już podczas ceremonii zaślubin sypią 
kwiaty przed parą młodą albo na białej podu- 
szeczce niosą obrączki. Pięknie wygląda orszak 
weselny, w którym kroczą dziewczynki w falban- 
kowych sukienkach i chłopcy z muszkami. Dzieci 
czują się ważne już od samego początku wesela, 
a ich obecność nadaje zaślubinom uroku.

SŁODKI KĄCIK
Na weselu młodzi nie mogą się nudzić. 

W sali można wydzielić dla nich miejsce, 
w którym będą spożywać posiłek. Stół warto

Słodkości, kolorowanki, balony. Kącik w sam 
raz dla dzieci

przybrać na kolorowo, co przyciągnie uwagę. 
Pomysłem jest dobór specjalnego menu: 
pizzy, frytków, tostów... - specjałów, którym 
dziecięce podniebienie na pewno się nie oprze.

Jeśli jednak dzieci nie mogą same jeść 
obiadu i muszą zostać pod kontrolą rodziców, 
wówczas kącik dziecięcy można zamienić na 
kącik ze sło dkościami. Może to być stały punkt 
wesela. Miejsce z czekoladkami, chipsami, 
żelkami, lizakami... słodyczami, których dzie
ciom na co dzień nie wolno jeść w nadmiarze, 
a w dniu wesela wyjątkowo będą mogły czę
stować się do woli!

- Można też urządzić strefę kolorowanek - 
ułożyć na stole książeczki z rysunkami, kartki 
papieru, kredki, mazaki itp. Dzieci mogą na 
jakiś czas zająć się pracą twórczą i namalować 
np. parę młodą albo laurkę z życzeniami dla 
nowożeńców - radzi pani Ewa, która nie
dawno wykorzystała ten sposób zabawy na 
swoim weselu.

WKÓŁECZKU
Popularne są tańce dzieci z parą młodą. Wszyscy 

ustawiają się w kółeczku, a wodzirej podpowiada 
zabawy: „Stary niedźwiedź mocno śpi”, „Kaczuszki” 
czy inne zespołowe tańce, które wszystkim sprawiają 
wiele radości. Nowożeńcy mogą też sypać cukierki, 
które dzieci chętnie zbierają.

PINIATA
Na weselu świetnie sprawdza się kolorowa 

papierowa albo tekturowa kula wypełniona 
słodkościami. Należy ją zawiesić na lince. Dzieci 
podchodzą kolejno i próbują rozbić ją patykiem. 
Zabawa ta nazywa się piniatą - nawiązuje do 
ludowego zwyczaju w krajach latynoskich.

- Śmiechu przy tym co niemiara - mówi pani 
Teresa, która widziała taką zabawę na weselu

Czy uda się rozbić kulę ze słodyczami?
siostrzenicy. - Dzieci rywalizują, kto pierwszy 
rozbije kulę, a dorośli mają frajdę, kibicując im.

ANIMATOR? CZEMU NIE!
Niektórzy stawiają na profesjonalizm. 

Wynajmują na wesele animatora, który skupia 
się tylko na dzieciach i wymyśla dla nich atrak
cje. W ofercie animatorów weselnych można 
znaleźć m.in. malowanie twarzy, skręcanie 
baloników, malowanie koszulek, mini disco, 
dmuchany zamek. Specjalista do zabaw to 
oczywiście dodatkowy koszt, ale - gdy na weselu 
bawi się spora gromada dzieci - warto w niego 
zainwestować.

WĄSY, WĄSY... NA PATYKU
Balony, wąsy i usta na patyku, kapelu

sze to tylko część rekwizytów, które dzieci 
uwielbiają. Świetnie sprawdza się foto budka, 
w której można robić serię zdjęć w peru
kach, okularach i z użyciem różnych innych 
gadżetów.

Pomysłów na zorganizowanie czasu dzie
ciom na weselu jest mnóstwo. Przygotowując 
atrakcje, warto zdać się na własną wyobraź
nię, wysłuchać weselnych opowieści zna
jomych albo po prostu poszukać inspiracji 
w internecie.

JK
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D ariusz Kołodziej to znany aktor z zespołu teatralnego 
Faska z Piotrówki. Ma jednak jeszcze jeden talent... 
fryzjerski.

- Zawsze miałem zdolności manualne - mówi. - Trzeba było 
coś  wybrać  w  tym  kierunku,  żeby  talent  się  nie  zmarnował.  
Aktorstwo to moje hobby numer jeden. Fryzjerstwo to pasja 
i zawód na przyszłość.

Darek  uczy  się  w  Centrum  Kształcenia  Zawodowego  
i Ustawicznego  w Strzelcach  Opolskich.  W  tym roku  po  raz 
drugi wziął udział w konkursie fryzjerskim, zorganizowanym 
przez  Zespół  Szkół  Budowlanych  w  Brzegu.  Ponownie  zajął  
II miejsce. 

Fryzjerowi towarzyszyła modelka Wiktoria Sznura. Wykonał 
fryzurę na wybiegi modowe lub pokazy, którą nazwał „Łapacz 
snów”. Wykorzystał długie włosy modelki i kilka dodatków...

- Stelaż zrobiłem z drutu i oplotłem go sznurkiem-włóczką 
- mówi Dariusz Kołodziej. - Dodałem kilka wypełniaczy, m.in. 
zebrane przeze mnie pióra różnych ptaków i suszone suchołuski 
z mojego ogródka.

W  tym  roku  Darek  kończy  szkołę.  Czy  to  oznacza,  że  
w swojej rodzinnej Piotrówce otworzy salon?

- Marzę o otwarciu własnego salonu, ale na razie wszystko 
zależy od tego, gdzie dostanę pracę - mówi. - Po konkursie już 
kilka salonów pisało do mnie z propozycją współpracy.

***
Dariusza Kołodzieja poprosiliśmy o rady fryzjerskie dla par 

młodych. Paniom poleca coś prostego... 
- Delikatnie spiętego. Ślub to piękna chwila. Oprócz sukni 

ważny  jest  również  makijaż  i  fryzura.  Zależnie  od  upodo-
bań,  możemy  stworzyć  coś  delikatniejszego  lub  z  pazurem.  
Wszystko  zależy  od  pary  młodej.  Przecież  to  jej  dzień!  Dla  
pana młodego najlepsza jest elegancka fryzura. Odradzałbym 
użycia mokrych produktów do stylizacji, bo mogą odznaczać 
się na zdjęciach. Użyłbym raczej lakieru lub pudru do włosów 
- radzi specjalista.

JK

Łapacz snów

Dariusz Kołodziej wykonał na głowie Wiktorii specjalną fryzurę - Łapacz snów
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Rozmowa telefoniczna:
- Kochanie, odwołałam dzisiejszą wizytę mojej mamy, kupiłam ci sześciopak psze-
nicznego, na kolację będą pyszne steki, a później masażyk w mojej nowej bieliźnie i...
- Jak mocno?!
- No... błotnik wgnieciony, kierunkowskaz rozbity, lusterko urwane...

***
Żona proponuje mężowi:
- Kochanie, sprawmy sobie wspaniały weekend!
- Cudowny pomysł moja droga, do zobaczenia w poniedziałek. 

***
Dwóch facetów siedzi w łódce na jeziorze, łowi ryby i popija piwo. Nagle jeden mówi:
- Chyba się rozwiodę z moją żoną. Nie odzywa się do mnie od pół roku. 
Drugi łyknął piwo i mówi:
- Lepiej to przemyśl. Trudno znaleźć taką kobietę.

***
Mąż i żona mieli ciche dni. W końcu mąż, chcąc ocieplić stosunki między nimi, 
zaproponował żonie przejażdżkę na wieś. Włączył muzykę, ale poza tym panowała 
cisza. On prowadził, a ona obojętnie spoglądała przez okno. W pewnym momen-
cie mąż zauważył, że żona patrzy na krowy pasące się na zielonej trawie. Chciał 
rozluźnić sytuację i zażartował:
- Twoja rodzina?
Żona odezwała się błyskawicznie:
- Tak, ze strony męża.

***
Rozmawia dwóch kumpli:
- Aby zadowolić żonę, rzuciłem picie, palenie i karty.
- No to na pewno jest szczęśliwa?
- A tam. Wściekła chodzi. Za każdym razem, gdy otworzy buzię, dociera do niej, 
że nie ma się czego przyczepić.

Z  humorem!

Kuchnia  
polska i włoska

Del Villaggio  
Restauracja Włoska

ul. Powstańców Śl.1 
 Izbicko

tel. 77 461 74 96,  
696 249 287

www.delvillaggio.pl

Serdecznie 
zapraszamy

R
E

K
L

A
M

A



MAGAZYN 17Nr 7 (911)14 - 20 lutego 2017

Magazyn

F
O

T
O

: a
rc

h
iw

u
m

 p
ry

w
a

tn
e

Magazyn

C hoć  wesele  to  święto  
dwojga  ludzi,  to  w  rze-
czywistości  zależy  na  

nim głównie paniom. Wygląda na 
to,  że  mężczyźni  są  niezbędnym,  
ale jednak dodatkiem. 

PRZEDE WSZYSTKIM 
NIE PRZESZK ADZAĆ

Panowie w swoich wypowie-
dziach sami przyznają,  że  orga-
nizacją  imprezy  zajmowały  się  
głównie ich przyszłe żony. 

-  Wszystko  załatwiała  moja  
partnerka,  ja  robiłem  tylko  za  
szofera - przyznaje bez ogródek 
pan Dawid, który ślub brał dwa 
lata temu. - Dla mnie najważniej-
sza  była  ceremonia  w  kościele,  
nasza przysięga przed Bogiem, to 
co wtedy czuliśmy. W organizacji 
nigdy  dobry  nie  byłem,  dlatego 
to  żona  zajmowała  się  koordy-
nacją  całej  imprezy,  ja  starałem 
się temperować jej zapędy, żeby 
koszty nas nie przerosły, i poma-
gać jak tylko się da.

Panu Michałowi nie zależało 
na  weselu  ani  nawet  na  ślubie  
kościelnym,  który  kojarzy  mu 
się z wielkimi przygotowaniami 
i niepotrzebnym show. 

- Chcę być z żoną do końca życia i chciałem 
ją uszczęśliwić, więc nie robiłem problemów 
z  organizacją  tej  całej  fety  -  wspomina.  -  
Wszystkim zajęła się żona. Ja chciałem, żeby 
to  był  najpiękniejszy  dzień  w  jej  życiu  i  na  
wszystko  się  zgadzałem.  Jedynie  obrączki  
chciałem  mieć  okrągłe,  takie  klasyczne  i  tu  
postawiłem na swoim. 

Mężczyźni dość często podają argument, że 
wesele w ich odczuciu było tylko zaspokoje-
niem oczekiwań środowiska,  a nie realizacją 
własnych potrzeb. 

- Mój ślub był w pewnej mierze realizacją 
staroświeckich poglądów teściów - przyznaje 
pan  Tomasz.  -  „Co  to  za  związek  bez  ślubu  
i wesela” - mówili. W końcu się ugiąłem, choć 
nie uważam, by małżeństwo było gwarantem 
dobrego związku. 

PRZEDE WSZYSTKIM DOBR A ZABAWA
Czasem mężczyzna sam nie wie, kiedy daje 

się  wciągnąć  w  wir  ślubnych  przygotowań.  
Pan  Paweł  uważał,  że  jego  weselem  wszyscy 
przejmują  się  bardziej  od  niego.  Nie  jest  
zwolennikiem  wielkich  imprez,  ślub  uważał  
za sformalizowanie trwającego od lat związku. 

- Utarło się, że jest to dzień, którego wagę 
zdecydowanie  silniej  odczuwa  piękniejsza  
część pary. Mówi się, że dla kobiety powinien 
być to najpiękniejszy dzień w życiu. Tak było 
i w moim przypadku - mówi małżonek z sze-
ścioletnim stażem. - Wiadomo, że trzeba było 
załatwić  wiele  spraw  związanych  z  samym 
weselem  i,  szczerze  mówiąc,  moje  podejście  
do nich mnie zaskoczyło. Z jednej strony nie 
przejmowałem się zbytnio samą uroczystością, 
z  drugiej  zaś  chciałem  mieć  wpływ  na  jej  
przebieg:  wybieranie  zaproszeń,  piosenki  na 
podziękowania dla rodziców, rozmieszczenie 
gości  tak,  by atmosfera przy stole  była  moż-
liwie  najlepsza.  Cieszyłem  się  też  zakupem  
swojego garnituru.

Pan  Paweł  miał  swoje  pomysły  na  orga-
nizację wesela, które wcielił w życie. Na jego 
weselu DJ zastąpił tradycyjny zespół. 

-  Teraz  nie  jest  już  to  tak  brawurowe  
posunięcie, jednak kilka lat temu było inaczej 
i niejedna osoba „robiła oczy”, gdy dowiady-
wała  się,  że  zespołu  nie  będzie  -  wspomina.  
- Pomysł okazał się strzałem w dziesiątkę, bo 
zdecydowana  większość  gości  była  zachwy-
cona i do dziś wspomina muzykę i sposób pro-
wadzenia imprezy. W imprezie uczestniczyło 
wielu naszych przyjaciół, którzy stworzyli nie-
samowitą atmosferę. Czułem się jak w domu. 
Jak na imprezie w ogródku. Różnica była tylko 
taka, że wszyscy byli pięknie wystrojeni. 

FINAŁ ZA KILK A GODZIN
Mężczyznom także udziela się przedślubne 

napięcie. Większość przyznaje, że serce zabiło 
im mocniej w momencie składania przysięgi. 
Mimo  wszystko  zależy  im,  aby  dobrze  się  
zaprezentować w dniu uroczystości. 

- Dla mnie trudna była noc poprzedzająca 
ślub - opowiada pan Wojtek. - Wcześniej nie 
przejmowałem  się  zbytnio,  a  wtedy  jakby  
dotarło do mnie wszystko, co się dzieje. To że 
miesiące przygotowań będą miały swój  finał 
za  kilka  godzin.  Myślałem  wtedy  o  wszyst-
kim. Czy muzykanci dojadą i dobrze zagrają? 
Czy goście będą zadowoleni? Zastanawiałem 
się,  co  muszę  zabrać,  żeby  o  niczym  nie  
zapomnieć.  Ogólnie  myślałem  o  wszystkim  
i wszystkich, chciałem, żeby cała uroczystość 
przebiegła jak najlepiej. 

Każdy  pan  młody  inaczej  podchodzi  
do  sprawy  wesela.  W  jednym  wszyscy  byli  
zgodni  -  ślub  i  wesele  to  przede  wszystkim  
ukłon w stronę  partnerki,  która  w  tym dniu 
ma  być  księżniczką  na  perfekcyjnie  przygo-
towanym  balu.  Pewnie  wiele  kobiet  w  tym  
momencie jest  oburzonych,  ale  drogie panie 
-  spójrzmy  obiektywnie  -  jaki  facet,  mogąc  
decydować, zrobiłby przyjęcie w sali z anioł-
kami  na  ścianach,  posadził  gości  na  białych 
krzesłach  z pastelowymi  kokardami  i wsiadł 
do  auta  z  bukietem  na  masce?...No  właśnie.  
Dziękujemy panowie!

MARTYNA MIREK

Męski  
punkt widzenia
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Białe,  czy  czerwone  róże?   
Delikatne  frezje,  wracające  
do łask goździki,  a  może or-

chidee? Jakie kwiaty wybrać do ślub-
nego  bukietu?  Jak  ozdobić  kościół,  
salę weselną, samochód? Te dylematy 
rozwiążą  floryści  z  kwiaciarni  Siwec  
-Kokoszka  w  Strzelcach  Opolskich.  
Ustalą charakter dekoracji, a kwiatowe kompo-
zycje uzupełnią modnymi detalami, takimi jak 
dywany, lampiony, świeczniki, girlandy, etc.

Klienci tej najstarszej w Strzelcach Opolskich 
kwiaciarni, przed wykonaniem wystroju, mają 
możliwość  zobaczenia  (osobiście  lub  przez  
Internet)  wszystkich  kwiatów i  przedmiotów,  
które  zostaną  użyte  do  aranżacji.  A  raz  skal-
kulowane koszty nie ulegną zmianie w trackie 
realizacji zatwierdzonego projektu. 

Jakie dekoracje będą modne w tym roku?

Coraz  modniejsze  stają  się  dekoracje  tema-
tyczne – np. utrzymane stylu rustykalnym, czy 
barokowym  –  z  dużą  ilością  złota  i  kandela-

brów,  albo  wykorzystujące  znane  
motywy  (np.  filmowe)  -  podkreśla-
jące wspólne pasje małżonków.

Przy wyborze roślin do dekoracji, bez 
względu  na  panujące  trendy,  należy  
pamiętać,  by  dopasować  je  do  pory  
roku  oraz  do  charakteru  i  wielkości  
sali weselnej.

Bukiet ślubny powinien harmonizować z suk-
nią,  ale  także  wyrażać  temperament  i  osobo-
wość panny młodej.

Kwiaty  to  ważny  element  tego  wyjątkowego  
dnia  w  życiu  małżonków.  Podkreślają  radość  
wesela, trwałość związku, są symbolem wiecz-
nej  miłości.  Kwiaciarnia  Siwiec  -  Kokoszka  
dobierze je perfekcyjnie – specjalnie dla Was!

Zapraszamy!
Kwiaciarnia Kokoszka-Siwiec

ul. Powstańców Śląskich 1
47-100 Strzelce Opolskie

tel. 77 463 81 30

Kwiaty miłości
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Oferujemy pełen zakres usług 
 weselnych w zakresie cukierniczym:

• Torty weselne:
- śmietankowe i kremowe  

o wybranych smakach
- w stylu angielskim

• Ciasta (50 rodzajów do wyboru)
• Ciasteczka kruche, bombki
• Muffinki i babeczki weselne.

Torty weselne z katalogu oraz według 
inspiracji Pary Młodej.

Dla Par Młodych degustacja ciast gratis!
Zapraszamy do siedziby firmy w Krośnicy 

oraz do naszych sklepów w Strzelcach 
Opolskich, Ozimku oraz Zawadzkiem

Cukiernia Hendel 
Renata Hendel 

Krośnica ul. Myśliwca 18
Tel. 774617655

Facebook: cukiernia hendel
Cukiernia.hendel@gmail.com 

www.cukierniahendel.pl
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INY DEALER

SERWIS

Sklep z odzieżą damską
TERAZ JESTEŚMY DLA WAS 
OD WTORKU DO SOBOTY

wt. pt. 700 - 1300 
śr. czw. 1000 - 1700 
sob. 1000 - 1300 

Strzelce Op. Pl. Targowy 8 
(obok sklepu STIHL)

<s<

Afrodyzjak? 
Czy to się je?

A
frodyzjak to naturalny składnik do
dawany do dań czy napojów, który 
ma wywołać miłosne uniesienie. 
Słowo to pochodzi od imienia Afrodyty - bo

gini miłości. W starożytności afrodyzjakom 
przypisywano moc magiczną, dzisiaj wiemy, 
że to raczej „chemia”. Wiele substancji, które 
spożywamy, działa na nasze hormony, może 
zwiększać ciśnienie krwi lub pobudzać i pod
nosić potencję.

Najpopularniejsze afrodyzjaki to owoce 
morza - a zwłaszcza ostrygi i małże, które 
ze względu na swój kształt bardzo silnie 
pobudzają fantazję. Zawierają aminokwasy 
odpowiedzialne za produkcję hormonów, które 
podwyższają libido, a obecny w nich cynk 
wyostrza zmysły.

Ogólnodostępnym afrodyzjakiem jest cze
kolada - podobno zajadał się nią Casanova. 
Zawarte w niej kakao podnosi poziom dopa- 
miny i serotoniny, wyzwalających uczucie 
przyjemności i zadowolenia. Czasem nie warto 
przejmować się tym, że ma ona dużo kalorii!

Wspaniałymi afrodyzjakami są zioła. Wśród 
nich króluje lubczyk. Od wieków polecany był 
zaniepokojonym o uczucie swojego wybranka 
dziewczynom. Swoje miłosne działanie roślina 
ta zawdzięcza olejkom eterycznym, które 
powodują rozszerzenie naczyń krwionośnych 
i przypływ energii.

Dobry na rozbudzenie miłości jest też imbir. 
Mistrzowie wschodnich ars amandi zalecali go 
w połączeniu z miodem, czosnkiem, cynamo-

Homar to też dobry, choć drogi afrodyzjak

nem i goździkami oraz gałką muszkatołową, 
jako idealny środek na potencję.

Za miłosne owoce uznawane są brzoskwinie, 
winogrona, arbuz, a także awokado. Warto 
spróbować. Nawet jeśli nie zadziałają jak viagra, 
to na pewno dostarczą cennych witamin!

BEA

RESORT
POD LASEM

Powierzcie nam swoje marzenia, a my je spełnimy...
Ślub to jedno z najważniejszych wydarzeń w życiu, na oprawie którego najbardziej nam zależy 

Wybór Właściwego miejsca jest gwarancją i receptą na udane przyjęcie weselne,
które zaspokoi oczekiwania zarówno Pary Młodej jak i zaproszonych Gości.

Resort Pod Lasem zapewni Państwu profesjonalną obsługę, 
zadba o każdy szczegół, wygodę oraz wyśmienitą zabawę.

Każdą ofertę przygotowujemy indywidualnie, według życzeń Pary Młodej.
Z nami zaplanujesz także

Chrzciny i Komunie, Urodziny, Przyjęcia rocznicowe, Studniówki, Eventy świąteczne

Zadzwoń i umów się na spotkanie z naszym Managerem

47-113 Kolonowskie ul.Opolska 22b tel. 501 420 980 www.podlasem.eu
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O świadczyny,  czyli  zło-
żenie  komuś  propozycji  
zawarcia związku małżeń-

skiego, jest to przełomowy moment 
w życiu - to w końcu podjęcie decyzji, 
że z daną osobą chce się spędzić resz-
tę życia. Jak się oświadczać? Zwykle 
narzeczony  chce  zaskoczyć  swoją  
wybrankę - pierwszym krokiem jest 
zakup wyjątkowego pierścionka.

- Pamiętam, ile mnie stresu kosz-
tował  wybór  pierścionka  -  wspo-
mina  Kamil,  który  oświadczył  się  
swojej dziewczynie rok temu. - Miarę 
wziąłem,  przymierzając  jej  pier-
ścionek  na  swoich  palcach.  Później  

o pomoc poprosiłem koleżankę, żeby 
oceniła  jako  kobieta,  czy  wybrany  
przeze mnie pierścionek się spodoba 
mojej  ukochanej.  Stresowałem  się  
bardzo - wspomina. - Byłem w czte-
rech  sklepach  jubilerskich,  w  końcu  
wybrałem ten, który mi się wydawał 
najładniejszy.

Kiedy  i  gdzie  się  oświadczyć?  
Czy  podczas  romantycznej  kolacji,  
w święta, na łonie natury.

- Wiedziałam, że to będzie w Grecji, 
ale nie wiedziałam, w którym momen-
cie.  Mój  chłopak  sam  w  sumie  nie  
wiedział,  kiedy  to  zrobić...  Na  jednej  
z  wycieczek  zobaczyłam  na  wraku  

statku,  który  stał  w  zatoce,  napis:  
„Anna  I  love  you.  Marry  me?”  Ten  
wrak mój chłopak odkrył przez przy-
padek, gdy plażowaliśmy. W pewnym 
momencie kazał mi wstać i iść za nim, 
bo coś chce mi pokazać. W ogóle nie 
zwróciłam  uwagi,  że  na  tym  statku  
jest coś napisane. Mój partner siup na 
kolano, wyciąga pierścionek i pokazuje 
napis.  Bardzo  miło  wspominam  tą  
chwilę - opowiada Anna.

-  Mój  mąż  oświadczył  mi  się  nad  
stawem  leśnym,  gdzie  jeszcze  jako  
para  nastolatków  często  jeździliśmy  
spacerować i biwakować. Nie spodzie-
wałam się tego, bo po 8 latach związku 
traktowałam  sprawę  ślubu  jako  coś,  
co po prostu trzeba kiedyś formalnie 
załatwić.  Nie sądziłam, że dojdzie do 
jakichś oświadczyn... A tu niespodzie-
wana wyprawa nad wodę i pierścionek 
- wspomina Kasia.

-  Dostałam  pierścionek  podczas  
deseru  w restauracji.  Przy  pełnej  sali  
gości  mój  narzeczony  ukląkł  i  się  
oświadczył.  Ludzie  zaczęli  bić  brawo 
- mówi Ewelina.

-  Moje  oświadczyny  odbyły  się  
podczas  wakacji  w  Egipcie,  niczego  
wcześniej  nie  podejrzewałam, wycią-
gnął pierścionek i spytał,  czy zostanę 
jego żoną? - zdradza Jola.

Ile par,  tyle pomysłów na oświad-
czyny,  nie  ma  gotowych  scenariuszy.  
Każdy musi wymyślić sobie swój.

BB

Oświadczyny - przełomowy 
moment w życiu

Oświadczyny - ile par, tyle scenariuszy na ten wyjątkowy moment

F
O

T
O

: M
S

L ubimy  nadawać  
zdarzeniom  moc  

magiczną  -  wynika  
to  z  naszego  dążenia  
do  zapewnienia  sobie  
szczęścia.  Tworzymy  
różne  rytuały,  by  speł-
niły się nasze życzenia... 
Wiele z nich przypomi-
nanych  jest  w  trakcie  
ślubu i wesela...

Panna  młoda,  by  
zapewnić  sobie  szczę-
ś l iwe  ma ł ż e ńst wo,  
powinna  mieć  coś  sta-
rego, coś nowego, coś niebieskiego i coś 
pożyczonego.  Białe  detale  to  symbol  
niewinności,  niebieskie  -  wierności  
małżonka,  jakiś  pożyczony  drobiazg  
gwarantuje  życzliwość  krewnych  
i znajomych ze  strony męża,  coś  sta-
rego zapewnia wsparcie rodziny, a coś 
nowego wróży dostatek. 

Wiele  przesądów  dotyczy  sukni  -  
przyszła małżonka nie powinna jej szyć 
sama, gdyż może sobie zaszyć drogę do 
szczęścia,  pan  młody  może  zobaczyć  
strój swojej wybranki dopiero w dniu 
ślubu, a gdy jakaś część garderoby się 
podrze, na przykład w trakcie wesela 
-  nie  wolno jej  zszywać -  lepiej  spiąć  
agrafką. Na ślubną biżuterię nie należy 
wybierać pereł.

Zanim  panna  młoda  włoży  swoje  
weselne szpilki,  powinna je  wystawić 
na parapet, by wpadło do nich szczę-
ście, nie może sobie poprawiać welonu 

- od tego jest druhna - ani oglądać się 
za siebie w kościele.

Jak  wiadomo,  do  szczęśliwego  
życia przydają się pieniądze. By ich nie 
zabrakło,  małżonkowie  symbolicznie  
obsypywani  są  ryżem  lub  grosikami.  
W  trakcie  ceremonii  ślubnej  pan  
młody powinien mieć kilka drobnych 
w  kieszeni,  a  pani  młoda  może  wsa-
dzić  sobie  monetę  do  buta...  Będzie  
niewygodnie,  ale  to  przecież  małe  
wyrzeczenie w drodze do dobrobytu.

Trzeba też uważać na potknięcia - 
przy wyjściu z kościoła, w pierwszym 
tańcu czy w trakcie przenoszenia żony 
przez  próg  -  oznaczają  one  kłopoty  
w małżeństwie.

Zakazów  i  nakazów  jest  o  wiele  
więcej, kto by je wszystkie spamiętał! 
Lepiej więc się nimi nie przejmować, 
bo  szczęście  zapewni  nam  jedynie  
miłość i wzajemny szacunek.

BEA

Nie  zaszyj  drogi  
do  szczęścia!

Buty  przed  ślubem  trzeba  wystawić  na  parapet...
na szczęście.
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Wesele z małpką
edaktor naczelna zadała 
mi napisanie krótkiego po
radnika: jak fotografować 

na weselu. To nie będzie czytanka
dla fotografów ślubnych ani tych, 
którzy chcą nimi zostać. Ci mają tony 
książek i poradników na ten temat. 
Na weselach jest jednak wielu gości, 
którzy chcą uchwycić piękno tego 
dnia i chwalić się później fotografiami 
przed rodziną.

ROZDZIAŁ I
KIEDY NIE, KIEDY TAK?

Niemal na każdym ślubie obecny 
jest dziś wynajęty fotograf. Ma on 
swój zakres obowiązków i najgorsze 
co można zrobić młodej parze, to prze
szkodzić jemu w pracy. Istnieją pewne 
momenty, kiedy lepiej schować swój 
aparat i dać pracować profesjonaliście.

Fotograf zwykle ma dużo pracy 
podczas przygotowań do ślubu. To 
wtedy powstają zdjęcia obrączek ślub
nych, elementów ubioru panny młodej, 
spotkania z fryzjerem i makijażystką... 
Ta praca wymaga skupienia.

Dobra rada. Kiedy przekraczacie 
próg kościoła, zapomnijcie o zdję
ciach. Fotografie wykonane z ławki 
i tak nikogo nie powalą na kolana, 
a podczas uroczystości kościelnej 
panują ścisłe zasady, których trzeba 
przestrzegać.

Kościół wyraźnie zaleca, żeby 
uroczystość obsługiwał jeden foto
graf i kamerzysta. Większa liczba 
rejestrujących stworzyłaby tylko 
chaos. Profesjonalni fotografowie, by 
móc uwiecznić ślub kościelny, muszą

Hotel Karolinka ul. Kasztanowa 30 47-320 Gogolin tel 609 324 424 www.karolinkahotel.pl

przejść specjalny kurs, podczas którego 
uczą się, kiedy i jak można używać 
aparatu. Uzgadniają też wcześniej 
z księdzem szczegóły uroczystości. 
Goście tej wiedzy nie mają i niech 
lepiej zajmą się uczestniczeniem w tej 
wyjątkowej chwili.

ROZDZIAŁ II 
SPRZĘT I MOŻLIWOŚCI

Dziś aparat ma już niemal każdy, 
ale nie możemy liczyć na to, że ama
torskim sprzętem (profesjonaliści 
małe automatyczne aparaty nazywają 
małpkami) zarejestrujemy wszystko 
tak jakbyśmy tego chcieli.

Mówiąc skrótowo: każde zdjęcie 
można określić przez trzy wartości:

Czas - im dłużej otwarta jest 
migawka, tym więcej światła rejestruje 
matryca. Przy dłuższym czasie można 
więc zarejestrować więcej szczegó
łów w ciemnym pomieszczeniu, lecz
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wszystko, co się rusza po prostu się 
rozmyje. Fotografie z długim czasem 
są więc dobre do fotografowania 
wnętrz lub chwil, gdy nikt się nie 
rusza. Najlepiej ustawić wtedy aparat 
na czymś stałym, żeby nie drgał 
podczas pracy. Jeżeli chcemy utrwalić 
ruch - konieczny jest krótki czas, lecz 
wtedy scena musi być bardzo dobrze 
oświetlona.

Czułość (ISO) - im większa, tym 
ciemniejsze sceny możemy utrwa
lić. Nie ma jednak róży bez kolców. 
Amatorskie aparaty przeważnie 
okropnie „szumią” przy dużej czu
łości. Oznacza to, że fotografia może 
i naświetli się dobrze, ale w rezultacie 
na zdjęciu zobaczymy kolorowe plamki 
psujące efekt. Trzeba więc być ostroż
nym z podwyższaniem czułości.

Światło - to właściwość obiektywu 
i od niej głównie zależy jego cena. 
Generalnie zasada jest następująca - 
im jaśniejszy jest obiektyw (np. 2.8),

Wyśmienita, wyrafinowana 
kuchnia oraz dbałość o szczegóły 

sprawiają, że każdy czuje się 
u nas wyjątkowo.

Oferujemy komfortowe pokoje, 
profesjonalną obsługę oraz 
możliwość zorganizowania 

wspaniałego wesela zarówno 
w eleganckich wnętrzach

jak i w malowniczym ogrodzie.

tym więcej światła trafia do matrycy, 
potrzebny jest krótszy czas, jedno
cześnie mniejszy jest zakres ostrości 
zdjęcia. Mówiąc inaczej - jeżeli chcecie 
uzyskać zdjęcie młodej pary z pięknie 
rozmytym tłem - użyjcie jak najmniej
szej przesłony. Jeżeli zależy wam, żeby 
na zdjęciu wyraźne było zarówno to, co 
znajduje się blisko jak i daleko - użyjcie 
jak największej przesłony. Pamiętajcie 
wtedy tylko, żeby wydłużyć czas lub 
zwiększyć czułość matrycy.

Pozostaje jeszcze jedna kwestia - 
lampa błyskowa. Ma ją każdy aparat 
i często to jedyny sposób, by oświetlić 
ciemną scenę. Niestety przeważnie 
z marnym skutkiem. Wbudowane 
w aparat lampy oświetlają scenę na 
wprost - powodując, że fotografia jest 
„płaska” i oświetlona jak przez reflek
tor. A tego nie chcemy.

Może to kogoś zdziwić, ale pro
fesjonalni fotografowie lampy często 
używają w słoneczne dni. Cienie 
na twarzach są wtedy bardzo ostre, 
a lampa ładnie je rozświetla. Z powo
dzeniem możemy zastosować ten trick 
nawet w najtańszych aparatach.
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W ciemnych pomieszczeniach 
profesjonaliści, by oświetlić całą scenę, 
lampę kierują na sufit lub ścianę. 
Jeżeli nie mamy takiej możliwości, to 
zmniejszmy przynajmniej moc lampy, 
by nie była jedynym źródłem światła.

ROZDZIAŁ III 
PO CO TE ZDJĘCIA?

No właśnie - po co? Musimy zadać 
sobie to pytanie. Czy fotografujemy ślub, 
by wyżyć się artystycznie czy też po to, 
by mieć własne wspomnienia z wesela? 
Jeżeli to pierwsze to nie mam dobrych 
wiadomości. Wynajęty fotograf niemal 
zawsze zrobi lepsze zdjęcia. Ma odpo
wiedni sprzęt, doświadczenie, narzędzia 
do obróbki i wizję tego, co chce uzyskać.

Dziś robi się na weselach kilka 
tysięcy fotografii, by wybrać te naj
lepsze. Może więc lepiej schować 
artystyczne zapędy i po prostu zacząć 
się bawić? Zdjęcia, które zrobimy dla 
siebie i tak nie będą oceniane na mię
dzynarodowych konkursach. Są za to 
piękną pamiątką, która ma przywołać 
cudowne chwile w pamięci.

ROMUALD KUBIK
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Zawadzkie

W Klubie Bora Bora w Zawadz-
kiem  od  czterech  lat  w  kar-

nawale  organizowane  są  kostiumowe  
bale charytatywne na rzecz tutejszego 
Zespołu Szkół Specjalnych. Na imprezę 
zaprasza się gości, uczniów szkoły z ro-
dzinami oraz całą lokalną społeczność. 

Klub Bora Bora nieodpłatnie udo-
stępnia  szkole  swój  obiekt,  obsługę  
i DJ-a. Liczni sponsorzy przekazali pre-
zenty na loterię i licytację. Były lampy, 
ubrania,  świece,  karnety  na  siłownię  
i do kosmetyczki, kolacje w restauracji. 

-  Przedsiębiorcy  bardzo  chętnie  
udostępniają  nam  swoje  produkty  
i usługi na licytację - mówi dyrektorka 
ZSS, Anna Bujmiła. - Dzięki tym pie-
niądzom  zabieramy  nasze  dzieci  co  
roku na kilkudniowe wycieczki. 

L icytac ję  prowadził  Konrad  
Wacławczyk, a o wykup cegiełek ostro 
walczyli między innymi obecni samo-
rządowcy:  wójt  Jemielnicy  Marcin  
Wycisło, wicemarszałek Roman Kolek 
i wicestarosta Janusz Żyłka. 

Uczniowie  dzięki  zarobionym  
w  ten  sposób  pieniądzom  zwiedzili  
w różnych latach Warszawę,  Gdańsk,  
Malbork,  Wrocław  i  rehabilitowali  
się  w  Kamieniu  Śląskim.  Dotowane  
wyjazdy mniej obciążają budżet rodzi-
ców, a nauczyciele mają podczas nich 
okazję  pobyć  z  uczniami  w  innych  
okolicznościach.

-  Te  wycieczki  mają  ogromne  
znaczenie, jeśli chodzi o wychowanie 
i terapię - mówi Bujmiła.  -  Widzimy, 
jak  uczniowie  zachowują  się  w  sytu-

acjach  pozaszkolnych  i  czy  nasze  
działania pedagogiczne idą w dobrym 
kierunku. 

Głównym  motorem  napędowym  
balu,  jak  co  roku,  były  trzy  nauczy-
cielki:  Jolanta  Ruhnke,  Justyna Gireń 
i  Monika  Nowak,  pomagała  cała  

społeczność szkolna wraz z rodzicami 
oraz  wolontariusze  z  gimnazjum  
i  zespołu  szkół  ponadgimnazjalnych  
w  Zawadzkiem.  Zabawa  była  wspa-
niała,  czego  najlepszym  dowodem 
były  uśmiechnięte  twarze  zebranych  
w klubie dzieci.

MM

Wycieczka  za  bal

Licytację prowadził Konrad Wacław-
czyk, w towarzystwie funkcjonariu-
sza służby więziennej

Pomysłowość  przebierańców  nie  zna  granic,  ciekawe  stroje  znaleźli  dla  
siebie wszyscy członkowie rodzin

W ubiegłym tygodniu pisaliśmy, 
że  we  wtorek  7  lutego  w  ki-

noteatrze  w  Zawadzkiem  odbył  się  
IX  Rejonowy  Konkurs  Las  w  Poezji.  
Do  konkursu  ostatecznie  stanęło  67  
uczestników  z  18  placówek  oświato-
wych różnego szczebla z Zawadzkiego, 
Żędowic,  Kielczy,  Kolonowskiego,  
Staniszcz Małych, Staniszcz Wielkich, 
Bzinicy Starej, Jemielnicy i Krupskiego 
Młyna. Konkurs cieszy się dużym zain-
teresowaniem i popularnością.

W  poszczególnych  kategoriach  
najlepszymi okazali się:

KATEGORIA: PRZEDSZKOLE

I  miejsce  i  tytuł  Mistrza  Recytacji  
otrzymała Martyna Skorzycka PP Nr 2 
z Oddz. Integracyjnym w Zawadzkiem
II miejsce – Paulina Kłaptocz, PP Nr 2 
z Oddz. Integracyjnym w Zawadzkiem 
III  miejsce  – Lena  Rózga  PP  Nr  3  
z Oddz. Żłobkowym w Zawadzkiem
Wyróżnienia: Karolina Szłapa PP Nr 2 
z Oddz. Integracyjnym w Zawadzkiem, 
Jan Płaszewski PP Żędowice
KATEGORIA: SZKOŁY PODSTAWOWE Kl. I-III

I miejsce i tytuł Mistrza Recytacji – 
Agata Żurawska PSP Jemielnica

II  miejsce  –  Wiktoria  Winkler  PSP  
Zawadzkie
III miejsce – Pola Markowska PSP Nr1 
Kolonowskie
Wyróżnienia: Laura Jałowiecka PSP 
Staniszcze  Wielkie-  Kolonowskie  3,  
Natalia Skolik PSP Zawadzkie
KATEGORIA: SZKOŁY PODSTAWOWE KL. IV-VI

I miejsce i tytuł Mistrza Recytacji – 
Natalia Stranc PSP Zawadzkie
II  miejsce  Rafał  Sowa  NSP  Bzinica  
Stara
III  miejsce  Emilia  Klonz  PSP 
Zawadzkie
Wyróżnienie: Patrycja Walczak PSP 
Staniszcze  Małe-Spórok,  Małgorzata 
Ludwig PSP Zawadzkie

KATEGORIA: GIMNAZJA I SZKOŁY 
PONADGIMNAZJALNE

I miejsce i tytuł Mistrza Recytacji – 
Adam Koźlik ZSG Żędowice
II  miejsce  – Patryk  Wiertel  PG  nr1  
w Zawadzkiem
III miejsce – Maria Sobol ZS Krupski 
Młyn
Wyróżnienie:  Martina  Sowa  ZSP 
Zawadzkie, Martyna  Pyttel  ZSG 
Żędowice.

MM

Las  w  poezji  -  wyniki  konkursu

Uczestnicy konkursu otrzymali nagrody ufundowane przez Nadleśnictwo 
Zawadzkie,  radę rodziców PSP Zawadzkie i  Towarzystwo Przyjaciół  Lasu 
„Dolina Małej Panwi”
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G mina  Zawadzkie  dostała  
dofinansowanie z rządowego 
programu Maluch+. Na tym 

jednak dobre  wiadomości  się  kończą.  
Pomimo wysokiego miejsca w rankingu: 
36 na 103 przyznane dotacje, nasza gmi-
na nie otrzyma kwoty 799 809 złotych. 
Żaden z wnioskodawców w kraju  nie  
otrzymał  tyle,  o  ile  prosił.  Dotacja  dla  
Zawadzkiego ma wynieść 511 717,80 zł, 
to  63% wnioskowanej  kwoty.  Zgodnie  
z projektem przerobienie budynku przy 
ul.  Powstańców Śląskich na żłobek ma 
kosztować około 1,7 mln złotych! 

Na razie w budżecie gminy nie ma 
w ogóle pieniędzy na to przedsięwzię-

cie.  W grudniu  burmistrz  tłumaczył,  
że nie chce planować wydatków, które 
bez  dotacji  nie  będą  mogły  być  zre-
alizowane. Teraz Mariusz Stachowski 
będzie  musiał  zgłosić  na  sesji,  aby  
radni  dokonali  przesunięć  na  ten  cel  
w budżecie. 

-  Jakieś  zadanie  będziemy musieli  
zlikwidować albo przesunąć w czasie, 
aby  wykorzystać  dotację  -  mówi  
Stachowski. - W tej chwili pracownicy 
zastanawiają się, z jakiej części projektu 
moglibyśmy zrezygnować, aby obniżyć 
koszty.  Wewnątrz  budynku  wszystko  
musi  być  w  pełni  przystosowane  do  
przyjęcia dzieci. 

Być może gmina przełoży budowę 
miejsc  parkingowych,  zewnętrznego  
placu  zabaw  i  nowego  płotu  wokół  
budynku. 

-  Te  zadania  możemy zrealizować  
później,  a  nawet  starać  się  o  dotację  
z innego źródła - planuje burmistrz. - 
Chciałbym, aby żłobek od września był 
gotowy na przyjęcie dzieci. 

W  gminie  Zawadzkie  mieszka  
około  350  dzieci  w  wieku  do  lat  3.  
Żłobek  przy  ul.  Powstańców  ma  
pomieścić  40  maluchów.  Będą  tam  
dwie  sale  dla  dzieci,  pełne  zaplecze  
sanitarne i własna kuchnia.

MM

We wrześniu ruszy żłobek

T emat odbioru śmieci na terenie 
gminy wywołał szeroką dyskusję 

na  forum  naszej  gazety.  Pojawiły  się  
tam między innymi pytania o budowę 
Punktu  Selektywnej  Zbiórki  Odpa-
dów  Komunalnych  w  naszej  gminie,  
czyli  tzw.  PSZOK-a.  Okazuje  się,  że  
do końca listopada miała być gotowa 
dokumentacja projektowa na budowę 
takiego  obiektu  na  wysypisku  śmieci  

w Kielczy, wraz z wszystkimi pozwo-
leniami i projektem o dofinansowanie. 
Zadanie to zlecono za kwotę ponad 40 
tys. zł firmie Codex ze Środy Wielko-
polskiej. Niestety przedsiębiorstwo nie 
wywiązuje  się  ze  zlecenia.  Od ponad 
dwóch miesięcy naliczane są jej  kary 
umowne - 121 zł za każdy dzień zwłoki. 

W  ro z m ow i e  t e l e fon i c z n e j  
Grzegorzy  Rydian,  dyrektor  działu  

samorządów  w  firmie  Codex,  tłu-
maczył  nam,  że  opóźnienia  wyni-
kają  z  przedłużających  się  procedur  
administracyjnych,  a  nie  zaniedbań  
firmy.  Argumenty  te  nie  przekonują  
gminnych  urzędników,  którzy  mają  
wiedzę, że firma późno złożyła wnioski 
o  wydanie  decyzji  środowiskowych.  
Przedstawiciel  Codex-u zapewnia,  że  
projekt PSZOK dla gminy Zawadzkie 
jest  gotowy,  ale  uzupełnienie  doku-
mentacji  może  potrwać  jeszcze  kilka  
miesięcy.

MM

Co  z  PSZOK-iem?

G minny Ośrodek Sportu i Turysty-
ki  przygotował ofertę spędzania  

czasu  wolnego  podczas  tegorocznych  
ferii zimowych. Już od 10 lutego niemal 
każdego dnia można uczestniczyć w za-

jęciach organizowanych w kinoteatrze  
bądź  hali  sportowej.  Zaplanowano  
turnieje  sportowe,  bezpłatne  godziny  
otwarcia siłowni dla dzieci,  pokazy fil-
mowe i warsztaty plastyczne. 

W  planie  fer i i  są  też  atrak-
cje  dla  dorosłych.  10  lutego  do  
Z awadzkiego  zawita  k ino  bez-
płatne,  a  18  wyświet lane  będą,  
już  odpłatnie,  nowości  filmowe.  

25  lutego  Stowarzyszenie  Kobiet  
Żędowickich  organizuje  Babski  
Comber,  a  w  niedzielę  26  lutego  
w kinoteatrze zaplanowano bileto-
waną „Inwazję Śląskich Szlagierów”. 

Szczegółowy program zajęć ofero-
wanych przez GOSiT podczas ferii 
można znaleźć na stronie interne-
towej ośrodka.

MM

Zapraszają  na  ferie

W ubiegłym  tygodniu  w  arty-
kule  na  temat  wzrostu  opłat  

za  śmieci  „Nie  segregujesz?  Płać!”  
popełniłam błąd. Podane kwoty kosz-
tów  odbioru  odpadów  w  regionalnej  
instalacji  nie  wynoszą  120  tysięcy  za  

tonę  za  śmieci  segregowanych  i  260  
tysięcy za tonę niesegregowanych, lecz 
odpowiednio  -  120  i  260  złotych  za  
tonę.  Za  wprowadzenie  Czytelników 
w błąd przepraszam.

MARTYNA MIREK

Sprostowanie
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Strzelce

W ubiegłym  tygodniu  rozpo-
częły się spotkania z rodzica-

mi  uczniów  szkół  podstawowych  ze  
Strzelec Opolskich. Burmistrz Tadeusz 
Goc wraz z urzędnikami przedstawiali 
rodzicom wszystkie aspekty związane ze 
zmianą w sieci szkół. Pierwsze spotka-
nie odbyło się w środę, 8 lutego, w szkole 
podstawowej nr 1.

Dyrektor  Gminnego  Zarządu  
Oświaty  i  Wychowania  w  Strzelcach  
Opolskich, Marek Życzyński, przedsta-
wił propozycje zmian dotyczące strze-
leckiej „jedynki”. Zgodnie z nimi szkoła 
podstawowa zostanie  przeniesiona do 
budynku gimnazjum na ulicę Kozielską. 
Władze  rozważały,  żeby  pozostawić  
uczniów  klas  1-3  w  budynku  szkoły  
podstawowej.  Część  rodziców  wnio-
skowała,  by  pozostały  w  niej  dzieci  
kolejnych dwóch roczników, bo droga 
do  szkoły  na  Kozielskiej  jest  niebez-
pieczna.  -  Do  „jedynki”  wiele  dzieci  
ma teraz po 150 metrów, a w przyszłym 
roku będą miały już kilometry - argu-
mentowali  rodzice.  Władze  przeko-
nywały,  że  budynek  gimnazjum  jest  
zdecydowanie  dogodniejszy,  ma  salę  
gimnastyczną, opiekę świetlicową wraz 
z wyżywieniem.  Emocji  na  spotkaniu  

nie brakowało, dwugodzinne dyskusje 
doprowadziły  do  tego,  że  rodzice  są  
skłonni, żeby wszyscy uczniowie zostali 
przeniesieni  do  budynku  obecnego  
gimnazjum, a w zamian za to gmina ma 
zapewnić uczniom transport.

Dużo  rodziców  przybyło  również  
na spotkanie zorganizowane w ubiegły 
czwartek  w  szkole  podstawowej  nr  
2.  W  przypadku  tej  szkoły  siedziba  
się  nie  zmieni,  ale  znacznie  zostanie  
ograniczony obwód szkoły, dodatkowo 
w każdym roczniku ma być tylko jedna 
klasa. 

-  Jedno  z  moich  dzieci  chodzi  do  
tej  szkoły  i  nie  wyobrażam  sobie,  
żeby  drugie  miało  chodzić  do  innej  -  
komentowali  rodzice.  -  Chcemy mieć  
wybór - mówili. 

Tadeusz  Goc  podkreślał,  że  szkoła  
podstawowa  nr  2  i  tak  znajduje  się  
w najlepszej sytuacji.

-  Chcemy racjonalnie zagospodaro-
wać bazę szkolną,  dostosowując liczbę  
dzieci  do możliwości budynków, 10 sal  
lekcyjnych nie pomieści  pełnej  podsta-
wówki - przy 8 rocznikach potrzeba 16  
- argumentował burmistrz.  -  W innych  
szkołach  planowane  są  dużo  większe  
zmiany,  a uczniowie szkoły nr 2 pozo-
staną w budynku i nauczyciele nie będą 
zwolnieni. 

Trzecie spotkanie odbyło się w piątek 
w szkole  podstawowej  nr  4.  Tu zapla-
nowano,  że  cała  zostanie  przeniesiona  
do budynku na ul.  Sosnowej.  Spośród  
wszystkich dotychczasowych spotkań to 
wyjątkowo przebiegło spokojnie. Rodzice 
zdają sobie sprawę, że obecna baza jest  
bardzo uboga, więc nie było głosów, żeby 
pozostawić szkołę w obecnym budynku.

Spotkanie  w  szkole  podstawo-
wej  nr  7,  która  znajduje  się  na  ul.  
Wyszyńskiego,  zostanie  zorganizo-
wane dopiero po feriach. W tej szkole 
zaplanowane są największe zmiany tzn. 
drastycznie zmniejszą się obwody, pracę 
na pewno stracą nauczyciele.

BB

Rodzice  swoje,  władze  swoje

Spotkanie z rodzicami uczniów szko-
ły  podstawowej  nr  2  w  Strzelcach  
Opolskich

W sobotę,  11  lutego,  w  Kadłu-
bie  rozpoczęło  się  wodzenie  

niedźwiedzia. W tym dniu ber odwie-
dził  mieszkańców  Banatek  Małych,  
Barwinka  i  Kadłuba  Pieca.  Każda  
gospodyni  wie,  że  taniec  z  misiem 
gwarantuje  wszelką  pomyślność  na  
cały rok - wszystkie więc chętnie z nim 
tańczyły. 

W rolę wesołej ferajny wcielili się w: 
misia - Jan Ploch, myśliwego - Łukasz 
Obłończyk,  policjanta  -  Stanisław  
Breguła, kominiarza - Grzegorz Mika, 
klawisza  -  Tomasz  Wilczyński,  księ-
dza  -  Beniamin  Koj,  zakonnicy  -  

Aleksander Koj, strażaka - Julia Sowa, 
Cyganki - Martyna Jończyk.

Razem  z  doświadczonymi  miesz-
kańcami, którzy już od kilku lat biorą 
udział w wodzeniu bera,  w tym roku 
uczestniczyła też młodzież. 

W  sobotę,  18  lutego,  niedźwiedź  
odwiedzi  mieszkańców  Banatek  
Dużych oraz Kadłuba Wsi.  25 lutego 
w  Kadłubie  odbędzie  się  zabawa  
ostatkowa,  na  której  urodzi  się  mały  
miś,  który  odwiedzi  mieszkańców 
w przyszłym roku.

BB

Grasował 
niedźwiedź

Bery z Kadłuba
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W kwietniu 2016 r. wszedł 
w życie program Rodzi-
na 500 plus. Celem tego 

świadczenia  jest  częściowe  pokrycie  
wydatków  związanych  z  wychowy-
waniem dziecka, w tym z opieką nad 
nim  i  zaspokojeniem  jego  potrzeb  
życiowych. 

Świadczenie  na  pierwsze  dziecko  
przysługuje  po  spełnieniu  kryterium  
dochodowego  800  zł  netto  na  osobę  
w rodzinie lub 1 200 zł netto na osobę 
w rodzinie, w której wychowywane jest 
dziecko  niepełnosprawne,  natomiast  
na drugie i kolejne dziecko przysługuje 
niezależnie od dochodu. Świadczenie 
wychowawcze  jest  przyznawane  na  
wniosek. 

- Od kiedy pobieramy świadczenie 
rodzinne,  nasza  sytuacja  znacznie  

się poprawiła -  przyznaje pani Alina,  
matka  trojga  dzieci.  -  W  czerwcu  
ubiegłego  roku  otrzymaliśmy pienią-
dze  -  wyrównanie  za  trzy  miesiące  -  
które postanowiliśmy przeznaczyć na 
remont  i  wyposażenie  pokoju  dzieci  
- dodaje. 

W gminie Strzelce Opolskie wdro-
żenie  programu,  a  także  wypłacanie  
świadczeń odbywało się bez żadnych 
problemów.  Świadczenia  były  wypła-
cane na bieżąco.

-  W  2016  roku,  od  startu  pro-
gramu  1  kwietnia  do  31  grudnia,  
zostało  przyjętych  1921  wniosków,  
z  tego  367  to  wnioski  przesłane  
elektronicznie - podsumowała Maria 
Klimowicz,  kierownik  Ośrodka  
Pomocy  Społecznej  w  Strzelcach  
Opolskich. - W ubiegłym roku świad-

czenie  wychowawcze  wypłacono  
dla  2373  dzieci,  z  tego  na  pierwsze  
dziecko - 1053. Łączna kwota wypła-
conych świadczeń wychowawczych, 
w  okresie  od  kwietnia  do  grudnia  
2016  r.,  wyniosła  10  477  101  zł  -  
dodaje Klimowicz.

Ja k  p o d s u m ow a l i  p r a c ow -
nicy  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  
w  Strzelcach  Opolskich,  wydatki  
ogółem związane z realizacją programu 
wyniosły 10 667 344 zł. W tej kwocie, 
obok wypłaconych świadczeń mieszczą 
się  koszty  obsługi  w  wysokości  190  
243  zł.  Zgodnie  z  ustawą  o  pomocy  
państwa  w  wychowywaniu  dzieci,  
w 2016 r. koszty obsługi wynosiły 2% 
otrzymanej  dotacji  na  świadczenie  
wychowawcze.

BB

Skorzystali z programu 500+

W e  wtorek,  7  lutego,  na  strze-
leckiej  pływalni  odbyła  się  

Wojewódzka Liga Miast Opolszczyzny. 

Organizatorem zawodów był Opolski 
Okręgowy Związek Pływacki. Zawody 
odbyły  się  pod honorowym patrona-

tem  burmistrza  Strzelec  Opolskich  
i miały na celu sprawdzenie poziomu 
wyszkolenia  zawodników  13-letnich  
i starszych.

-  Zawodnicy  dzisiaj  pływają  nie  
tylko  stylami,  w których  na  co  dzień  
się specjalizują, ale są zobowiązani do 
pływania  wszystkimi  stylami  -  mówi  
prezes  Opolskiego  Związku  Pływania  
Zofia Kozina-Oloś. - Dla niektórych jest 
to wyzwanie, a przede wszystkim spraw-
dzenie wyszkolenia naszych zawodni-
ków w opolskich  klubach pływackich  
i bardzo się cieszymy, że możemy gościć 
ich w Strzelcach, że jest tu klub pływacki 
i rozwija się tutaj pływanie. Na strzelec-
kiej pływalni wystąpiło stu dwudziestu 
zawodników  z  9  klubów  pływackich  
województwa opolskiego.

BB

Pływali  różnymi  stylami

Pokonywali dystanse w różnych stylach pływackich

M ożna składać wnioski na najem 
mieszkań  komunalnych.  Do  

wniosku należy dołączyć zaświadcze-
nie o dochodach uzyskanych, w okre-
sie  6  miesięcy  poprzedzających  datę  
złożenia  wniosku,  przez  wszystkich  
członków  gospodarstwa  domowe-
go  ubiegających  się  o  mieszkanie.  
Wniosek  jest  ważny  tylko  przez  rok.  
W kwietniu 2017 r. będą rozpatrywane 
tylko wnioski złożone i uzupełnione do 
dnia 28 marca 2017 r. Wnioski o najem 
lokali  mieszkalnych  przyjmowane  są  
w Gminnym Zarządzie Mienia Komu-
nalnego w Strzelcach Opolskich. 

Lista  osób  zakwalifikowanych  
przez  komisję  mieszkaniową  rady  
miejskiej  w  Strzelcach  Opolskich  
zostanie wywieszona na tablicy ogło-
szeń w Urzędzie Miejskim i Gminnym 
Zarządzie  Mienia  Komunalnego  na  
okres  7  dni.  Po  upływie  tygodnia  
i  rozpatrzeniu  przez  komisję  uwag  
zgłoszonych  przez  zainteresowanych,  
lista zostanie zatwierdzona przez bur-
mistrza Strzelec Opolskich.

Wnioski osób niezakwalifikowanych 
do zawarcia umów najmu będą ponow-
nie rozpatrywane w lipcu 2017 r., pod 
warunkiem zachowania ich ważności.

BB

Złóż  wniosek  
na  mieszkanie

O d początku stycznia trwa two-
rzenie nowej strony interneto-

wej gminy Strzelce Opolskie. Obecnie 
dostępna  jest  okrojona  wersja  Biu-
letynu  Informacji  Publicznej.  Mamy 
połowę lutego, a strona jest w dalszym 
ciągu w budowie. Kiedy będzie gotowa?

-  Wykonawca  kilka  razy  prze-
suwał  termin,  więc  nie  chcę  poda-
wać  ostatecznego  -  mówi  Henryk  
Czempiel, kierownik referatu Inicjatyw 
Gospodarczych i Promocji w Urzędzie 

Miejskim  w  Strzelcach  Opolskich.  -  
Uzgodniliśmy z nim, że w połowie tego 
tygodnia wyświetlany obecnie Biuletyn 
Informacji  Publicznej  będzie  kom-
pletny. Równolegle treściami zapełnia 
się serwis gminny. 

Firma zajmująca się budowa nowej 
strony  za  opóźnienia  zostanie  uka-
rana.  -  Jednak  „urwanie”  z  kosztów 
umowy rosnących kar nie jest dla nas 
tak ważne,  jak szybkie uruchomienie 
strony - zapewnia Henryk Czempiel.

BB

Problem  ze  
stroną  www
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Strzelce

O d  1  lipca  na  terenie  ca-
łego  kraju  wejdą  w  życie  
nowe  zasady  segregacji  

odpadów komunalnych. Od tej pory 
będziemy  dzielić  odpady  na  cztery  
frakcje.  Do pojemnika niebieskiego 
będziemy  wrzucać  papier,  do  zie-
lonego  -  szkło,  do  żółtego  -  metale  
i tworzywa sztuczne, a do brązowe-
go - odpady ulegające biodegradacji 
ze  szczególnym  uwzględnieniem  
bioodpadów  tzw.  resztki  kuchenne.  
Wszystkie  pojemniki  muszą  być  
opisane.  Resort  środowiska  argu-
mentuje, że zmiany spowodowane są 
niskim poziomem recyklingu śmieci 
w  Polsce.  Rozporządzenie  resortu  
środowiska  nakazuje  także  zmianę  
infrastruktury.  Za  zmiany  pojem-
ników  odpowiedzialne  będą  gminy,  
jeżeli  podjęły  wcześniej  uchwały  
o wyposażeniu nieruchomości w po-
jemniki lub worki. 

- W chwili obecnej gmina Strzelce 
Opolskie  prowadzi  zbiórkę  selek-
tywną  takich  frakcji  jak:  papier  
z  plastikiem  i  drobny  metal,  który  
dotychczas  zbierany  był  w  żółtym  
pojemniku,  wobec  tego  czeka  nas  
wyłączenie  papieru  z  żółtego  kubła  

i   wprowadzenie  do d at kowego  
pojemnika.  Oprócz  tego  mamy  
szkło w zielonym, bio w brązowym, 
czarny pojemnik, gdzie wrzucane są 
odpady  zmieszane,  i  pojemnik  na  
popiół  -  wyjaśnia  Zbigniew Babski,  
kierownik  Referatu  Zarządzania  
i   G o sp o d arow an i a  O dp a d am i  
K o m u n a l n y m i  w   S t r z e l c a c h  
Opolskich.

-  W  przypadku  Strzelec  dojdzie  
tylko  jeden  pojemnik  i  będziemy  
dzielić odpady na sześć frakcji, więc 
tak naprawdę wpisujemy się w to, co 
minister  wprowadził.  W przypadku 
zabudowy  jednorodzinnej  będzie  
możliwość  zbierania  odpadów  do  
pojemników bądź worków.

W  przypadku  zabudowy  wielo-
lokalowej  zarządcy  będą  sukcesyw-
nie  doposażać  altany  śmietnikowe  
w pojemniki, gmina w dalszym ciągu 
planuje postawić pojemniki ogólno-
dostępne niebieskie tzw. dzwony na 
papier - dodaje Babski. 

Ustawa  wchodzi  w  życie  1  lipca,  
jednak na wymianę pojemników wg 
nowych zasad gminy będą miały pięć 
lat (maksymalnie do 30 czerwca 2022 

r.).  Pięcioletni  okres  przejściowy  
powstał  ze  względu na konieczność 
wygaszania  już  obowiązujących  
umów  z  firmami  odbierającymi  
śmieci. 

-  Co  do  kwestii  obowiązywania  
przepisów na terenie gminy Strzelce 
Opolskie, wystosowaliśmy zapytania 
do resortu, ponieważ gminie umowa 
kończy się  w czerwcu.  Według roz-
porządzenia - gminy, które podpiszą 
umowy  w  czerwcu,  będą  jeszcze  
prowadzić  zbiórkę  na  starych  zasa-
dach,  ale  wolimy  się  upewnić  co  
do  terminu  wprowadzenia  nowych  
zasad - dodaje Zbigniew Babski.

Czy wprowadzenie nowych zasad 
segregacji  odpadów  spowoduje  
wzrost cen za śmieci? Obecnie opłata 
za  odpady  zbierane  selektywnie  
wynosi 12 zł od osoby, w przypadku 
zmieszanych - 18 zł. 

- Z naszych analiz wynika, że nie 
będą  podnoszone  opłaty  za  odpady 
zbierane  selektywnie,  ale  nie  wia-
domo,  jak  ministerstwo  podejdzie  
do kwestii zbierania odpadów zmie-
szanych - dodaje Babski.

BB

Czy wzrośnie  
cena śmieci?

J est  taki  dzień  do  roku,  w  czasie  
karnawału, kiedy można się prze-

brać np. za ulubioną postać z filmu lub 
bajki  -  jest  to  bal  przebierańców.  Bal  

przebierańców  został  zorganizowany  
w  Dziewkowicach  siódmego  lutego  

Bajkowy  bal

Wcielili się w swoje ulubione postacie
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O d  wielu  lat  Norbert  Wacław-
czyk, były mieszkaniec Szymi-

szowa, obecnie zamieszkały w Niem-
czech,  ocala  zabytki,  pamiątki  czy  
dokumenty  związane  z  Szymiszo-
wem, jak i innymi miejscowościami 
gminy Strzelce Opolskie. 

Niebawem  z  jego  inicjatywy  na  
głównym  ołtarzu  w  kościele  pw.  
Ducha  Świętego  w  Szymiszowie  
O s i e d l u  z n a j d z i e  s i ę  f i g u r k a  
drewniana  o  wysokości  65  cm,  
która  przedstawia  stojącą  Matkę  
Bożą  z  Dzieciątkiem.  Figurka  ta  
przez  wiele  lat  znajdowała  się  na  
t e re n i e  Z a k ł a du  C e m e ntowo -
Wapienniczego  w  Szymiszowie,  ale  
w  roku  1956,  nakazem  ówczesnej  
dyrekcji,  została  z  tychże  zakładów 
usunięta.  Wówczas  pracownicy  
podjęli  próbę  umieszczenia  Matki  
Bożej w pomieszczeniu Zakładowej 
Straży  Pożarnej,  która  miała  swoją  
siedzibę  w budynku obok.  Niestety 
próby  te  okazały  się  nieskuteczne  
i  figurka  została  zabrana  do  prze-
chowania  przez  jedną  z  pracownic  
Wapienników. 

15  stycznia  tego  roku  Roman 
D e t h l o f f  w   i m i e n i u  r o d z i n y  
Wacławczyk  przekazał  f igurkę  
księdzu  proboszczowi  Norbertowi  
Noconiowi. 

- Tak cenny dar zostanie ponownie 
poświęcony i umieszczony na głów-
nym ołtarzu kościoła w Szymiszowie 
Osiedlu - powiedział proboszcz pod-
czas niedzielnej mszy św.

BB

Teraz  stanie  
na  ołtarzu

Odzyskana  figurka  Matki  Bożej  z  
Dzieciątkiem
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B ery  odbyły  się  w  Grodzisku.  
B ar wny  korowó d  z łożony  

z przebierańców odwiedził wszystkie 
domy i porywał gospodynie do tańca. 

W  Grodzisku  wodzil i :  miś  -  
Teodor  Sordon,  leśniczy  -  Patryk  
Gawlik, policjant 1 - Roman Gawlik, 
Cyganka - Arkadiusz Feluks, muzy-
kant  -  Kewin  Gordzielik,  lekarz  
-  Rafał  Woźnica,  chory  -  Marcel  
Feluks,  wojskowy  -  Mateusz  Mróz,  
muzykant - Alfred Gawlik, strażak - 
Marian Czyrnia, ministrant - Mirela 
Krawiec, kominiarz - Dawid Langier, 
policjant  2  -  Marcin  Patoła,  Arab  -  
Denis Grochla.

BB

Gospodynie  do  tańca!

Tak wodzili w Grodzisku

U czniowie  Zespołu  Szkół  Spe-
cjalnych i pensjonariusze DPS 

w  Kadłubie  kolejny  już  raz  mogli  
uczestniczyć  w  obozie  narciarskim 
w Wiśle,  gdzie  pod czujnym okiem 
trenerów Romana Bema i Dariusza 
Lejżaka  doskonalili  swoje  umiejęt-
ności, a nowi zawodnicy rozpoczęli 
przygodę  z  narciarstwem  zjazdo-
wym.  W  trakcie  obozu  odbyła  się  
też mała olimpiada, która pozwoliła 
na zdrową i wspaniałą rywalizację.

-  Pomimo  rocznej  przerwy  nasi  
zawodnicy  nie  zapomnieli  tech-
nik  i  zasad  jazdy  -  mówi  Monika  
Szendzielorz-Nowakowska  z  ZSS  
w  Kadłubie.  -  Po  trudnych  począt-
kach udało się do tej wspaniałej dys-
cypliny wdrożyć nowego zawodnika 
Kamila,  który  po  wielu  upadkach  
zaczął samodzielnie zjeżdżać z górki 
- dodaje. 

Zawodnicy szlifowali swoje umie-
jętności na stoku Pasieka w Wiśle. 

-  Zawsze  możemy  tam  liczyć  
na  ciepłe  przyjęcie  i  stok  dostoso-
wany  dla  naszych  podopiecznych  

-  dodaje  pani  Kamila.  -  Dzięki  
wsparciu  finansowemu  i  rzeczo-
wemu zaoferowanemu przez lokalną 
społeczność mogliśmy po raz kolejny 
wyjechać na obóz. Wszyscy uczest-
nicy  tego  wyjazdu  chcą  bardzo  
serdecznie podziękować sponsorom 
za  serce  i  przychylność  w  reali-
zacji  tego  wyjazdu.  Dzięki  pań-
stwu  nasi  zawodnicy  mają  szansę  
na  naukę  i  doskonalenie  swoich  
umiejętności  w  narciarstwie  zjaz-
dowym  oraz  rozwój  umiejętności  
społecznych  -  przyznała  Monika  
Szendzielorz-Nowakowska.

BB

Szkolili  się  na  stoku

Uczestnicy obozu narciarskiego
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w salce katechetycznej. Na sali pojawiły 
się księżniczki, wróżki, piraci, kościo-
trupy,  policjanci,  rycerze,  żołnierze.  
W tym roku również rodzice przebrali 
się i aktywnie włączyli się w imprezę. 
Przy  rytmach  znanej  muzyki,  którą  
puszczał DJ Mateusz dzieci mogły się 
pobawić ze swoimi rówieśnikami oraz 

rodzicami.  Atmosfera  była  radosna,  
a czas przeznaczony na imprezę szybko 
minął. Bal został zorganizowany przez 
Publiczną Szkołę Podstawową, sołtyskę 
oraz  świetlicę  wiejską.  Organizatorzy  
dziękują wszystkim, którzy przyczynili 
się do zorganizowania tej imprezy.

BB
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OPS  32 332 67 02
Centrum Kultury  32 233 43 44
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Toszek

W  toszeckim  OPS-ie  od  1  lutego  urzęduje  nowy  kie-
rownik.  Po  pięciu  latach  ze  stanowiska  zrezygnował  
Jakub Janiak, który aktualnie pełni funkcję dyrektora 
OPS  w  Radzionkowie.  Jego  stanowisko  przejął  Arka-
diusz  Łuków  z Toszka,  znany  mieszkańcom  jako  tre-
ner Toszeckiej Grupy Kolarskiej.

J akie są Pana kwalifikacje i do-
świadczenie  w  pracy  na  tym  
stanowisku?

- W pomocy społecznej pracuję 16 
lat,  na  różnych  szczeblach,  działach,  
stanowiskach  i  punktach  w  Ośrodku  
Pomocy  Społecznej  w  Gliwicach.  
Przez trzy lata zarządzałem 18-osobo-
wym  zespołem  pracowników  socjal-
nych w Punkcie Rejonowym przy ul.  
Dziewanny  w  Gliwicach.  Następnie  
powierzono  mi  zespół  14-osobowy  
w  ścisłym  centrum  Gliwic  przy  ul.  
Zwycięstwa. Po kolejnych dwóch latach 
zmieniłem swój profil zawodowy i roz-
począłem pracę w Ośrodku Interwencji 
Kryzysowej w Gliwicach, gdzie zajmo-
wałem  się  problemami  związanymi  
z przemocą oraz Procedurą Niebieskiej 
Karty. Pracowałem ze sprawcami jak i z 
ofiarami przemocy. 

Od  dziesięciu  lat  jestem  również  
czynnym mediatorem sądowym zare-
jestrowanym  przy  gliwickim  sądzie  
okręgowym. Byłem także współtwórcą 
pierwszego w Polsce Ośrodka Mediacji 
Społecznych  w  Gliwicach.  Po  dwóch  
latach  jego  działalność  przeniosła  
się  do  stowarzyszenia,  które  otwo-
rzyłem.  Stowarzyszenie  Mediatorów  
Społecznych  „Mediare”  działa  do  
dziś i świadczy pomoc osobom, które 
szukają porozumienia z drugą stroną 
konfliktu.  Oprócz  tego  jestem  socjo-
terapeutą.  Jeśli  chodzi  o  wykształ-
cenie,  to  skończyłem  Uniwersytet  
Opolski na wydziale Nauk Społecznych 
i  Politologii.  Dodatkowo  kończy-

łem  studia  podyplomowe  z  zakresu  
pedagogiki.

Dlaczego  postanowił  Pan  zostać  
kierownikiem jednostki w Toszku?

-  Myślałem już o  tym dużo wcze-
śniej.  Od 17 lat  mieszkam w Toszku,  
dlatego też jestem związany z tą gminą, 
a ostatnio nawet coraz bardziej m.in. 
z  powodu  klubu  kolarskiego,  który  
prowadzę.  Stwierdziłem  więc,  że  jest  
to czas, by jeszcze bardziej zaangażo-
wać się w społeczność lokalną i mieć 
swój  wkład  w  kształtowanie  polityki  
społecznej  tej  gminy.  Chciałbym  też  
swoje bogate doświadczenie spożytko-
wać w miejscu, w którym obecnie żyję 
i funkcjonuję jako mieszkaniec.

Jaka jest Pana wizja ośrodka? 
-  Jeszcze  za  wcześnie  mówić  

o  jakichkolwiek  zmianach.  Jestem  
po  pierwszym  spotkaniu  zespołu,  
wymieniliśmy  się  spostrzeżeniami.  
Zapowiedziałem, że będę obserwować 
pracę  pracowników,  a  moje  drzwi  
dla  pracowników  są  otwarte.  Mogą  
przyjść  z  każdym  problemem,  będę  
ich  zapraszał  także  na  indywidualne  
rozmowy,  by  dowiedzieć  się,  w  jaki  
sposób pracują, co chcieliby zmienić. 
Na podstawie tych obserwacji jestem 
w stanie zaproponować zmiany, takie, 
które jeszcze bardziej usprawnią funk-
cjonowanie  tego  ośrodka,  lub  takie,  
które będą po prostu potrzebne.

Nie przyszedłem tutaj jako rewolu-
cjonista,  bo  to  w  pomocy  społecznej  
jest  zupełnie niepotrzebne.  Wiem, że 

mam zespół doświadczonych pracow-
ników, którzy nie pracują od wczoraj 
i każdy na swój  sposób jest  profesjo-
nalistą w tym co robi. 

Potrzeby,  j ak ie  widz ia łbym  
w  gminie,  dotyczą  m.in.  seniorów.  
Budowa  Ośrodka  Dziennego  Pobytu  
dla osób starszych, gdzie osoby starsze 
mogłyby od godzin rannych do popo-
łudniowych  spędzać  czas  w  swoim  
gronie.  Zaproponowany  zostanie  
program  zajęć,  na  który  seniorzy  
także będą mieć wpływ. Jeśli natomiast 
chodzi  o  młodzież,  to  mam  pewien  
pomysł  związany  z  mediacjami.  Jako  
mediator chciałbym w naszych szko-
łach,  przy  współpracy  dyrektorów,  
uruchomić  program  mediacji  rówie-
śniczych w szkole. Na początek widzę 
więc  przestrzeń  dla  zmian  w  obsza-
rze  funkcjonowania  osób  starszych  
i naszej młodzieży. To moje otwarcie.

SABINA GRZESIK-KANDZIORA

Nowy kierownik, 
nowe plany

Arkadiusz  Łuków,  nowy  kierownik  
OPS,  jest  także  trenerem  Toszec-
kiej  Grupy  Kolarskiej.  W  wolnych  
chwilach lubi podróżować i słuchać 
dobrego rocka

Koniec  stycznia  i  początek  lutego  w  Publicznym  
Przedszkolu  w  Toszku  obfitował  w  liczne  uroczysto-
ści. Jakie?

T uż  po  feriach  dla  przedszko-
laków zorganizowano zabawę 

karnawałową.  Bal  dla  przedszkola-
ków to wydarzenie niezwykłe, często 
wyczekiwane przez długie miesiące. 

W  dzień  balu  w  placówce  poja-
wiały się kolorowe postacie. Dzieci 

przebrane były za wróżki, królewny, 
motylki,  rycerzy,  piłkarzy,  piratów  
i wiele innych bajkowych stworzeń. 

Kilka dni później przedszkolaków 
i ich bliskich czekały kolejne uroczy-
stości.  Tym  razem  z  okazji  Dnia  

Babci  i Dnia  Dziadka.  Świętowano 
w poszczególnych grupach. 

Przedszkolaki  pod  kierunkiem 
swoich  pań  przygotowały  bogaty  
repertuar  występów  artystycznych:  
począwszy  od  piosenek,  wierszy,  
poprzez  układy  taneczne,  skoń-
czywszy  na  inscenizacjach  wierszy  
polskich poetów Juliana Tuwima czy 
Jana Brzechwy. 

Uroczyście  w  przedszkolu...

Dzieci bawiły się wspaniale
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Przedszkolaki  znakomicie  przygo-
towały się do występów dla babć i  
dziadków
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W  sobotni  wieczór,   
4  lutego,  w  toszeckim  
zamku  odbył  się  bal  
charytatywny.  Pięknej  
i  radosnej  zabawie  to-
warzyszył szczytny cel.

A ż  160  osób  przybyło  wesprzeć  
szkołę  podstawową  w  Toszku.  

Organizatorem wspaniałego balu była 
rada  rodziców  oraz  dyrekcja  Szkoły  
Podstawowej im. Gustawa Morcinka.

-  Nie spodziewałam się  takiej  fre-
kwencji.  Bardzo  się  cieszę,  że  mamy 
tylu  przyjaciół  szkoły  -  mówi  Agata  
Zawadzka, dyrektorka szkoły. - Nasza 
rada  rodziców  wspaniale  się  spisała.  
W  organizację  balu  włożyła  wiele  
godzin  pracy.  Za  poświęcony  czas  
i  zaangażowanie  bardzo  wszystkim 
dziękuję. 

Bilety  na  imprezę  rozeszły  się  
w trzy dni.

- Bal cieszył się tak dużym zainte-
resowaniem,  że  niestety  musieliśmy  
odmawiać  wielu  osobom  -  przyznaje  
Beata Kobiernik, przewodnicząca rady 
rodziców. - Dochód z zabawy przezna-
czony  zostanie  na  potrzeby  naszych  
dzieci. Wstępnie myśleliśmy, by prze-
znaczyć te środki na doposażenie sali 
w  sprzęt  sportowy  -  materace,  kozły.  
Jednak o szczegółowym przeznaczeniu 
zdecydują przedstawiciele trójek klaso-
wych wszystkich klas na zebraniu rady 
rodziców - dodaje. 

W trakcie  balu  można było  wziąć  
udział w loterii fantowej. Do wygrania 
były  zabiegi  kosmetyczne,  bony  na  
wymianę opon i przegląd samochodu, 
masaże,  bony  odzieżowe  oraz  wiele  
innych ciekawych nagród. 

Udało się zebrać 8,6 tys. zł.
SABINA GRZESIK-KANDZIORA

Charytatywnie 
dla  dzieci!

Wspierali dzieci poprzez zabawę

S zkoła  podstawowa  im.  Gustawa  
Morcinka  w  Toszku  zaprasza  

wszystkich  uczniów  z  terenu  gminy  
do  udziału  w  konkursie  plastycznym  
„Straż pożarna w gminie Toszek”. 

Gminny konkurs plastyczny odbę-
dzie się w 6 kategoriach. Na uczestni-
ków czekają wspaniałe nagrody, m.in. 
wycieczka  do  Centralnego  Muzeum  
Pożarnictwa w Mysłowicach.

Na konkurs trzeba dostarczyć prace 
plastyczne w formacie A3. Forma prac 
powinna  być  płaska,  natomiast  tech-
nika  jest  całkowicie  dowolna.  Prace  
składać można w sekretariacie szkoły 
podstawowej  do  dnia  6  marca  2017  
roku. Szczegółowe informacje o kon-
kursie  uzyskać można pod nr.  tel.  32 
233 43 14. Uroczyste wręczenie nagród 
odbędzie  się  20  marca  w  toszeckiej  
podstawówce.

SABINA GRZESIK-KANDZIORA

Straż  pożarna   
w  oczach  dzieci

W poniedziałek, 6 lutego, około godziny 23.30 w Tosz-
ku,  po  pieszym  pościgu,  zatrzymano  włamywacza.  
Dwudziestopięcioletniemu  mieszkańcowi  Toszka  za  
włamanie  i  kradzież  grozi  aż  do  8  lat  pozbawienia  
wolności.

M łody  mężczyzna  pojmany  
został  dzięki  anonimowej  in-

formacji  od  mieszkanki  jednej  z  ka-
mienic  w  rejonie  rynku.  Spostrzegła  

ona  coś  niepokojącego i natychmiast  
powiadomiła policję.

Dwudziestopięciolatek  kręcił  się  
obok  zaparkowanych  na  ulicy  aut.  

Został zatrzymany po tym, jak włamał 
się do audi A6, kradnąc z niego radio 
CB  wraz  z  anteną  oraz  kluczami  do  
volkswagena polo i mieszkania. 

W  akcji  schwytania  włamywacza  
udział  wzięli  policjanci  z  pyskowic-
kiego komisariatu, którzy dysponowali 
dokładnym rysopisem podejrzanego.  
Zatrzymanego czeka proces karny.

SABINA GRZESIK-KANDZIORA

Złapano  złodzieja  na  gorącym  uczynku!

Ponadto dzieci własnoręcznie wykonały dla swoich babć i dziadków upominki. 
Swój  wkład  w  świętowanie  mieli  także  rodzice,  którzy  przygotowali  słodkie  
poczęstunki w postaci przepysznych ciast.

SABINA GRZESIK-KANDZIORA
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T o  już  finisz  głoso-
wania!

Tylko  do  piątku,  17  
lutego, do godz. 15:00 cze-
kamy  na  głosy  oddane  
na  Waszych  faworytów.  
Otrzymaliśmy  już  ponad  
700 głosów. Przedstawiamy 
wyniki cząstkowe na dzień 
13  lutego,  godz.  9:00.  
Zwycięzcę  poznamy  na  
gali 11 marca 2017 r.

MS

Najpopularniejszy  sportowiec  
powiatu  strzeleckiego  2016
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Adam Bazgier
Lekarz dentysta

ul. Powstańców Śl. 9
Izbicko

Protezy, korony, mosty  
expresowo

Usuwanie zębów w  
znieczuleniu ogólnym

Tel. 77 461 72 95, 602 780 588
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SOS dla katedry  

w słowie, czynie i modlitwie

nr KRs 
0000248126

Jakiekolwiek darowizny wspomagające  
naszą statutową działalność można wpłacać na konto:

06 2030 0045 1110 0000 0418 9330
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Plebiscyt „Strzelca Opolskiego”
na najpopularniejszego sportowca powiatu strzeleckiego 2016

Jak głosować?

Za  pomocą  kuponu:  Aby  oddać  głos  na  swojego  kandydata,  
należy  zaznaczyć  krzyżyk  w  okienku  przy  jego  nazwisku.  Kupon  
należy uzupełnić o swoje dane, tj. imię, nazwisko, miejscowość oraz 
numer  telefonu  i  dostarczyć  do  naszej  redakcji  (ul.  Piłsudskiego  9,   
47-100 Strzelce Opolskie).

Za  pomocą  SMS-a:  Jeden  SMS  to  jeden  głos.  Aby  oddać  głos  
na  swojego  kandydata,  należy  wysłać  SMS  na  numer  72601  
(koszt 2,46 z VAT) o treści so.sport, po spacji numer swojego kandydata,  
a następnie swoje imię, nazwisko i miejscowość. Przykład: so.sport 17 
Jan Kowalski Opole

Na Wasze głosy czekamy do piątku 17 lutego do godz. 1500 

Każda osoba może wypełnić dowolną liczbę kuponów lub wysłać 
dowolną liczbę SMS-ów. Na jednym kuponie można oddać głos tylko 
na  jednego  kandydata.  Zwycięzcę  plebiscytu  poznamy  11  marca  
podczas uroczystej gali.

Lista kandydatów:

so.sport 1 c Julia Bartoszek (KTS MOKSiR Zawadzkie) 
so.sport 2 c Wiktor Damaszek (MKS Strzelce Opolskie) 
so.sport 3 c Wiktoria Greiner (Nidan Zawadzkie) 
so.sport 4 c Justyna Jegiołka (Smecz Leśnica) 
so.sport 5 c Marcin Jys (Piast Strzelce Opolskie) 
so.sport 6 c Mateusz Łysikowski (UKS Strzelce Opolskie) 
so.sport 7 c Mateusz Mesjasz (Unia Kolonowskie) 
so.sport 8 c Bartłomiej Michalski (Bobsleje)
so.sport 9 c Michał Mróz (Adamietz Kadłub) 
so.sport 10 c Katarzyna Namyślak (Siódemka Strzelce Opolskie) 
so.sport 11 c Piotr Niewiem (Naprzód Jemielnica) 
so.sport 12 c Mirosław Sitnik (Błękitni Jaryszów)
so.sport 13 c Ilona Sotor (Rolnik B Głogówek) 
so.sport 14 c Andrzej Szczużewski (Triathlon) 
so.sport 15 c Wojciech Plucik (Źródło Krośnica) 
so.sport 16 c Paweł Zagórowicz (ASPR Zawadzkie)

Imię i Nazwisko: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Telefon: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Adres: . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Zamów prenumeratę  
Strzelca Opolskiego już dziś

Dlaczego warto?
- zaoszczędzisz czas
- nie musisz wychodzić z domu
- nie przegapisz żadnego wydania
- kupisz w tej samej cenie

Najprostszy sposób zamawiania:
- u listonosza
- na poczcie
- w redakcji Strzelca Opolskiego (ul. Piłsudskiego 9/3, Strzelce Opolskie)

Terminy zamówień:
- miesięczna - do 20-tego każdego miesiąca
- kwartalna - do 20-tego ostatniego miesiąca poprzedzającego kwartału
- półroczna – do 20-tego ostatniego miesiąca poprzedniego półrocza
- roczna – do 20 grudnia poprzedniego roku

INFORMACJE: marketing@strzelecopolski.pl lub 607 147 909, 665 010 899

W wykresie nie uwzględniono kandydatów, na których nie oddano jeszcze głosów

Schody, poręcze, balustrady 
zewnętrzne i wewnętrzne  

ze stali nierdzewnej

PAWLIK Sp. z o.o.
ul. Długa 2

47-110 Kolonowskie
Tel. 77 461 14 33 lub 602 780 025

www.pawlik.schody.pl

Miejsce 
na Twoją 
reklamę

77 463 04 40



Zosia Rogowska
z Siedlca

córka Sary i Patryka
ur. 2 II 2017 r.

dł. 52 cm, waga 2480 g

Zofia Hreczuch
z Suchodańca

córka Ewy i Bartłomieja
ur. 2 II 2017 r.

dł. 55 cm, waga 3630 g

Adam Bzumowski
ze Strzelec Op.

syn Sandry i Mateusza
ur. 6 II 2017 r.

dł. 55 cm, waga 3350 g

Aleksander Martinez
z Zawadzkiego

syn Ewy i Cesara Andresa
ur. 3 II 2017 r.

dł. 49 cm, waga 2420 g

Maksymilian Martinez
z Zawadzkiego

syn Ewy i Cesara Andresa
ur. 3 II 2017 r.

dł. 52 cm, waga 2950 g

Szymon Filiński
z Dziewkowic

syn Jolanty i Roberta
ur. 3 II 2017 r.

dł. 59 cm, waga 4210 g

Wiktoria Paczuła
ze Strzelec Op.

córka Dominiki i Krzysztofa
ur. 5 II 2017 r.

dł. 54 cm, waga 3260 g

Laura Szymczak
z Jemielnicy

córka Justyny i Rafała
ur. 3 II 2017 r.

dł. 52 cm, waga 3650 g

Aleksander Szopa
z Olszowej

syn Sandry i Marka
ur. 4 II 2017 r.

dł. 57 cm, waga 3780 g

Mateusz Wyrwich
ze Staniszcz Wlk.

syn Dominiki i Kamila
ur. 3 II 2017 r.

dł. 56 cm, waga 3850 g

Jan Adamiec
z Kędzierzyna-Koźla

syn Agnieszki i Adama
ur. 8 II 2017 r.

dł. 49 cm, waga 2330 g

Natalia Ksienżyk
z Centawy

córka Mireli i Damiana
ur. 8 II 2017 r.

dł. 52 cm, waga 2750 g

Paweł Szkudlarek
ze Zdzieszowic
ur. 8 II 2017 r.

dł. 58 cm, waga 4100 g

Stefan Olejnik
z Praszki

ur. 8 II 2017 r.
dł. 52 cm, waga 3220 g

Sebastian Vogel
z Raszowej

syn Jadwigi i Mariusza
ur. 8 II 2017 r.

dł. 57 cm, waga 3720 g

Leo Grochla
z Warmątowic

syn Krystyny i Mateusza
ur. 9 II 2017 r.

dł. 55 cm, waga 3430 g

Witamy 
w ¯yciu

W formacie
A5,    A4,   A3

5zł,     9 zł,     19 zł

Fotografie dzieci

Strzelec Opolski
ul. Piłsudskiego 9
77 463 04 40
dziecko@strzelecopolski.pl

Jeżeli nie zrobiono 
fotografi i Państwa 

dziecka, można 
samemu dostarczyć 
je na adres redakcji

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 40 utworzą rozwiązanie. 

Poziomo:  1–Pieszczotliwie  o  
psie.  7–nad  nami.  8–wysoki  głos  mę-
ski.  9–rzeka  w  Gruzji.  10–rodzaj  li-
nii.  11–przywódca gminy żydowskiej. 
12–osąd,  opinia.  13–prawy  dopływ  
Wisły.  16–David,  amerykański  reży-
ser  (Dzikość  serca).  17–świadectwo  
kontroli  technicznej.  18–porwał pięk-
ną  Helenę.  21–znawca  budowy  orga-
nizmu.  22–reguluje  przepływ  cieczy.  
23–proch  bezdymny  z  lotnym  roz-
puszczalnikiem.  24–roślina  zbożowa.  
25–skarb państwa. 26–dzień tygodnia. 
27–kolor lub owoc. 

Pionowo:  1–Był  nim  Lechoń,  Sło-
nimski,  Tuwim  oraz  Wierzyński.  3–
pracuje  na  nastawni.  4–węglowodór  
aromatyczny  otrzymywany  ze  smoły  
węglowej. 5–rejestrator katastroficzny, 
czarna  skrzynka.  6–wieś  w Beskidzie  
Śląskim  ośrodek  koronkarstwa.  14–
agresja  skierowana  na  samego  siebie.  
15–przedstawicielstwo.  Filia.  18–głę-
boka  rozpadlina  górska.  19–zrówna-
nie dnia z nocą. 20–starożytny grobo-
wiec. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1916 2017 1811 12 13 14 15

26 27 28 29 302521 22 23 24

3431 3532 33 4036 37 38 39

Krzyżówka
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Zakład Sto lar ski 
Norbert Marzok

• drzwi •  scho dy • 
•  szafy •

www.stolarstwo-marzok.pl
kontakt@stolarstwo-marzok.pl

Osiek, ul. Strze lec ka 26, 47 – 175 Kadłub
tel/fax: 77 463 64 62, kom. 506 063 465
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BRAMY
•garażowe
•przemysłowe
•wjazdowe

tel.  77 461 76 53 
kom. 0606 529 301

OGRODZENIA
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* SZEROKI ASORTYMENT MATERIAŁÓW LAKIERNICZYCH
*FARBY I LAKIERY

Mieszalniki lakierów  
samochodowych 

Czytnik kolorów Spektrofotometr  
ColorDialog Spies Hecker

SKLEP CHEMICZNY „BIOCHEM”
STRZELCE OPOLSKIE ul.RYNEK 21

TEL. 77 461 85 77

Lakiery 
samochodowe 
od 80,- zł/1l
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Strzelce Op.,  
ul. M. Prawego 58  
(przy drodze           )
Tel. 77 462 11 52,  

77 400 47 80
pn - pt: 700-1700,  

sob: 800-1300

DREWNOCHRON 
Impregnat 4,5L

48,00

grunt latex PPG

W OFERCIE CHEMIA

Barwy Natury 2,5L

30,99Bondex 2,5L

58,50

W OFERCIE:

KARNISZE” Profi-Styl”

ROLETY 

LISTWY OZDOBNE

34,00
Farba  

Super Biel

19,70
ATLAS klej do

płytek 25kg

od 
49,00

Bluza polarowa 
czarna lahti pro

Masz firMę 
Masz rabat!

75,00

Farba  
Nobiles 2,5L

36,00
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MOTEL

Okręgowa Stacja 
Kontroli Pojazdów

PRZEGLĄD = 25 zł GRATIS!
OTWARTE W NIEDZIELE: od 9.00 do 14.00

Czynne: pon. – pt. 7.00-20.00, sob. 8.00-15.00, niedz. 9.00-14.00

tel. 77 70 70 900
Izbicko 

obok

R E S T A U R A C J A

Fuhlhaus

Fuhlserwis

Fuhlwypas
Przyjęcia 

okolicznościowe  
i catering najtaniej

tel. 500 700 910, 77 463 14 39 – Izbicko obok 
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Redaktor strony:
Piotr Warner

piotrwarner@opole.home.pl
501 533 669


 Informacje sportowe

Sport

KOSZYKÓWK A
LIGA JUNIORÓW U -13

MKS  Otmuchów  –  MKS  Strzelce  
Opolskie 43:55 (9:16, 19:2, 8:13, 7:24), 
MKS  Strzelce  Opolskie  –  Ofensywa  
Racibórz  39:26  (7:5,  11:8,  12:6,  9:7),  
Ofensywa Racibórz – MKS Otmuchów 
33:61
1.MKS Strzelce Op. 6 12 306-172
2.MKS Otmuchów 6 9 344-224
3.Ofensywa Racibórz 4 4 87-185
4.Smyk Prudnik 2 2 30-186

LIGA ŚLĄSKO OPOLSK A 
JUNIOREK KU -13

Stal  Brzeg  –  MMKS  Kędzierzyn-
Koźle  71:18,  Zagłębie  Sosnowiec  –  
MOSM  Bytom  52:38,  MKS  Strzelce  
Opolskie  –  RMKS  Rybnik  39:107  
(12:21, 6:28, 8:32, 13:26)
1.RMKS Rybnik 11 22 949-342
2.MKS MOS Katowice 10 19 709-284
3.Zagłębie Sosnowiec 11 19 518-395
4.MKS Strzelce Op. 11 17 636-576
5.Olimpia Wodzisław Śl. 10 16 656-566
6.MOSM Bytom 11 15 501-588
7.Stal Brzeg 10 13 334-593
8.Chrobry Głuchołazy 10 12 353-614
9.Zagłębie II Sosnowiec 8 10 299-533
10.MMKS Kędzierzyn-Koźle 11 9 216-710

LIGA ŚLĄSKO OPOLSK A 
JUNIORÓW MU -16

MKS  Strzelce  Opolskie  –  UKS  
SP 27 Katowice  109:54 (22:17,  31:20,  
28:11, 28:6), MOSiR Cieszyn – MCKiS 
Jaworzno 102:95, Pogoń Ruda Śląska – 
MCKS  Czeladź  67:57,  MOSM  Tychy  
– MOSM II Bytom 96:59
1.MOSM Tychy 7 14 671-383
2.Pogoń Ruda Śl. 7 11 468-468
3.MCKiS Jaworzno 6 10 411-375
4.MOSiR Cieszyn 7 10 574-588
5.MOSM II Bytom 7 10 414-475
6.MKS Strzelce Op. 6 9 438-446
7.MCKS Czeladź 7 9 410-528
8.UKS SP 27 Katowice 7 8 394-517

LIGA ŚLĄSKO OPOLSK A 
JUNIOREK KU -18

MKS MOS Katowice – ISWJ Wisła 
102:27,  MKS  Strzelce  Opolskie  –  
Piomar Brzeg 31:91 (6:28, 7:26, 11:14, 
7:23)
1.Zagłębie Sosnowiec10 20 784-275
2.MKS MOS Katowice 10 17 663-476
3.Piomar Brzeg 10 17 666-487
4.Chrobry Głuchołazy 10 17 619-539
5.Olimpia Wodzisław Śl. 10 16 614-417
6.MKS Czechowice D. 10 13 457-620
7.MKS Strzelce Op. 11 12 386-823
8.ISWJ Wisła 11 9 270-822

SIATKÓWK A
II LIGA MĘŻCZYZN

Juve  Głuchołazy  –  Winner  
Czechowice Dziedzice 3:0, TKS Tychy 
–  UKS  Strzelce  Opolskie  2:3  (25:17,  
21:25, 17:25, 25:19, 15:17), Akademia 
Talentów  Żory  Jastrzębski  Węgiel  
–  SMS  PZPS  III  Spała  0:3,  Volley  
Rybnik  –  3:0,  MCKiS  Jaworzno  –  
AZS  Politechnika  Opole  3:1,  MKS  
Andrychów – Rafako Racibórz 3:1
1.MKS Andrychów 20 57 60-14
2.Volley Rybnik 20 50 55-18
3.MCKiS Jaworzno 20 47 51-23
4.TKS Tychy 20 43 48-25
5.SMS PZPS III Spała 20 33 44-35
6.Juve Głuchołazy 20 27 36-40
7.UKS Strzelce Op. 20 24 34-42

8.AT Żory JW 20 19 28-47
9.Górnik Radlin 20 18 30-51
10.AZS Pol. Opole 20 18 24-49
11.Winner Czechowice D. 20 13 20-52
12.Rafako Racibórz 20 11 20-54

PIŁK A HALOWA
PIAST CUP 2017 - ORLIKI

Spiders  Krapkowice  –  Football  
Academy  Opole  1:0,  AP  Champions  
Bytom  Piekary  Śląskie  –  Masters  
Brzeg  0:2,  Górnik  Zabrze  –  Spiders  
Krapkowice  2:1,  Piast  Strzelce  
Opolskie  –  AP  Champions  Bytom  
Piekary  Śląskie  2:1,  Górnik  Zabrze  –  
Piast  Strzelce  Opolskie  3:0,  Masters  
Brzeg  –  Spiders  Krapkowice  1:2,  AP  
Champions  Bytom  Piekary  Śląskie  –  
Górnik Zabrze 1:2, Football Academy 
Opole  –  Piast  Strzelce  Opolskie  2:0,  
Spiders Krapkowice – AP Champions 
Bytom  Piekary  Śląskie  4:0,  Football  
Academy Opole – Masters Brzeg 1:0, 
Spiders  Krapkowice  –  Piast  Strzelce  
Opolskie 1:1, Masters Brzeg – Górnik 
Zabrze 1:2
1.Górnik Zabrze 5 15 10-3
2.Spiders Krapkowice 5 10 9-4
3.Football Academy 5 9 5-3
4.Piast Strzelce Op. 5 7 4-7
5.Masters Brzeg 5 3 4-6
6.AP Champions 5 0 3-12

BAWI NAS PIŁK A – ORLIKI
Grupa A
Piast  Strzelce  Opolskie  –  AP  

Champions  Bytom  Piekary  Śląskie  
0:0  w  karnych  3:2,  Plon  Błotnica  
Strzelecka  –  Unia  Kolonowskie  1:4,  
Piast Strzelce Opolskie – Plon Błotnica 
Strzelecka 6:0, AP Champions Bytom 
Piekary Śląskie – Unia Kolonowskie 0:0 
w karnych 3:2, Piast Strzelce Opolskie – 
Unia Kolonowskie 4:0, AP Champions 
Bytom Piekary Śląskie – Plon Błotnica 
Strzelecka 2:1
1.Piast Strzelce Op. 3 8 19-0
2.AP Champions 3 6 2-1
3.Unia Kolonowskie 3 4 405
4.Plon Błotnica Strz. 3 0 2-12

Grupa B
Toszecka  Akademia  Piłkarska  

Toszek – Jedność Rozmierka 0:2, Piast 
II Strzelce Opolskie – Stal Zawadzkie 
4:0,  Toszecka  Akademia  Piłkarska  
Toszek – Piast II Strzelce Opolskie 0:2, 
Jedność Rozmierka – Stal  Zawadzkie 
0:0 w karnych 3:4, Toszecka Akademia 
Piłkarska  Toszek  –  Stal  Zawadzkie  
0:0  w  karnych  1:2,  Piast  II  Strzelce  
Opolskie – Jedność Rozmierka 3:1
1.Piast Strzelce Op. 3 9 9-1
2.Stal Zawadzkie 3 4 0-4
3.Jedność Rozmierka 3 4 3-3
4.TAP Toszek 3 1 0-4

Półfinały
Piast  Strzelce  Opolskie  –  Stal  

Zawadzkie  5:1,  Piast  II  Strzelce  
Opolskie  –  AP  Champions  Bytom  
Piekary Śląskie 0:4

O 7 miejsce
Plon Błotnica Strzelecka – Toszecka 

Akademia Piłkarska Toszek 1:1 w kar-
nych 4:3

O 5 miejsce
Unia  Kolonowskie  –  Jedność  

Rozmierka 0:1

O 3 miejsce
Stal  Zawadzkie  –  Piast  II  Strzelce  

Opolskie 0:2
Finał
Piast  Strzelce  Opolskie  –  AP  

Champions Bytom Piekary Śląskie 0:2

V HALOW Y TURNIEJ IM. 
ROMANA MASZTALERZA 

– ORLICY
Grupa A
K S  I   S ł aw i ę c i c e  -  C h e m i k  

Kędzierzyn-Koźle  1:1,  Chemik  
Kędzierzyn-Koźle  -  RTS  Odra  
Kędzierzyn-Koźle 0:2, KS I Sławięcice 
– RTS Odra Kędzierzyn-Koźle 2:6
1.RTS Odra Kędzierzyn-Koźle 2 6 8-2
2.Chemik Kędzierzyn-Koźle 2 1 1-3
3.KS I Sławięcice 2 1 3-7

Grupa B
LUKS  Ujazd  -  KS  Cisowa  0:0,  KS  

II Sławięcice - LUKS Ujazd 2:1, KS II 
Sławięcice - KS Cisowa 4:0
1.KS II Sławięcice 2 6 6-1
2.LUKS Ujazd 2 1 1-2
3.KS Cisowa 2 1 0-4

O 5 miejsce:
KS  I  Sławięcice  –  KS  Cisowa  2:2  

w karnych 4:3
O 3 miejsce
Chemik Kędzierzyn-Koźle – LUKS 

Ujazd 1:3
Finał
KS  II  Sławięcice  –  RTS  Odra  

Kędzierzyn-Koźle 2:0

LIGA HALOWA „PIĄTKI” 
ZAWADZKIE

Sparta  –  Kapica  2:3  (Hentschel,  
Maziarz  –  Zyzik  2,  Kubica),  Ludzie  
Sztosy  –  Bezimienni  Świbie  2:7  
(C.Kowalczyk, Krywalski – Materla 3, 
Jonik, Janoszka, Rekus), Ludzie Sztosy 
–  WOSM  Prószków  4:5  (Szumski  2,  
C.Kowalczyk, Krywalski – Suchodolski 
3, Tramsz, Budzyn), Bezimienni Świbie 
–  Punishers  3:2  (Materla  2,  Jonik  –  
Cembolista,  Wróblewski),  WOSM  
Prószków  –  Sparta  6:3  (Tramsz  4,  
K.Prus,  Ficek  –  Cieśla  2,  A.Bogusz),  
Oldboys  Stal  Zawadzkie  –  Kapica  
3:6  (Brolik,  Asztemborski,  Palka  –  
Zyzik 3, Koziołek, Brzęczek, Pawlak), 
Bezimienni Świbie – WOSM Prószków 
5:5 (Jonik 3, Materla, Rekus – Budzyn 
3, Tramsz, Suchodolski), SWO Polska – 
Punishers 2:2 (Węgrzyński 2 – Dylong, 
Wróblewski),  SWO  Polska  –  WOSM  
Prószków 2:4 (Gawlik, Czajka – J.Prus 
3,  K.Prus),  Punishers  –  Oldboys  Stal  
Zawadzkie 1:2 (Foks – Brolik 2)

Grupa A
1.WOSM Prószków 7 13 32-23
2.Bezimienni Świbie 7 11 30-23
3.Ludzie Sztosy 7 7 24-29
4.SWO Polska 7 4 12-35

Grupa B
1.Kapica  7  12  27-21
2.Oldboys Stal Zawadzkie 7 11 28-18
3.Sparta  7  7  23-30
4.Punishers  7  4  15-21

O 7 miejsce
SWO  Polska  –  Punishers  4:8  

(P.Nowotny  3,  Kulik  –  Wróblewski  
3,  Sworeń,  Foks,  Pawelec,  Krywalski,  
Ullman)

O 5 miejsce
Ludzie  Sztosy  –  Spar ta  5 :4  

(C.Kowalczyk 2,  Krywalski,  Pawelak,  
Szumski – A.Bogusz 3, Hentschel)

Tabele  ligowe

Trzy  szkolne  drużyny  koszykarskie  grały  w  finałach  
Wojewódzkich Igrzysk Młodzieży Szkolnej szkół gim-
nazjalnych i wywalczyły dwa medale.

W Brzegu walczyły dziew-
częta  z  Publicznego  
Gimnazjum Dwujęzycz-

nego, które rywalizowały z zespołami 
z Brzegu, Głuchołaz i Prudnika. Grając 
w  składzie:  Daria  Kryś,  Zuzanna  Fi-
jałkowska, Magdalena Licznar, Marta 
Matusiak,  Karolina  Macygon,  Marta  
Piontek, Katarzyna Stasińska, Miriam 
Hurek, Zofia Mehlich, Paulina Ochwat 
oraz Natalia Jelito. Podopieczne Mag-
daleny Fijałkowskiej wywalczyły brą-
zowe medale. To największe osiągnię-
cie w historii szkoły, która nigdy jeszcze 
nie  była  tak  wysoko  w  rywalizacji  
wojewódzkiej dziewcząt.

Dwie  drużyny  chłopców  grały  
razem  w  finale,  a  prócz  nich  były  
tam  jeszcze  zespoły  z  Prudnika  
i  Niemodlina.  Zespół  Gimnazjum  
Dwujęzycznego  grał  w  składzie:  
Michał  Mróz,  Alan  Szafer,  Mikołaj  
Krukowski,  Maciej  Konior,  Jakub  
Plaszczyk,  Filip  Skrzypek,  Krzysztof  
Rył, Grzegorz Kisała, Wojciech Hajdas, 
Jakub Krajewski, Piotr Hajduk, Jakub 
Pietrzak  a  opiekunem  drużyny  był  

Wiktor  Damaszek.  Drugi  z  naszych  
zespołów  to  Publiczne  Gimnazjum 
nr  1  grające  w  składzie:  Michał  
Dudkiewicz,  Jakub  Barszczewski,  
Tomasz  Bartczak,  Jakub  Dulniawka,  
Piotr  Kozioł,  Oskar  Piontek,  Michał  
Poremba,  Michał  Pluciennik,  Oliwer  
Radziejów,  opiekunem  był  Andrzej  
Rychlik.  W  turnieju  finałowym  bez-
konkurencyjna  była  drużyna  gim-
nazjum  z  Prudnika,  która  pokonała  
wszystkich  trzech  przeciwników.  
Drużyna Gimnazjum Dwujęzycznego 
wygrała z Niemodlinem oraz przegrała 
z PG nr 1 ze Strzelec. Z kolei PG 1 ze 
Strzelec  przegrało  z  Niemodlinem,  
więc  o  kolejności  na  miejscach  od  
drugiego  do  czwartego  decydowały  
kosze  zdobyte  i  stracone  w  meczach  
między  tymi  trzema  drużynami.  
Ostatecznie jeden punkt zadecydował, 
że  na  drugim  miejscu  uplasował  się  
w  finale  zespół  PG  nr  1  ze  Strzelec  
Opolskich,  natomiast  strzeleckie  
Gimnazjum  Dwujęzyczne  zostało  
sklasyfikowane poza podium.

WAR

KOSZYKÓWKA

Trzy finały, 
dwa medale

Srebrni chłopcy z PG nr 1
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Brązowe dziewczęta z Gimnazjum Dwujęzycznego
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PAWONKÓW - BEZ 
WIĘKSZYCH ZMIAN

W  Pawonkowie  został  roze-
g r any  XV I I  tur n i e j  w   r ama ch  
Memoriału  im.  Józefa  Jerominka.  
Nie  wprowadził  większych  zmian 
w  k lasyf ikac j i .  Turnie j  w ygrał  
Andrze j  Hornik  (Dobrodzień)  
z wynikiem 2674 pkt.  wyprzedza-
jąc  Jerzego  Stachowskiego  2070  
pkt .  oraz  Bronisława  Morawca  
(obaj  LZS  L igota  Dolna)  1979  
pkt.  W  gronie  nagrodzonych  na  
7  miejscu  uplasował  się  Grzegorz 
D rop a ł a  ( S k at  Ko l on ow s k i e ) .  
W klasyfikacji po turniejach nadal 
na prowadzeniu Leopold Dybowski 
(GOSiT  Zawadzkie)  28660  pkt.  
Na  drugim  miejscu  plasuje  s ię  
Piotr Koziorowski (LKS Mechanik 
Ko chc ice)  28303  pkt . ,  t r ze c ie  
miejsce  zajmuje  Jan  Respondek  
(DOKiS  Dobrodzień)  27943  pkt.,  
a   czwarte  -  Franciszek  Świtała  
(GOSiT  Zawadzkie)  z  24542  pkt.  
Kolejny turniej we wtorek (14.02) 
o  godz.  17.30  w  świet l icy  OSP 
w Pawonkowie.

KOLONOWSKIE - NA JLEPSZY 
GRZEGORZ DROPAŁA

W XXII turnieju całe podium dla 
zawodników  Skata  Kolonowskie.  
Wygrał  Grzegorz  Dropała  1921  
pkt., drugi był Leon Deptała 1853 
pkt. ,  a  trzeci  Roman  Kościelny  
1635 pkt.  Jedyna zmiana w klasy-
fikacji  po  22  turniejach  to  awans 
G.Dropały z szóstego na piąte miej-
sce. Kolejność czołówki przedsta-
wia się następująco: 1. R.Kościelny 
36763 pkt.,  2.  Józef Pudełek (obaj 
Skat  Kolonowskie)  32763  pkt . ,  
3 .  Franc iszek  Św it a ła  (GOSiT  
Zawadzkie)  28684  pkt.,  4.  Leon  
Deptała  27536  pkt.,  5.G.Dropała  
(obaj  Skat  Kolonowskie)  26216  
pkt.  XXIII  turniej  zostanie  roze-
grany w środę 15.02.2017 r. o godz. 
17.30 w świetlicy na stadionie Unii 
Kolonowskie.

ZAWADZKIE - ZW YCIĘŻYŁ 
ROMAN KOŚCIELNY

W  rozegranym  XXIII  turnieju  
w  Zawadzkiem  najlepszy  okazał  
się  zawodnik  Skata  Kolonowskie  
Roman  Koś c ie lny  z   w yni k iem  
2065  pkt.  Kolejne  miejsca  zajęli:  
2.  Henryk  Kukowska  (LZS  Ligota  
Dolna) 1908 pkt., 3. Ernest Bryłka 
(DOKiS  Dobrodzień)  1844  pkt.,  
4.  Józef  Waloszek  1676  pkt. ,  5.  
Reinhold  Br ysch  (obaj  GOSiT  
Zawadzkie) 1545 pkt. W klasyfikacji 
po 23 turniejach do lidera Marcina 
Szymskiego  (Victoria  Chróścice)  
poważnie zbliża się kolega klubowy 
Jan Nowak.  Aktualnie  M.  Szymski 
ma  tylko  776  pkt.  przewagi.  Na  3  
miejscu ze stratą do wicelidera 2739 
pkt.  plasuje  się  Roman  Kościelny.  
Kolejne  miejsca  zajmują:  Leopold  
Dybowski  (GOSiT  Zawadzkie),  
Ernest Bryłka (DOKiS Dobrodzień) 
oraz  Franciszek  Świtała  (GOSiT  
Zawadzkie). W najbliższy czwartek 
16.02  o  godz.  17.30  kolejny  XXIV 
turniej zostanie rozegrany w lokalu 
przy hali sportowej w Zawadzkiem 
- ul. Opolska 25.

W YSOK A – WALCZYLI DO KOŃCA
Tym  razem  31  zawo dni ków  

rywalizowało  w  piątym  już  tur-
nie ju  r y wal izac j i  „o  puchar y”.  
Po  dwó ch  r u nd a ch  prow a d z i ł  
Zygmunt  Cepko  (LZS  Leśnica),  
w y pr z e d z aj ą c  by ł e g o  m e d a l i -
stę  mistrzostw  Polski,  Andrzeja  
Faranę (Karolinka Kamień Śląski), 
ale  w  ostatniej  rundzie,  w  bezpo-
średniej rywalizacji gracze zamie-
ni l i  s ię  miejscami.  Ostatecznie  
w ygrał  Farana  w ynik iem  2295  
pkt.,  wyprzedzając  Cepkę,  który  
miał  2175  pkt.  Trzecie  miejsce  
zaj ą ł  zw yc ię zc a  p oprze dniego  
turnieju,  Franciszek  Czakaj  (LZS  
L eśnica) ,  uzyskując  2015  pkt .  
Czwarte  miejsce  zajął  niezrze-
szony  gracz  z  Otmętu,  Krzysztof  
Malkusz,  z  wynikiem  2001  pkt.  
W klasyfikacji po pięciu turniejach 
prowadzi  Franciszek  Czakaj,  lecz  
wszystko się może zdarzyć,  bo do 
końcowej  klasyfikacji  zalicza  się  
tylko sześć z dziewięciu turniejów.

Kolejny turniej w piątek, 17 lutego, 
o  godz.  17.00  w  Domu  Spotkań  
w Wysokiej.

KOLONOWSKIE - 
PUCHAR OKRĘGU

W  n i e d z i e l ę  n a  k r ę g i e l n i  
w Kolonowskiem odbył się druży-
nowy  puchar  okręgu  opolskiego,  
w  którym  wystartowało  dwadzie-
ścia  drużyn.  Najlepszych  dziesięć 
w y w a l c z y ł o  aw ans  d o  r y w a l i -
zacj i  o  skatowy  Puchar  Polski.  
W  każdej  drużynie  grało  czte-
rech  zawodników,  którzy  roze-
gra l i  t rzy  rundy  po  36  rozdań  
w  każdej .  Naj lepie j  spisała  s ię  
pierwszoligowa  drużyna  Victorii  
Chróścice,  która  zdobyła  11367  
punktów. Na drugim miejscu upla-
sował się Mechanik Kochcice, a na 
trzecim  Lech  Kędzierzyn-Koźle.  
Najlepszym  zespołem  z  naszego  
powiatu  był  GOSiT  Zawadzkie,  
któr y  z d oby ł  c z w ar te  m i e j s c e  
wynikiem 9588 pkt., grając w skła-
dzie: Leopold Dybowski 3831 pkt. 
(najlepszy  indywidualny  wynik  
turnieju),  Antoni  Świtała  2310,  
Marek Wyszkowski 1822 pkt. oraz 
Franciszek Świtała 1625 pkt. Awans 
wywalczył  też  zespół  Strzelec  DK 
St rze lce  O p olsk ie ,  któr y  zają ł  
d z i e s i ąte  m i e j s c e  z   w y n i k i e m  
8370  pkt .  ( Jerzy  Stanul la  3300  
pkt. ,  Henr yk  Cytera  1838  pkt. ,  
Franciszek  Skrzypczyk  1882  pkt.,  
Bernard  Lasota  1350  pkt .) .  Na  
13.  miejscu  uplasował  s ię  Skat  
Kolonowskie,  który  zdobył  7810  
pkt. (Grzegorz Dropała 2205 pkt., 
Zygmunt Dzierżawa Józef Pudełek 
1948 pkt., Walter Bonk 1483 pkt.). 
Na 17. miejscu ukończył rywaliza-
cję  LZS  Leśnica  z  wynikiem  6262 
pkt. (Franciszek Czakaj 2513, Józef 
Pietrzyk  1440  pkt.,  Józef  Jorgel  
11533  pkt.,  Norbert  Gorzel  776  
pkt.).  W  rywalizacji  nie  wystąpił  
LZS  Otmice.  Najlepszej  drużynie  
z  powiatu  strzeleckiego  puchar  
ufundowany  przez  starostę  wrę-
czał  Janusz  Żyłka,  wicestarosta  
powiatu.

WAR

Skatowe 
rozmaitości

Badmintoniści  MKS-u  Strzelce  Opolskie  przy-
wieźli  kolejne  medale  z  zawodów  młodzieżo-
wych. Zdobyli trzy srebrne medale.

N a zawodach w Suchedniowie 
w  rywalizacji  młodzików 

bardzo dobrze spisał się Piotr Sta-
chowicz, który zdobył dwa srebrne 
medale.  W  deblu  z  Karolem  Du-
lakiem  (Junis  Szczecin)  pokonali  
21:13, 21:6 parę Jakub Mysłowski, 
Olaf Warnecki (Iskra Sarbice) oraz 
21:16,  21:12  wygrali  z  parą  Bar-
tosz  Wata,  Karol  Wróbel  (KSBad  
Kraków).  W  meczu  finałowym  
nasza para przegrała 22:24, 21:14, 
18:21. Natomiast w grze mieszanej 
Stachowicz, grając z Marleną Gre-
ger, wygrali w grupie 21:17, 21:19 
z duetem Andrzej Pięta, Aleksan-
dra Pawlukiewicz (Orlicz Suched-
niów), 21:10, 21:16 z parą Kacper 
Jarosz, Agnieszka Dziejarska (Junis 
Szczecin, Dwójka Wesoła). W me-
czu  finałowym  debel  strzelecki  
przegrał  10:21,  13:21  z  duetem 

UKS Morawica, Mateusz Franczak, 
Marta Tomaszewska.

W rywalizacji juniorów młod-
szych  Kamil  Maciołek  wywalczył  
srebrny  medale  grając  w  grze  
mieszanej z Julią Jackiewicz (UKS 
Lotka  gm.Olsztyn).  Wygrali  oni  
12:21, 21:18, 21:10 z duetem Maciej 
Nagły,  Wiktoria  Dudzuc  (KSBad  
Kraków)  oraz  ulegli  11:21,  17:21  
parze Jakub Nawrocki, Stanisława 
G r u s z c z y ń s k a  ( S p a r t a k u s  
Niepołomice,  KSBad  Kraków).  
W  grze  pojedynczej  Maciołek  
wygrał w grupie 18:21, 21:15, 21:15 
z  Mateuszem  Wudarskim  (Iskra  
Sarbice)  oraz  uległ  11:21,  19:21  
Adrianowi  Kocowi  (Badminton  
Club  Marki)  i  nie  awansował  do  
dalszych gier.

WAR

BADMINTON

Lubią  srebro

Strzeleccy medaliści
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Półfinały
Kapica  –  Bezimienni  Świbie  0:7  

(Jonik 3, Janoszka 2, Gawlik, Rekus), 
Oldboys  Stal  Zawadzkie  –  WOSM 
Prószków 2:4 (Brolik, Palka – J.Prus 2, 
Suchodolski, Kamiński)

PIŁK A RĘCZNA
I LIGA MĘŻCZYZN

Olimp Grodków - Moto Jelcz Oława 
23:23, KSZO Ostrowiec Św. - Vive Tauron 
II  Kielce  17:21,  SPR  Tarnów  -  ASPR  
Zawadzkie  35:22,  MTS  Chrzanów  -  
Ostrovia  Ostrów  Wlkp.  24:30,  MKS 
Kalisz  -  Czuwaj  Przemyśl  31:26,  AZS  
AWF Biała Podlaska - Siódemka Legnica 
22:19, KSSPR Końskie - Olimpia Piekary 
Śl. 32:39, mecz zaległy Moto Jelcz Oława 
– Olimpia Piekary Śląskie 22:29
1.Olimpia Piekary Śl. 15 26 476-411
2.MKS Kalisz 15 21 439-410
3.Ostrovia Ostrów Wlkp. 15 18 438-409
4.Moto Jelcz Oława 15 18 403-391
5.Czuwaj Przemyśl 14 17 443-418
6.KSSPR Końskie 15 16 433-413
7.SPR Tarnów 15 15 449-451
8.ASPR Zawadzkie 15 15 446-464
9.Siódemka Legnica 15 14 404-395
10.Vive Tauron II Kielce 15 13 418-430
11.MTS Chrzanów 15 12 425-441
12.KSZO Ostrowiec Św. 15 11 385-406
13.AZS AWF Biała Podlaska 14 8 367-388
14.Olimp Grodków 15 4 373-472

LIGA MŁODZIKÓW
Orlik  II  Brzeg  –  UKS  Pawonków 

33:21,  Olimp  Grodków  –  OSiR  
K o m p r a c h c i c e  2 8 : 2 0 ,  O S i R  
Komprachcice – Orlik II Brzeg 35:20, 
ASPR Zawadzkie – Orlik Brzeg 17:25
1.Olimp Grodków 6 12 185-119
2.OSiR Komprachcice 7 10 192-133
3.Orlik Brzeg 6 8 156-118
4.ASPR Zawadzkie 6 4 144-156
5.Orlik II Brzeg 7 4 150-196
6.UKS Pawonków 6 0 94-199

LIGA MŁODZICZEK
ASPR  Zawadzkie  Kolonowskie  –  

Spartakus  Otmuchów  18:33,  Otmęt  
ZSS nr 1 Krapkowice – TOR Dobrzeń 
Wielki 21:13, Olimp Grodków – MOS 
Opole 18:18
1.Spartakus Otmuchów 6 12 213-71
2.Olimp Grodków 6 9 171-95
3.MOS Opole 6 7 135-135
4.ASPR Zaw. Kolonowskie 6 4 108-160
5.Otmęt Krapkowice 6 2 75-153
6.TOR Dobrzeń Wielki 6 2 83-171

LIGA JUNIOREK MŁODSZYCH
ASPR  Zawadzkie  Kolonowskie  

–  Otmęt  Krapkowice  19:22,  Olimp 
Grodków  –  UKS  Pawonków  48:17,  
Spartakus  Otmuchów  –  MLUKS  
Tułowice 61:8
1.Olimp Grodków 8 16 328-158
2.Spartakus Otmuchów 8 14 341-113
3.Otmęt Krapkowice 8 8 197-192
4.UKS Pawonków 8 6 235-273
5.ASPR Zaw.Kolonowskie 8 4 164-244
6.MLUKS Tułowice 8 0 88-373

TENIS STOŁOW Y
II LIGA KOBIET

Halembianka  2001  Ruda  Śląska  
–  MOKSiR  Zawadzkie  4:6,  UKS  
Dalachów – JKTS Jastrzębie Zdrój 3:7, 
AZS II Częstochowa – KTS Mysłowice 
4:6,  ATS  Gliwice  –  Ruch  Pniów  4:6,  
ULKTS  Pszczyna  –  AKS  Mikołów  
6;4, Beskidy Bielsko Biała – Skarbek II 
Tarnowskie Góry 3:7
1.MOKSiR Zawadzkie 16 29 115-45
2.JKTS Jastrzębie 16 28 122-37
3.KTS Mysłowice 16 27 116-44
4.Ruch Pniów 16 24 96-64
5.AZS II Częstochowa 16 20 84-76
6.UKS Dalachów 16 18 88-72
7.Halembianka Ruda Śl. 16 17 80-80
8.ATS Gliwice 16 15 83-77
9.Huragan Sosnowiec 15 15 79-71
10.AKS Mikołów 16 14 72-88
11.Skarbek II Tarnowskie Góry 16 12 78-82
12.Stal Osowiec 15 10 63-87
13.Beskidy Bielsko Biała 16 10 64-96
14.ULKTS Pszczyna 16 7 53-107
15.JKTS II Jastrzębie 15 6 49-101
16.Victoria II Chróścice 15 0 20-130

I LIGA JUNIORÓW
GUKS  Byczyna  –  LZS  Żywocice  

1:3, LZS Kujakowice – LZS II Żywocice 
3:2,  LZS  Żywocice  –  MGOKSiR  
Korfantów  3:0,  LZS  II  Żywocice  –  
Młyn  Pol  Zakrzów  3:1,  Młyn  Pol  
Zakrzów –  LZS  Kujakowice  3:1,  LZS  
II  Żywocice  –  GUKS  Byczyna  0:3,  
LZS  Kujakowice  –  LZS  Żywocice  
0:3,  GUKS  Byczyna  –  MGOKSiR  
Korfantów  3:0,  Młyn  Pol  Zakrzów 
–  GUKS  Byczyna  1:3,  MGOKSiR  
Korfantów – LZS Kujakowice 0:3, UKS 
Dalachów – MOKSiR Zawadzkie 0:3, 
MKS Wołczyn – STS Gmina Strzelce 
Opolskie 0:3, Stal Osowiec – Victoria 
II Chróścice 1:3, UKS Dalachów – STS 
Gmina Strzelce Opolskie 2:3, Victoria 
II  Chróścice  –  MOKSiR  Zawadzkie  

0:3, Stal Osowiec – MKS Wołczyn 3:1, 
MOKSiR  Zawadzkie  –  Stal  Osowiec  
3:0,  STS  Gmina  Strzelce  Opolskie  
–  Victoria  II  Chróścice  3:2,  MKS  
Wołczyn – UKS Dalachów 0:3, Victoria 
II  Chróścice  –  UKS  Dalachów  0:3,  
MOKSiR Zawadzkie – MKS Wołczyn 
3:0, STS Gmina Strzelce Opolskie – Stal 
Osowiec 3:0, mecze Victorii Chróścice 
z  Młyn  Polem  Zakrzów,  MGOKSiR  
Korfantów, LZS II Żywocice oraz LZS 
I Żywocice przełożone
1.MOKSiR Zawadzkie 8 16 24-3
2.GUKS Byczyna 8 14 22-4
3.LZS Żywocice 7 12 20-4
4.STS Gmina Strzelce Op. 8 10 17-13
5.UKS Dalachów 8 8 15-13
6.LZS Kujakowice 8 8 15-16
7.Victoria Chróścice 4 8 12-2
8.LZS II Żywocice 7 6 12-13
9.Victoria II Chróścice 8 6 12-18
10.Młyn Pol Zakrzów 7 6 11-15
11.Stal Osowiec 8 4 9-19
12.MKS Wołczyn 8 0 2-24
13.MGOKSiR Korfantów 7 0 0-21

II LIGA JUNIORÓW
Lew  Głubczyce  –  KTS  Kłodnica  

1:3, Młyn Pol Zakrzów – OKS Olesno 
3:2, KTS Kłodnica – OKS Olesno 3:1, 
OKS  Olesno  –  Lew  Głubczyce  2:3,  
KTS  Kłodnica  –  AZS  PWSZ  Nysa  
2:3,  Młyn  Pol  II  Zakrzów  –  KTS  
Kłodnica  1:3,  OKS  Olesno  –  AZS  
PWSZ Nysa 0:3, PG Cisek – Odra Kąty 
Opolskie 3:1, Sokolik Niemodlin – STS 
Gmina  Strzelce  Opolskie  0:3,  LUKS 
Mańkowice  –  LUKS  Nysa  0:3,  PG  
Cisek – STS Gmina Strzelce Opolskie 
1:3, LUKS Nysa – Odra Kąty Opolskie 
3:2,  LUKS  Mańkowice  –  Sokolik  
Niemodlin  1:3,  Odra  Kąty  Opolskie  
–  LUKS Mańkowice  3:0,  STS  Gmina  
Strzelce  Opolskie  –  LUKS  Nysa  3:0,  
Sokolik  Niemodlin  –  PG  Cisek  1:3,  
LUKS Nysa – PG Cisek 0:3, Odra Kąty 
Opolskie  –  Sokolik  Niemodlin  3:2,  
STS Gmina Strzelce Opolskie – LUKS 
Mańkowice 3:0
1.AZS PWSZ Nysa 8 16 24-3
2.Lew Głubczyce 8 14 22-5
3.Młyn Pol II Zakrzów 8 14 22-6
4.KTS Kłodnica 6 14 17-8
5.STS II Gmina Strzelce Op. 6 12 16-8
6.Odra Kąty Op. 6 8 13-13
7.PG Cisek 8 8 15-14
8.LUKS Nysa 8 6 9-17
9.OKS Olesno 6 2 9-18
10.Sokolik Niemodlin 8 2 6-22
11.LUKS Mańkowice 8 0 1-24

WAR



 

 

 
 

 

  

 

 

 

 

Jak nadać
ogłoszenie?

OsobiścieW r e d a k - 
cji Strzelca 
od poniedziałku do piątku w godzi
nach od 800 do 1600 - Strzelce Opolskie 
ul. Piłsudskiego 9/3 (koło PKS-u). Ogłosze
nie ukaże się w najbliższy wtorek, jeśli przy
niesiesz je do poniedziałku do godziny 1 000. 
Koszt ogłoszenia 6,50 zł za każde 10 słów.

Na początku SMS-a należy SMCeffi 
wpisać: SO. a następnie treść, 
np. SO.Sprzedam VW Jetta. Treść wiadomości nie 
może przekraczać 160 znaków i zawierać polskich liter. 

SMS z treścią ogłoszenia należy wysłać pod numer: 79567 
Ogłoszenie ukaże się w najbliższy wtorek, jeśli wyślesz 
je do niedzieli, do godziny 1600. Cena jednego SMS-a to 
11,07 zł (w tym 23% VAT).

Treść ogłoszenia należy wy- /@-^^ai|e^n 
słać na adres: marketing@
strzelecopolski.pl Warunkiem zamieszczenia ogłoszenia 
jest załączenie do treści wiadomości dowodu wpłaty na 
konto nr 32 1090 2239 0000 0005 7603 2888 Wydawnic
two Silesiana ul. Piłsudskiego 9/3. Ogłoszenie ukaże się 
w najbliższy wtorek, jeśli wyślesz je do niedzieli do go
dziny 1600. Koszt ogłoszenia to 6,50 zł za każde 10 słów.

Ogłoszenia drobne

r óżne
Szybka pożyczka 500 zł -
25.000 zł, min. formalności, 
raty miesięczne, tel. 512 507 
423______________________
Sprzedam tanio drewno 
opałowe cięte, tel. 516 233 535, 
506 513 677

Kupię starocie, meble,
zegary, figurki, znaczki, 

monety i inne, tel. 515 533 560

Pianina - strojenie, tel. 
662 046 560

nier uchomości
Pożyczka do 25.000 zł
Zadzwoń, tel. 516 992 382
Do 25.000 zł na dowolny cel.
Tel. 516 992 382____________
Skup książek, płyt. Dojazd. 
Gotówka, tel. 508 245 450 
Kupię: elektronarzędzia, 
RTV/AGD, laptopy, konsole, 
sprzęt sportowy, quady, 
zabawki, rowery, maszyny 
stolarskie, odzież motocy
klowa. Wszystko to co chcesz 
nam sprzedać, tel. 733 999 367
Kupię wszelkie starocie, tel. 
602 622 859_______________
Pożyczka biznesowa do 
25.000 - dla osób prowadzą
cych działalność gospodarczą, 
tel. 512 507 423____________
Drewno opałowe i komin
kowe, tel. 788 098 259 
Kupię: telefony komórkowe, 
laptopy, telewizory, nowe, na 
gwarancji, używane, gotówka, 
tel. 733 657 772____________
Zakopane, weekend, ferie,
www.gosciniecnaklinie.pl, tel. 
515 133 057, 518 535 290
f

ARCHITEKT ZDROWIA 
DIETETYK PAULINA PIELA 

www.azdietetyk.pl
tel. +48 731 281 122 

e-mail: kontakt@azdietetyk.pl

Dom do wynajęcia w centrum 
Strzelec Op. - zakwatero
wanie pracowników firm, tel. 
608 321 648_______________

Kawalerka do wynajęcia, 
Strzelce Op., ul. K. Miarki, 22 
m2, tel. 511 831 928_________
Sprzedam Fiat Punto 1.1, 

1995r., stan bdb, cena 1.500 zł, 
tel. 601 482 877____________

Mieszkanie do wynajęcia dla 
pracowników firm, internet, 
automat, tel. 504 780 279 

Wynajmę pomieszczenie 
lub garaż, Strzelce Opolskie, 

centrum, ul. Mickiewicza 1, 16 
m2, możliwa faktura, tel. 601 
424279___________________

Sprzedam mieszkanie M-3, 
spółdzielcze własnościowe, 36 
m3 - II piętro, tel.600 635 950 
atrakcyjna cena____________

Sprzedam mieszkanie 51 m2 
w Strzelcach Op., Os. Piastów 
Śl., 2 pokoje, tel. 503 344 193

motor yzacja
Miałeś wypadek samo
chodem. Zadzwoń, tel. 
793 406 536 Kompleksowa 
pomoc i prowadzenie szkody, 
samochód zastępczy bezgo- 
tówkowo, dopłaty do odszko
dowań OC i AC. Skupujemy 
szkody do 3 lat wstecz.______
Najwięcej płacę skup samo
chodów, gotówka od ręki, tel. 
608 749 503_______________
Kupię Twoje auto, całe lub 
uszkodzone, bez przeglądu 
oraz OC, tel. 530 621 167 
Skup aut, gotówka od ręki, 
tel. 798 998 314____________
Tani wynajem aut, Passaty, 
busy osobowe Vivaro, Strzelce 
Opolskie, tel. 886 438 194 
Auto każde kupię, całe,
uszkodzone, bez przeglądu 
oraz OC. Gotówka od ręki, tel. 
669 174 666_______________
Auto każde kupię, do 10.000 
zł, również złomowanie, tel. 
669 174 666_______________
Auto Skup kupi auta , 
przyczepki , motory , quady , 
traktory, tel. 518 203 575

Skup samochodów - 
wszystkie marki do 10 tyś zł, 
tel. 518 203 575____________
Volkswagen Golf IV 1.4 
benzyna 1999r., pierwszy 
właściciel, ciemnoniebieski - 
4.800 zł, tel. 693 024 862
Sprzedam Opel Corsa 2003r.,
1,2, klimatyzacja, cena 5.800 zł, 
tel. 508 852 243

BMW 2013r., Golf 2013r., Clio 
2012r., Golf TDI 2006r., Audi 
A4 - 2004r., Audi A6 - 2005r., 
Audi A3 - 2000r., Ford C Max - 
2011r., Citroen C3 - 2011r., Kia 
Picanto 2005r., Meriva 2004r., 
Zafira - 2007r., Passat 2004r., 
Golf III - 4.200 zł, Fiat Brava 
2200 zł, Jemielnica ul. Szkolna 
48, www.koziolek.gratka.pl, tel. 
77 463 25 48, 606 271 550 

AUTO-KASACJA Skup 
Pojazdów Szymiszów, tel. 
602 263 761,505 019 031 
Auta kupię skorodowane,

powypadkowe, do wyrejestro
wania, tel. 507 572 625 

Auto-skup za gotówkę, każdy 
stan, tel. 507 572 625 

Autorobot B-20, perfekcyjne 
naprawy blacharsko-lakier- 
nicze, tel. 603 389 522_______

Kupię Komar, Ryś, Żak, WSK, 

WFM, SHL, Junak i części, tel. 
515 533 560

Kupię części Warszawa, 
Syrena, Fiat 125,126, tel. 515
533 560___________________
Sprzedam Renault Laguna II,

1,9 diesel, 2003r., uszkodzone 
prawe drzwi, błotnik, lusterko, 
cena do uzgodnienia, tel. 
515 691 876

usł ugi
PARKIETY CYKLINOWANIE -
montaż, solidnie, bezpyłowo, 
tel. 508 809 747____________
www.cyklinujemy.com 
parkiety, podłogi, kleje, 
lakiery, cykliniarki, wynajem, 
tel. 690 000 370____________
Pomiary instalacji i urzą
dzeń elektrycznych, www. 
parsystem.pl, tel. 500 891 070
Noxhaus - usługi ogólno
budowlane, docieplenia 
budynków, adaptacja 
poddaszy, tynkowanie, glazur- 
nictwo, tel. 500 567 817 
Usługi murarskie - muro
wanie, tynkowanie, ocie
plenia, remonty itd. Izbicko, 
tel. 504 957 569____________
Drobne remonty, tel. 515 169 
832______________________
Montaż przydomowych 
oczyszczalni ścieków i sepa
ratorów, przepompowni, 
przyłącza kanalizacyjne, 
studnie chłonne, odwodnienia, 
tel. 887 101 541____________
Układanie kostki brukowej, 
tel. 887 101 541____________
Izolacje i osuszanie funda
mentów, murowanie, tynki, 
sucha zabudowa, rozbiórki, tel. 
887 101 541_______________
Remonty dachów, papy, 
obróbki blacharskie, tel. 
887 101 541_______________
Usługi remontowe - malo
wanie, tapetowanie, panele 
podłogowe, gładź, przeróbki 
elektryczne, tel. 504 944 104

ARCHITEKT
ZDROWIA

n Architekt Zdrowia 
@architektzdrowia

<s<

Doradztwo, 
Wycena Nieruchomości

Profesjonalne wykonanie:
www.tibinieruchomosci.pl

Sprzedam tanio!!!
- ziemię
- przekrusz ceglany i betonowy

Przyjmę gruz betonowy
Tel. 698 653 066 |

k________________________ / a

NATURALNE PRODUKTY PSZCZELE
RODZ/jy

kj tradycja od 19 5 S

ZIMON
SZYMISZÓW Ri«l<iu59 ;

// V s
660 160 025 fi 7746319OO g

Kancelaria Adwokacka 
adwokat Monika Ogaza

Strzelce Opolskie 
ul. M. Prawego 24/16 II p. 

tel. 730 088 799 
77 547 26 47

Drewno opałowe, 
kominkowe 

Węgiel już od 610 zł/t 
Pellet

PHU Grzegorz Wiciok „
Grodzisko ul. Główna 1 |

tel. 602 817 788, 660 275 701 |jśj

- wycen wszelkiego rodzaju 
nieruchomości,

- doradztwa z zakresu nieru
chomości i inwestowania,

- świadectw charakterystyki 
energetycznej budynków.
www.rzeczoznawcaklama.pl 

tel. 788 584 435

268 325 ©77 440 24 80
NIERUCHOMOŚCI, KREDYTY I UBEZPIECZENIA
* Szczegóły promocji w siedzibie firmy: Strzelce Opolskie ul. Powstańców Śląskich 18B

! WĘGIEL !
Przesiewany bez miału
Gąsiorowice. ul. Strzelecka 13

DOSTAWA GRATIS! |
tel. 609 501 333. 505 273 621 ś

Kancelaria Adwokacka 
Roman Gładysz

Adwokat 
ul. Zamkowa 1 

47-100 Strzelce Opolskie
tel. 796 301 353 |

www.adwokatgladysz.pl *

'Skład Opału „f uc hs” 
TRANSPORT GRATIS 

raty SANTANDER

Transport gratis
(od jednej tony)

Promocja - kup 2t 
odbierz rabat 20 zł

Strzelce Opolskie 
ul. Marka Prawego 58 

na terenie hurt. farb MALEX
tel. 77 307 06 61 |

< tel. kom. 785 733 930 Jś

-urowska.pJ
• Lmiiiohlieii • real tstate®

NIERUCHOMOŚCI
kupno • sprzedaż • wynajem

ul. Marka Prawego 30
tel. 77 440 24 34

ul. Wałowa 5
tel. 77 46143 03

prowadzimy także
I

nixłrucho.-nn-ści • = ninn?biIicn ♦ k j I•cstate*" ponad 900 aktualnych ofert!

ZARZĄDZANIE
WSPÓLNOTAMI
MIESZKANIOWYMI

ul. Wałowa 5
tel. 77 46133 82

Domy Działki
Ujazd, 5 pokoi, 240 m2 499 000 zł M3 Księży Las, 47 m2, 2p 120 000 zł Barut, 29 a 116 000 zł
Gąsiorowice, 6 pokoi, 216 m2 159 000 zł M4 Strzelce, 79 m2, 1p 205 000 zł Barut, 21 a 84 000 zł
Kadłubiec, 4 pokoje, 180 m2 290 000 zł M3 Strzelce, 44 m2, 4p 130 000 zł Ligota, 34 a 99 000 zł
Zalesie, 7 pokoi, 220 m2 380 000 zł M3 Zawadzkie, 60 m2, parter 76 000 zł Centawa, 12 a 65 000 zł
Kąty Opolskie, 5 pokoi, 180 m2 399 000 zł M3 Tarnów Opolski, 34 m2, 2p 90 000 zł Jemielnica, 7 a 65 000 zł
Dolna, 4 pokoje, 240 m2 130 000 zł M4 Strzelce, 64 m2, 1p 149 000 zł Nakło, 16 a 125 000 zł
Wysoka, 5 pokoi, 114 m2 109 000 zł M2 Strzelce, 43 m2, parter 115 000 zł Suchodaniec, 12 a 36 420 zł
Rożniątów, 5 pokoi, 144 m2 295 000 zł M4 Zawadzkie, 57 m2, parter 83 000 zł Suchodaniec, 9 a 26 220 zł
Strzelce, 7 pokoi, 200 m2 580 000 zł M3 Strzelce, 35 m2, 4p 87 000 zł Toszek, 8 a 77 500 zł
Zawadzkie, 9 pokoi, 300 m2 420 000 zł M3 Kotliszowice, 55 m2, parter 110 000 zł Toszek, 15 a 150 000 zł
Barut, 5 pokoi, 140 m2 318 000 zł M4 Toszek, 64 m2, 1p 129 900 zł Ujazd, 18 a 95 000 zł
Sieroniowice, 6 pokoi, 130 m2 209 000 zł M4 Strzelce, 54 m2, 4p 125 000 zł Sieroniowice, 7 a 40 000 zł
Siedlec, 4 pokoje, 155 m2 169 900 zł M3 Strzelce, 46 m2, parter 100 000 zł Strzelce, 7 a 104 400 zł
Kolonowskie, 6 pokoi, 190 m2 299 900 zł M3 Zawadzkie, 51 m2, 3p 135 000 zł Sucha, 9 a 65 000 zł
Toszek, 10 pokoi, 1 000 m2 389 900 zł M3 Zawadzkie, 35 m2, 4p 59 000 zł Kalinowice, 13 a 67 700 zł

więcej na www.zurowska.pl
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Hydraulik - centralne ogrze-
wanie, instalacje wodno-kana-
lizacyjne,  awarie,  pomoc,  tel.  
77 465 37 19, 606 356 399
Produkcja i sprzedaż kotłów 
C.O.,  bojlerów,  akcesoriów,  
usługi ślusarskie i spawalnicze, 
tel. 605 584 495
DAR-BRUK Piotrówka, ukła-
danie kostki brukowej, tarasy, 
odwodnienia – tanio, solidnie, 
tel. 508 432 020
Malowanie  elewacji,  docie-
plenia, remont  łazienek,  
poddasza,  regipsy,  gładzie,  
panele, tel. 504 066 203
Dachy  -  papa  termozgrze-
walna,  obróbki  blacharskie,  
tynki  maszynowe  tradycyjne,  
murowanie, tel. 504 066 203
Cyklinowanie  bezpyłowe  
parkietów, starych  podłóg.  
Sprzedaż  parkietów  tradycyj-
nych  i  na  ogrzewanie  podło-
gowe,  układanie  parkietów,  
paneli  i  deski  podłogowej,  
www.piniopark iet.pl ,  tel.  
505 773 484

Układanie kostki  brukowej,  
czyszczenie  rowów  meliora-
cyjnych,  rozbiórki  domów,  
prace ziemne. Krótkie terminy, 
atrakcyjne  ceny.  Porównaj,  
zadzwoń, tel. 500 567 995
Tapicer  –  renowacje,  nowe, 
antyki, samochodowe, wybór 
skór, tkanin, tel. 77 440 01 69, 
532 612 105
Naprawy telewizorów, sprzęt 
audio,  radia  samochodowe 
(kody), inna elektronika. Serwis 
RTV  Marek  Raszka  ul.  Sien-
kiewicza  9,  Strzelce  Op.,  tel.  
77 461 43 28
Schody  drewniane,  nowe,  
wszystkie  rodzaje.  Reno-
wacja  starych  schodów,  tel.  
609 068 669

PRACA
Praca dla terenowych koor-
dynatorów personelu sprzą-
tającego na terenie całego woj. 
Wymagana  dyspozycyjność  
oraz  prawo  jazdy  kat  B.  Mile  
widziane  doświadczenie.  
Kontakt: 571 330 178 - Agencja 
Sanpro Consulting
Potrzebna  opiekunka  do  
osoby starszej – opieka cało-
dobowa,  na  zmianę  z  drugą 
osobą, tel. 505 701 961

Firma  ze  Strzelec  Opol-
skich  zatrudni  kierowcę. 
Wymagane  prawo  jazdy  kat.  
C+E,  karta  kierowcy,  kurs  na  
przewóz  rzeczy,  minimum  
3-letnie  doświadczenie  w  
zawodzie  oraz  dyspozycyj-
ność. Transport cysternami na 
terenie kraju. Osoby zaintere-
sowane proszone o przesłanie 
C V    n a  a d r e s  e - m a i l : 
dgn.transport@op.pl,  bądź  
kontakt  telefoniczny  pod  
numerem, tel. 606 247 085
Sklep Delikatesy Centrum w 
Błotnicy Strzeleckiej zatrudni 
na  stanowisko  kasjer-sprze-
dawca, tel. 518 686 954, e-mail: 
dc-blotnica@o2.pl
Salon  kosmetyczny  w  Ujeź-
dzie zatrudni  kosmetyczkę.  
CV  prosimy  przesyłać  na  
adres:  salonkosmetyczny_
aga@o2.pl, tel. 693 866 647
Zatrudnimy  młode  i  ener-
giczne  osoby  do  pracy  w  
barze  „SUŁTAN  KEBAP”  w  
Strzelcach  Opolskich  .  Nie  
wymagamy  doświadczenia.  
Kontakt  telefoniczny  519  821  
803
Nabór uczniów na rok szkolny 
2 0 1 7 / 2 0 1 8  w  z awo d z i e  
mechanik  pojazdów  samo-
chodowych  Auto  Komplex  
Strzelce  Op.  ul.  Opolska  15a,  
tel. 502 630 691
Zatrudnię  ociepleniowca  
– murarza,  mile  widziane  
doświadczenie  oraz  prawo 
jazdy kat. B, praca na umowę 
o pracę, tel. 609 268 583

Przyjmę ucznia  w zawodzie 
budowlanym, tel. 503 003 644
Zatrudnię dekarzy, murarzy, 
brukarzy,  dociepleniowców  i  
na  wykończenia  wnętrz,  tel.  
503 003 644,
Firma Ziaja przyjmie pracow-
nika w  stolarni,  Staniszcze  
Wielkie, tel. 505 055 922
Firma Ziaja przyjmie uczniów 
w  zawodzie  stolarz  (stypen-
dium),  Staniszcze  Wielkie,  tel.  
505 055 922
ATERIMA  MED  Opiekunki  
Niemcy, tel. 77 506 50 60
Zatrudnię  osoby  do  docie-
pleń i  wykańczania  wnętrz,  
możliwy wyjazd za granicę, tel. 
694 998 662
Przyjmę do pracy przy docie-
pleniach,  praca  w  okolicach 
Pyskowic/Toszka,  tel.  691 785 
693
Zlecę  montaż  kilkunastu  
drzwi  wewnętrznych,  tel.  
693 906 322
Zatrudnię kierowcę CE, kraj, 
umowa  o  pracę,  tel.  604  105  
969
Zatrudnię dekarzy od zaraz, 
tel. 696 685 800
Z a t r u d n i ę  p r a c o w n i k a  
do prac  budowlanych,  tel.  
606 335 793

TOWARZYSKIE
Zapraszam  do  Opola  na 
masaże  relaksacyjne  i  inne  
przyjemności, też sex, tel. 516 
254 920
Puszysta  28-latka  zaprasza 
do  Opola,  również  w  week-
endy. Tel: 600 850 608
Chętnie  poznam  zdecydo-
wane i  konkretne  kobiety  na  
spotkania  bez  zobowiązań,  
m i l e  w i d z i a n e  m ę ż a t k i ,  
dyskrecja  gwarantowana,  
pozdrawiam samotne kobiety, 
tel. 510 763 120
Opolanka  zaprasza  na  miłe 
chwile, też sex, tel. 516 254 920

ROLNICZE
Jałówkę  cielną,  sianoki-
szonkę, siano  w  kostkach,  
zboże  sprzedam,  tel.  77  461  
56 20
Sprzedam  prosięta  20  szt.  i  
opryskiwacz  polowy  Pilmet, 
tel. 693 878 225
Kupię  przyczepę  jedno-
o s i o w ą w y w r o t k ę ,  t e l .  
507 521 839

Skup pszenicy, szybka płat-
ność.  Klucz,  tel.  665  550  22,  
603 781 508
Sprzedam  opony  rolnicze:  
1  szt.  18,4/34  bieżnik  50%  -  
900  zł,  1  szt.  18,4/34,  bieżnik  
30%  -  400  zł,  1  szt.  14,9/28  
bieżnik  50%  -  400  zł,  1  szt.  
14,9/26,  bieżnik 50% -  400 zł,  
tel. 502 660 780
Sprzedam przyczepę samo-
zbierająca Deutz  Fahr  na 
tandemie  oraz  krowę  2  razy  
ocieloną  lub  zamienię  na  
byczki, tel. 600 171 557
Sprzedam  agregaty  upra-
wowe, pługi  obrotowe , 
opony  do  ciągników,  zgra-
biarki i przetrząsarki do siana, 
rozsiewacze  nawozów  i  inne,  
tel. 600 171 557
Kupię  pszenicę  i  pszenżyto 
oraz  łubin  słodki,  jęczmień, 
płatność  gotówką,  Jaryszów,  
tel. 728 131 183
Sprzedam  zboże:  jęczmień 
i pszenżyto, tel. 77 461 81 66
Skup  tuczników,  macior  
i  knurów,  płatne  gotówką,  
szybki  odbiór,  waga  elektro-
niczna, tel. 784 424 344
Kupię  ciągniki,  przyczepy  i 
sprzęt  rolniczy,  tel.  602  811  
423
Sprzedam  prasę  do  słomy 
Velger, mała kostka cena 2.500 
zł.  Reno  Trafik  6-osobowe  
2010r. 157.000 km, cena 23.000 
tys., Krośnica tel. 722 097 456
Skup zboża, grochu, bobiku, 
łubinu,  rzepaku,  kukurydzy,  
min 20 t, zapewniam transport, 
tel. 504 082 106
Sprzedam  owce  i  tryki  z  
10.2016r.,  cena  300  zł/szt.,  
pawie,  szmaragdy,  białe  spal-
ding, purpurowe, broz crème, 
tel. 722 097 456 Krośnica
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UsłUgi 
wykończeniowo-remontowe:

- malowanie  - tapetowanie
- panelowanie  - gładzie
- adaptacja poddaszy
-docieplanie budynków itp. 

Tel. 77-463-66-49, 609-617-049
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• Meble na wymiar • Kuchnie 
• Zabudowy wnęk  • Panele  
• Szafy przesuwne  podłogowe

tel. 77 461 08 34
www.meble-lamino.pl
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„BETITRANS”
WYPOŻYCZALNIA SPRZĘTU BUDOWLANEGO

WYNAJEM: - koparko-ładowarek
- minikoparek
- zagęszczarek 
- elektronarzędzi (młoty kujące) itp.

Sieroniowice  
tel. 508-310-714

ROBOTY ZIEMNE
TRANSPORT

www.betitrans.pl
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* KOSTK A BRUKOWA * 
* BLOCZKI ŻWIROBETONOWE *

77 461 36 20  STRZELCE OPOLSKIE

BETON
TOWAROWY* * 
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Ogólnobudowlane
- docieplenia budynków
- malowanie budynków
- kominy, murarstwo
- montaż ogrodzeń
- wykończenia wnętrz
- remonty łazienek
- kostka brukowa
- płytkowanie
- regipsy

tel. 513 392 744
R
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A Strzelce Opolskie, ul. Parafialna 1, tel. 77 461 91 99 

Zawadzkie, ul. Waryńskiego 4, tel. 77 462 20 65

CENTRUM MEDYCZNE LUCYNA ANDRZEJ DYMEK 

Oferta zatrudnienia na umowę o pracę
Centrum Medyczne Lucyna Andrzej Dymek  

przyjmie na stanowisko pielęgniarki.

Wynagrodzenie (całkowity koszt zatrudnienia)  

3994,87 zł 
Zatrudnimy również administratorkę-asystentkę medyczną  

z wykształceniem prawniczym, ekonomicznym lub informatycznym.

Prosimy o składanie podań i CV w rejestracji  
Centrum Medycznego w Strzelcach Opolskich i Zawadzkiem.
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CZYSZCZENIE TAPICERKI
- czyszczenie samochodów
- pranie dywanów z dojazdem 

do klienta
- czyszczenie podłóg twardych

tel. 506 801 585
Wojska Polskiego 9b

47-180 Borycz
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SKUP ZWIERZĄT
(trzoda chlewna, bydło)

Odbiór  
z gospodarstwa !

Płatne przelewem do 14 dni  
lub gotówką

Agricomm – Tarnowskie Góry
tel. 604–755–555, (32) 384–67–57
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- kuchnie
- szafy, komody
- zabudowa wnęk
- projekty w 3D

tel. 518-623-553
biuro@ryko-meble.pl
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Wypożyczalnia aut dostawczych (kat. B), 
autolawet  i osobowych, transport

Sieroniowice
tel. 608 749 503
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DYSTRYBUCJA PISKLĄT
„KOGUTEK” s.c

Rozmierz ul. Strzelecka 7
Prowadzi sprzedaż:

piskląt kur, brojlerów, 
kaczek, gęsi i indyków 

oraz kurek odchowanych
tel. 77 463 67 47
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(min. 20 ton)
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BETON
ZAPRAWY

STABILIZACJE
JD BETON

Wytwórnia Olszowa
k. Strzelec Opolskich

www.jdtrade.com.pl

tel. 77 54 17 830
e-mail: olszowa@jdtrade.com.pl
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Usługi Ogólno–Budowlane

tel. 514 425 862

- budowa od podstaw
- kominy systemowe
- ogrodzenia łupane

- przebudowy i rozbiórki
- kostka brukowa
- remonty dachów
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www.goczol.pl

tel. 77 461 90 73  
604 524 408

47-100 Strzelce Op.  
ul. 1 Maja 35a
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OPTYK
Rok założenia 1990

TAK

www.optykptak.pl

Strzelce Opolskie
ul. Krakowska 24
Tel. 77 461 36 87
Pn-Pt. 1000-1700

Specjalistyczny gabinet korekcji wad wzroku
Optometrysta mgr Marzena Ptak

BEZPŁATNE
PROFESJONALNE BADANIE WZROKU 

DLA KLIENTÓW ZAMAWIAJĄCYCH 
OKULARY W NASZYM ZAKŁADZIE

=> OKULARY W GODZINĘ  
=> NAJTAŃSZE SOCZEWKI KONTAKTOWE W MIEŚCIE
Jesteśmy liderem na rynku optycznym, posiadamy najwyższe kwalifikacje 

 i doświadczenie w dziedzienie optyki okularowej oraz optometrii

Realizujemy 
recepty zniżkowe
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APARATY SŁUCHOWE 

Rejestracja  Opole  tel. 77 454 39 87   REFUNDACJA  

Przychodnia 
Lekarska dr Tubek 
ul. Krakowska 36/1 
Strzelce Opolskie 

konsultacje protetyczne 
środa 9.00-12.00

serwis aparatów słuchowych 
czwartek 9.00-12.00
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77 463 86 52
+48 509 938 737
+48 788 328 082
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„Jacob”
•	 kompleksowa	organizacja	pogrzebów
•	 międzynarodowy	przewóz	zwłok

24h			77	461	6722			603	707	533
IZBICKO	ul.	Strzelecka	9

www.uslugipogrzeboweopole.pl
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pn. - pt.   9.00 - 17.00

- Bezpłatne badanie wzroku pod kątem okularów
- Konkurencyjne ceny
- Wybrane oprawy nawet 70% taniej
- Markowe oprawy 20% taniej
- Okulary Progresywne
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USŁUGI POGRZEBOWE
Rożniątów

ul. Biadaczowa 11

tel. 609 919 667
77 401 09 46
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skład opału - skup złomu 
– piasek – żwir - drewno
Najwyższa jakość! 
Węgiel przesiewany

tel.: (+48) 77 418 40 64
kom.: 505 508 467

PUNKT SPRZEDAŻY STALI
Kontakt z biurem:

tel. 793 236 093
tel. 792 434 404

www.zpw.com.pl
biuro@zpw.com.pl

ul. Kopernika 3A 
47-180 OTMICE

Czynne: pn. – pt. 730 – 1700

sob. 800 – 1300
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P.P.H.U. INPOL Spółka Jawna
42-600 Tarnowskie Góry, ul. Zagórska 161
Tel. 32 284 13 14

Poniedziałek - piątek 7:00 - 16:00
Sobota 8:00 - 13:00

www.inpol.pl

Prezes Zarządu
Halina Wierzbicka-Klok
e-mail: h.wierzbicka@inpol.pl

Dyrektor Handlowy
Janusz Paciorak
tel. 32 384 39 77 • kom. 512 450 940
e-mail: janusz.paciorak@inpol.pl

Łukasz Hatlapa
tel. 32 284 16 57
kom. 512 450 946
e-mail: lukasz.hatlapa@inpol.pl

Mariusz Łazaj
tel. 32 384 39 92
kom. 512 450 944
e-mail: mariusz.lazaj@inpol.pl

Wojciech Paciorak
tel. 32 384 31 77
kom. 600 484 986
e-mail: wojciech.paciorak@inpol.pl

Tomasz Tobor
tel. 32 384 32 77
kom. 512 450 943
e-mail: tomasz.tobor@inpol.pl

Zarząd firmy Dział handlowy

Wyroby hutnicze
(w tym pręty do zbrojenia betonu)

Kraty pomostowe Lichtgitter

Technika mocowań budowlanych

Brykiet węglowy paczkowany 
o wysokiej kaloryczności

www.inpol.pl
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SKUP ZWIERZĄT
TUCZNIKI, MACIORY, KNURY, BYDŁO 

Płatne przelewem do 7 dni  

Firma Handlowa „TOBI” Spółka Jawna 
Sławomir Tobiczyk, Halina Tobiczyk 

Gogołowa, ul. Wiejska 8
44-323 Połomia

E-mail: F.H.TOBI@interia.pl

tel. 695 756 205 
tel. 728 184 877 

tel. 602 644 875 
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